
BRUDZEW • DOBRA • KAWĘCZYN • MALANÓW • PRZYKONA • TULISZKÓW • TUREK
N r 52 (1044) poniedziałek, 30 grudnia 2013 r. cena 2,00 zł (5%  v a t )

Bronili diet jak niepodległości
Debata o budżecie Turku na rok 2014 więcej mówi o interesach i postawach radnych niż o stanie finansów miasta. Dla większości z obozu burmistrza Czapli, to budżet realny 
i na miarę możliwości. Z kolei dla szczupłej grupki radnych opozycji, jest to budżet przetrwania z akcentami roku wyborczego. To w warunkach demokratycznych naturalny 
spór polityczny. Za to na jednoznacznie negatywną ocenę zasługuje postawa obrony przez radnych swoich „dietetycznych" przywilejów. Podjęta przez Antosika próba ich 
drobnego uszczuplenia natrafiła na ponadpartyjny mur oporu C zy ta j str. 3

Śmiertelny zakręt
Dzień przed wigilią, kilka godzin po wypadku, w konińskim szpitalu zmarł 21-letni mieszkaniec Tamowej 
(gmina Brudzew). Prokuratura wyjaśnia okoliczności tragedii, do której doszło w Cichowie

G d y  P A K  k i c h a  T u r e k  d o s t a j e  
z a p a l e n i a  p ł u c  ( a l e  n i e  s y f i l i s a )
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Wodecki z Big Bandem dla turkowian z muzykg i humorem

C o  w y r a s t a  z  c h ł o p c a ,  
k t ó r e m u  o j c i e c  z a b r a ł  
p i ł k ę ,  a  k u p i ł  s k r z y p c e
-D o s ta łe m  ta k ie  m ałe
skrzypeczk i i p iło w a 
łem ... Piłka poszła wek  
(...) Po dyplom ie sześć 
lat grałem  w  orkiestrze  
j'ako skrzyp ek . Aż w  
końcu, pewnego razu, 
los chciał, że zapropono
wano mi nagranie arii do 
filmu. A aria ta brzmiała 
m niej w ięce j tak: Tę 
pszczółkę, którą tu w i
dzicie zowią M ają...
- kto mógł takie hi
storie opowiadać  
publiczności?
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Hobby radnych powiatowych

W y c i e c z k a  d o  S z u f l a n d i i
O d  d a w n a  w ia d o m o ,  że  p o z a  s z p ita le m  ra d n i p o w ia to w i m a ją  je s z c z e  je d e n  u lu b io n y  s p o r t .  J e s t  n im  
z a jm o w a n ie  s ię  s o b ą .  O  ile  tą  b ra z y lijsk ą  t e le n o w e lą  za jm u ją  s ię  ja k b y  ru ty n o w o  i z p rz y z w y c z a je n ia , t o  z 
p ra w d z iw ą  p a s ją  o d d a ją  s ię  p o lity c z n y m  p r o b le m o m  p o w ia tu . A  n a jp a ra d n ie js z e  je s t  w  ty m  w s z y s tk im , 
że  za to  d o ś ć  p ro z a ic z n e  h o b b y  c a łe m u  p o w ia t o w e m u  to w a rz y s tw u  m u s im y  p ła c ić  s u te  g ra ty f ik a c je . I 
c h o ć  t r u d n o  na  ra z ie  z g o d z ić  s ię  z le n in o w s k ą  te z ą , że  i k u c h a rk a  m o ż e  k ie d y ś  rz ą d z ić  p a ń s tw e m , to  z 
c a łą  p e w n o ś c ią  w ie le  m is trz y ń  ro n d la  i p a te ln i ś m ia ło  p o r a d z i ło b y  s o b ie  z p o w ia te m  C z y ta j str. 18

Burzliwe skutki pewnej ulotki

K ł ó t n i a  w  r o d z i n i e  
„ s k o n s u l t o w a n y c h "  r a d n y c h
K o a lic ja  w s p ie ra ją c a  b u rm is trz a  w  R a d z ie  M ie js k ie j  T u rk u  liczy  16 ra d n y c h  na  łą c z n ą  lic z b ę  2 1 . P r o b le m  
je d n a k  w  ty m , że  „ s k o n s u lto w a n a "  sze s n a s tk a  r e p r e z e n tu je  c z te ry  fo r m a c je  p o lity c z n e ,  a że  w y b o r y  za 
p a s e m , t o  w y p a d a ło b y  w y b o r c o m  p o k a z a ć , że  s ą  m ię d z y  n im i je d n a k  ja k ie ś  ró ż n ic e  C z y ta j  str. 4  i 5

Dyrektor Czerwiński przedstawia plan na ratowanie lecznicy

R o d z i n n y  w  s z p i t a l u  
i  m n i e j s z e  k o n t r a k t y  l e k a r z y
Ambitne plany malanowskiej firmy

S u n  G a r d e n  -  s t r e f a  i n w e s t y c y j n a
Poważny wypadek w Kiszewach
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Dzień przed wigilią, kilka godzin po wypadku, w koniń
skim szpitalu zmarł 21-letni mieszkaniec Tamowej (gmina 
Brudzew). Prokuratura wyjaśnia okoliczności tragedii, do 
której doszło w Cichowie.

Do tragicznego w skutkach 
wypadku doszło w poniedziałek, 
23 grudnia. Około 12.30, drogą 
przez Cichów, samochodem mar
ki BMW jechał 21-letni mężczy
zna. Nie wiadomo dlaczego na 
zakręcie auto wypadło z drogi 
i wjechało do rowu. Tam lewą 
stroną, z ogromną siłą uderzyło 
w drzewo. Na miejsce zdarzenia 
niemal równocześnie przyjechali 
strażacy i ekipa karetki. Pierwsi 
ułatwili lekarzowi dostęp do po
szkodowanego kierowcy, by w 
pierwszej kolejności mógł zało
żyć mu kołnierz chroniący krę

gosłup. Dopiero wtedy zabrali się 
za rozcinanie karoserii, by wydo
być nieprzytomnego rannego z 
BMW. Stan 21-latka był bardzo 
poważny, jednak ratownicy nie 
poddawali się. Po czterdziesto- 
minutowej reanimacji udało się 
przywrócić funkcje życiowe męż
czyzny i można było przewieźć 
go na koniński Oddział Intensyw
nej Opieki Medycznej. Okazało 
się jednak, że obrażenia są zbyt 
rozległe i mieszkaniec Tamowej 
po kilku godzinach zmarł.

Turkowska prokura wyjaśnia 
przyczyny tragedii. ił 21-letni mieszkaniec Tamowej zmarł kilka godzin po wypadku, do którego doszło dzień przed wigilią.

Prawie trzy promile alkoholu miała 40-letnia mieszkanka Wymysłowa, 
która jadąc renaultem scenie na prostej drodze wypadła z Alei Jana Pawła 
II. Kobieta była bardzo agresywna, dlatego trafiła do izby wytrzeźwień.

Do zdarzenia doszło we wtorek, 17 
grudnia, około godz. 16.00. O tej porze 
na ulicach Turku jest bardzo tłoczno, bo 
kierowcy wracają z pracy do domów. Na 
Alei Jana Pawła II jest jeszcze gorzej, bo 
to trasa przelotowa. Dlatego gdy jadący 
w stronę ronda renault wypadł z drogi 
i wjechał w pole, widziało wiele osób. 
Kierowcy powiadomili też służby ratun
kowe. Pierwsi na miejsce przybyli stra
żacy, chwilę później policjanci. Okazało

się, że w scenicu podróżowała 40-letnia 
mieszkanka Wymysłowa (gm. Tulisz
ków) . Kobieta nie dość, że była pijana, 
bo badanie wykazało u niej 2,86 promila 
alkoholu, to jeszcze zachowywała się 
skandalicznie, obrzucając munduro
wych wyzwiskami. Dlatego też policjan
ci nie mieli skrupułów i wywieźli ją do 
konińskiej izby wytrzeźwień. Samochód 
odholowano na policyjny parking.

i ł

Mieszkanka Wymysłowa jadąca renaultem miała prawie trzy promile alkoholu.

Podjechał, zatankował i uciekł. Mężczyznę w ciemnozielonym audi A6 nie 
będzie łatwo złapać, bowiem samochód, do którego tankował paliwo miał 
także kradzione tablice rejestracyjne. Właściciel stacji w Marianowie w 
gminie Kawęczyn stratny jest blisko 600 złotych.

O kradzieży benzyny pracownicy stacji tych. „Klient” zamiast udać się do kasy, by 
powiadomili policjantów w sobotę, 21 grud- za wszystko zapłacić, wsiadł do samochodu 
nia. Jak opowiadali, około 18.30, na stację, i z piskiem opon odjechał, 
przed dystiybutor podjechało ciemnozie- Na szczęście na stacji jest monitoring, 
lone audi A6. Z samochodu wysiadł męż- Na podstawie nagrania policjanci sprawdzi- 
czyzna. Najpierw zatankował do pełna bak, li numery rejestracyjne. Okazało się jednak, 
a później napełnił jeszcze dwa kanistry. W że tablice z A6 zostały skradzione tego sa- 
komputerze wyświetliło się 110 litrów, za mego dnia od opla stojącego na parkingu
które powinien zapłacić prawie sześćset zło- przy ul. Spółdzielców w Turku. i ł
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W ubiegłym tygodniu policjanci dwa razy gonili kierowców volkswagenów 
golfów, którzy nie zatrzymali się do kontroli. Za każdym razem powodem
ucieczki był wcześniej wypity alkohol.

Pierwszy przypadek miał miejsce w 
sobotę, 14 grudnia, na Alei Jana Pawła II 
w Turku. Tuż po pierwszej w nocy patrol 
próbował skontrolować volkswagena gol
fa, jednak prowadzący samochód, zamiast 
zwolnić, nacisnął pedał gazu. Mundurowi 
ruszyli więc za nim. Kierowcy nie udało się 
odjechać zbyt daleko. Uciekinier zatrzy
many został kilka ulic dalej. Za kierownicą 
golfa siedział 16-latek z Gąsina w gminie 
Przykona. Małolat miał w wydychanym 
powietrzu ponad 1 promil alkoholu. Chło
paka do domu zabrała matka. Za jazdę bez 
uprawnień, po alkoholu i unikanie kon
troli, odpowie przed sądem rodzinnym. 
Dobrym sposobem na powrót rozumu do 
młodej głowy byłby może także rodziciel

ski szlaban na samochód, który uratował
by delikwenta przed popełnieniem kolej
nej głupoty, a może przed tragedią.

Drugiego uciekiniera policjanci ściga
li tydzień później. O godz. 19.00, przy ul. 
Legionów Polskich próbowali, podobnie 
jak w poprzednim wypadku, zatrzymać do 
kontroli auto. I tym razem był to volkswa- 
gen golf. I podobnie jak wcześniej, kierow
ca nie „zbiegł” zbyt daleko. Tym razem o 
ponad dwa razy starszy od 19-latka, bo 
44-letni, mieszkaniec Turkowic „wydmu
chał” 2,06 promila. Wiek wskazuje na nie
uleczalny przypadek, warto więc by 44-la- 
tek z Turkowic ostrzegał mieszkańców, że 
wyjeżdża po pijaku. Może wtedy uda mu 
się nikogo nie zabić. ił
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T u rek
Tego samego dnia, o godz.

2 .30 , przy Osiedlu Wyzwo
lenia skontrolowany został kie
rowca peugeota 406. 58-letni 
miejscowy miał w organizmie 
1,80 promila alkoholu.

R ejon
W sobotę, 14 grudnia, oko

ło południa w Dobrej policjan
ci zatrzymali złodzieja kratek że
liwnych od studzienek przy hali 
sportowej. 29-latek z Długiej Wsi 
musiał się nieźle natrudzić, by 
zanieść ważące 160 kilogramów 
łupy do skupu złomu. Ich war
tość pracownicy Urzędu Gmi
ny oszacowali na 1000 złotych. 
Mundurowi odzyskali ukradzio
ne mienie.

Z niedzieli na poniedziałek 
(15-16 grudnia), w Cisewiu
złodzieje po wejściu na nieogro- 
dzony teren posesji, wyrwali kłód
kę w drzwiach do pomieszczenia

gospodarczego i ukradli 330 me
trów przewodów elektrycznych 
wartych 1400 złotych na szkodę
31-letniego turkowianina.

W poniedziałek, 16 grud
nia, około godz. 9 .00 , w 
Skęczniewie w gminie Dobra 
do rutynowej kontroli zatrzy
many został 57-letni miejscowy. 
Siedzący za kierownicą kii shu- 
ma „wydmuchał” 1,58 promila 
alkoholu.

We środę, 18 grudnia, o 
godz. 8 .50 , w Brudzewie w
ręce policjantów wpadł 38-letni 
mieszkaniec Dobrej jadący ci
troenem ZX. Mężczyzna miał w 
organizmie 1 promil alkoholu.

W nocy z środy na czwartek 
(18-19 grudnia), w gminie 
Dobra złodzieje wyprowadzili 
cztery sztuki bydła wartego dwa
naście tysięcy złotych. Z obory 
48-letniego mieszkańca Rzechty
-  dwie krowy, a z gospodarstwa 
57-letniego mężczyzny z Linnego 
dwie jałówki.

We czwartek, 19 grudnia, 
tuż po godz. l.OO, w Miłkowi
cach (gm. Dobra) oplem astra 
po kilku głębszych jechał miesz
kaniec Ostrowa Warckiego. 
22-latek nie dość, ze był pijany
-  1,34 promila, to jeszcze wsiadł 
za kierownicę mimo zabranego 
wcześniej prawa jazdy.

W piątek, 20  grudnia, o 
godz. 9 .00 , w Bogdałowie w 
gminie Brudzew policjanci za
trzymali 57-letniego mieszkańca 
Kalinowej jadącego rowerem 
mimo zakazu obowiązującego do 
września 2014 roku.

We środę, 25  grudnia, o 
godz. 11.30, przez Piętno mo
torowerem jechał 41-letni miesz
kaniec Wielopola -  2,80 promila 
alkoholu.

Od niedzieli do czwartku 
(15-26 grudnia), w Malano
wie złodzieje z lasu należącego 
do 60-letniego miejscowego wy
cięli 14 drzew (sosny, brzozy i 
akacje) wartych 1000 złotych.
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Budżet realny 

czy na czas wyborów
Rozwiązania ustrojowe w sa

morządzie sprawiają, że w roku 
wyborczym budżet nabiera cha
rakteru wyborczego. I trudno, 
żeby w przypadku Turku było 
inaczej. Potwierdza to nawet po
bieżny rzut oka na budżet roku 
2014. Oto bowiem przy docho
dach bieżących planowanych 
na poziomie niespełna 80,3 min 
złotych, a przy wydatkach bieżą
cych rzędu 76,7 min zł, zakłada
ne są inwestycje (wydatki ma
jątkowe) w wysokości ponad 9,3 
min zł. Uwzględniając dochody 
majątkowe planowane na sumę 
4,25 min zł, to globalna kwota 
przyszłorocznego budżetu mia
sta opiewa na ponad 84,5 min 
zł. Natomiast łączna kwota wy
datków budżetu sięga niemal 86 
min zł. Tym samym planowany 
deficyt budżetowy przekroczy 
1,4 min zł. Ni mniej, ni więcej

B u d ż e t  T u r k u  n a  r o k  2 0 1 4

Debata o budżecie Turku na rok 2014 więcej mówi o interesach i postawach radnych niż 
o stanie finansów miasta. Dla większości z obozu burmistrza Czapli, to budżet realny i na 
miarę możliwości. Z kolei dla szczupłej grupki radnych opozycji, jest to budżet przetrwania 
z akcentami roku wyborczego. To w warunkach demokratycznych naturalny spór polityczny. 
Czytelnicy zaś mogą sobie wybrać, która z ocen jest, ich zdaniem, bliższa rzeczywistości. 
Za to na jednoznacznie negatywną ocenę zasługuje postawa obrony przez radnych swoich 
„dietetycznych” przywilejów. Podjęta przez Antosika próba ich drobnego uszczuplenia na
trafiła na ponadpartyjny mur oporu, a na głowę ich autora posypały się liczne zarzuty. A to, 
że opowiada „koszałki” (Marczewski), że brakuje tu głębi, a propozycje Antosika przygoto
wane są na kolanie (Czapla) lub też jest to „wkładanie kija w szprychy”' (Jasak).

tworzący koalicję „skonsulto
wanych” raczej ciepło wyrażali 
się o projekcie budżetu. -B u d ż e t  
je s t  re a ln y  i  ro z w a ż n y  -  jak oce
niał Roman Groblica (TS). Zaś 
wedle burmistrza Czapli projekt 
budżetu jest realny, ale jedno
cześnie bardo ostrożny. Z kolei 
Jan Pakuła (SLD) zaznaczał: 

B u d ż e t n a  m ia r ę  m o ż liw o 
ś c i f in a n s o w y c h . Próbując 
jednak nie przesłodzić w 
swojej opinii radny lewi
cy poszedł o jeden krok 
za daleko. - N a d a l u w a 

ż a m y , że sza n s a  je s t  
w  T u r e c k ie j  S tre f ie

Z potępieniem Antosika pospieszy! też burmistrz Czapla. -Wnio
skuję o odrzucenie tych poprawek jako niezbyt przemyślanych. 
Poprawki nie mogą być dokonywane na kolanie -  grzmiał. Zazna
czając przy tym, że ewentualne zmiany w wydatkach na promocję 
TSI stanowią kompetencje burmistrza. Na co Antosik przypomniał 
burmistrzowi, że w ramach tych „własnych kompetencji” raczył on 
wydać na promocję TSI „aż” 6,6 tys. złotych, a na autopromocję 
kilka razy więcej.

oznacza to zwiększenie długów 
miasta. Należy przy tym zazna
czyć charakter planowanych w 
roku przyszłym inwestycji. I tak 
niemal połowę (ok. 4,3 min zł) 
przyszłorocznych wydatków in
westycyjnych miasta pochłonie 
dokończenie budowy sali spor
towej przy SP 1. A kolejne ok. 
1,7 min zł kosztować będzie tzw. 
obwodnica cmentarza. Stanowi 
to 50 proc. kosztów tej inwesty
cji, której druga część ma być 
sfinansowana z programu tzw. 
schetynówek. Pozostałe, plano
wane w roku przyszłym inwesty
cje to remont ul. 650-lecia oraz 
przebudowa i remont ul. Smora
wińskiego. - N ie  m o g ę  s ię  z g o d z ić , 
że to  je s t  b u d ż e t p o d  w y b o ry  -  pró
bował zapewniać radny Mar
czewski, zaznaczając przy okazji: 
-P o d  w y b o ry  to  b y ła  u l.  S p ó łd z ie l
ców . Takim zapewnieniom rad
nego lewicy można by jakoś tam 
jeszcze uwierzyć, gdyby nie to, 
że właśnie wspomnianymi inwe
stycjami przechwala się w ulotce 
wydanej przez SLD. O tej spra
wie obszerniej w odrębnym tek
ście (str. 4 i 5).

Generalnie, radni miejscy

In w e s ty c y jn e j, a le  trz e b a  n a s i l ić  j e j  
k a m p a n ię  p r o m o c y jn ą  -  zauważył 
na koniec swojej wypowiedzi.

Radny Pakuła usłyszał - 
SPRAWDZAM

Ten ostatni fragment wypo
wiedzi radnego Pakuły, to stały 
element retorycznego zdobni
ctwa w wydaniu turkowskich 
eseldowców. Choć równie do
brze mogliby zastąpić to życze
niami w stylu: „I obyśmy zdrowi 
byli”. Ale tym razem zaklęcie to 
nie przeszło bezkarnie. Bowiem 
nieborak Pakuła jednak nie przy
puszczał, że na takowe dictum 
zaraz usłyszy brutalne -  spraw
dzam. A to za sprawą radnego 
Antosika, który na wstępie oce
nił: -Jest to  b u d ż e t p r z e t r w a n ia  
i  bez w iz j i ,  a le  z  a k c e n te m  ro k u  
w yborczego . T o  b u d ż e t d z ia ła ń  
d o ra ź n y c h  i  r y tu a ln y c h .  Powyż
szą ocenę argumentując uwagą: 
- Z ro b i l iś m y  w ie lo m il io n o w e  in w e 
s ty c je  w  T S I,  a  n a  j e j  p ro m o c ję  w  
b u d ż e c ie  p la n u je m y  p rz e z n a c z y ć  
r a p te m  1 5  tys. z ło ty c h . Stąd i 
konkluzja: - P r o p o n u ję  z w ię k s z y ć  
ś r o d k i  n a  p ro m o c ję  S tre fy  do  1 1 0  
tys. z ł -  zasugerował Antosik. 
Zaraz też w projekcie budżetu

wskazane zostały źródła zwięk
szenia wydatków na ten cel. Naj
pierw 10 tys. zł, które miasto wy
daje rocznie m. in. na opłacenie 
konferansjerów prowadzących 
rozmaite imprezy o charakterze 
politycznych jasełek. Niejeden 
z Czytelników może być co naj
mniej zdziwiony dowiadując się 
o tego typu wydatkach, a stopnia 
irytacji mogłyby dopełnić nazwi
ska beneficjentów owej „konfe
ransjerki”. Bo to jest już prawdzi
wa granda.

Ale im Antosik szedł dalej w 
las z budżetowym toporem, tym 
sprawa nabierała bardziej bezna
dziejnego charakteru. Bowiem 
kolejnym źródłem dodatkowych 
pieniędzy na promocję Strefy 
miałaby stać się autopromocja 
władz miasta uprawiana na ła
mach urzędowego biuletynu re
dagowanego przez burmistrzow
skiego (i nie tylko) rzecznika w 
osobie Łukasza Maciejewskie
go.

Przy tej okazji Antosik 
nie szczędził ironii. - W  
ty m  r o k u  n a  p ro m o c ję

T S I  w y d a liś m y  ok. 6 ,6  tys. z ło ty c h , 
p o d c z a s  g d y  w y d a tk i  n a  I N F O  
p rz e k ro c z y ły  3 7 ,5  tys. z ł. W  ty m  
1 6 ,8  tys. z ł  n a  u m ie s z c z a n e  ta m  
p u b l ik a c je  b ędące  a u to p r o m o c ją  
w ła d z  m ia s ta  -  pokpiwał radny.

A swoich diet nie oddam y  
nawet na prom ocję TSI 

O ile jednak propozycję cięcia 
kosztów na konferansjerce i na 
urzędowym biuletynie można 
uznać za niewinne igraszki, to 
już pomysł zmniejszenia kosz
tów Rady Miejskiej o 40 tys. zł 
(niespełna 10 proc. rocznych 
wydatków na ten cel) musiał 
rozsierdzić naszych wybrańców. 
Pierwszy zaprotestował MMM, 
określając propozycje Antosika

mianem demagogii. Z potępie
niem Antosika pospieszył też 
burmistrz Czapla. -W n io s k u ję  o 
o d rz u c e n ie  ty c h  p o p ra w e k  ja k o  
n ie z b y t p rz e m y ś la n y c h . P o p r a w 
k i  n ie  m o g ą  b yć  d o k o n y w a n e  n a  
k o la n ie  -  grzmiał Czapla. Zazna
czając przy tym, że ewentualne 
zmiany w wydatkach na promo
cję TSI stanowią kompetencje 
burmistrza. - W  ra m a c h  w ła s n y c h  
k o m p e te n c ji to  w  ty m  ro k u  w y d a ł  
p a n  n a  te n  c e l „ a ż ”  6 ,6  tys. z ło ty c h , 
a  n a  a u to p ro m o c ję  k i lk a  ra z y  w ię 
c e j -  ironicznie ripostował radny 
Antosik. Smutno zauważając na 
koniec: - N i e  m a m y  ż a d n y c h  p o 
m y s łó w  n a  p ro m o c ję  T S I.

O ile autorowi pomysłu nieźle 
dostało się oficjalnie,, to już w 

kuluarach nie 
zostawiono

y

na nim przysło
wiowej suchej nitki. 

Brak głębi, koszałki 
itp. to najłagodniej
sze epitety jakie pa

dały pod adresem Antosika. Co 
tak naprawdę poirytowało rad
nych od lewa do prawa? Otóż 
pomysłodawca wnioskował o 
zmniejszenie liczby komisji z 
siedmiu do trzech. Skutkowa
łoby to utratą funkcji przewod
niczących i wiceprzewodniczą
cych likwidowanych komisji, 
co z kolei wiązałoby się z utratą 
przez sześciu radnych koalicji 
„skonsultowanych” po kilkaset 
złotych miesięcznie. To zaś po
zwalałoby wygospodarować 40 
tysięcy rocznie na promocję TSI. 
A że koalicji TS, PiS, RiP i SLD 
nie łączy nic ponad diety z tytułu 
sprawowanych funkcji, to prob
lem z likwidacją 8 złotodajnych

Pierwszy zaprotestował MMM, określając 
propozycje Antosika mianem demagogii.

Cięcie kosztów na imprezowej 
konferansjerce i na urzędowym 
biuletynie (na którego łamach 
najwyżsi miejscy urzędnicy 
uprawiają za publiczne pieniądze 
autopromocję), było niewinną 
igraszką w porównaniu do tego 
co radny Antosik zaproponował 
dalej. Otóż, wnioskował on o 
zmniejszenie liczby komisji rady 
-  z siedmiu do trzech. Co za tym 
idzie likwidację funkcji przewod
niczących i wiceprzewodniczą
cych komisji, a więc także ich 
większych diet. To dałoby roczne 
oszczędności około 40 tys. zł. To 
musiało rozsierdzić naszych wy
brańców. Bowiem na przykład 
dla takich radnych, jak Marii Ni- 
teckiej-Olenderek, Jana Pakuły 
czy Andrzeja Kwiatkowskiego i 
Adriana Wielogóskiego skutko
wałoby to utratą 7 tysięcy złotych 
rocznie dla każdego. Oszczędno
ści, według propozycji Antosika, 
powinny być przeznaczone na 
promocję Tureckiej Strefy Inwe- 
stycyjnej.

stanowisk musiałby wywołać 
tarcia w dobrze funkcjonującej 
machinie, wspierającej aktualny 
układ władzy. Bo też wymierne 
straty poniosłaby połowa „skon
sultowanych” koalicjantów. A 
dla takich radnych, jak Pakuła, 
Kwiatkowski, Wielogórski czy 
Nitecka-Olenderek pozbawienie 
funkcji szefów komisji oznacza
łoby utratę ponad 7 tysięcy zło
tych w skali roku dla każdego. 
W tej sytuacji trudno się dziwić, 
że Antosik musiał zostać odsą
dzony od czci i wiary i uznany 
za demagoga. Co nie przeszka
dzało Pakule i Marczewskiemu 
zaklinać się, że leży im na sercu 
zwiększenie środków na promo
cję TSI. A jednocześnie wtóro
wać nieocenionej mądrości Jasa
ka, kiedy wyrzucał Antosikowi, 
że swoimi propozycjami wkłada 
kij w szpiychy. - M a m  w ra ż e n ie ,  
że r a d n y  A n to s ik  z o s ta ł w ła ś n ie  
w y p u n k to w a n y  -  triumfalnie 
oznajmił Jasak. Czerpiąc swoje 
przekonanie, że Antosik może 
sobie stawać na głowie, to i tak 
zostanie przegłosowany przez 
koalicję radnych TS, RiP, PiS 
i SLD. W myśl zasady -  O TSI 
zatroszczymy się później, a póki 
co troszczymy się o swoje diety. 
Choć trudno nie zauważyć, że 
nie mając w radzie żadnej funk
cji Jasak w tym gronie wychodzi 
niemal na ideowca. Bo przecież 
nie powiemy, że na pożyteczne
go idiotę.

Andrzej Jarek
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B u r z l i w e  s k u t k i  p e w n e j  u l o t k i

Koalicja wspierająca burmistrza w Radzie Miejskiej Turku liczy 16 radnych na łączną liczbę 21. Problem jednak w tym, że „skonsultowana” szesnastka re
prezentuje cztery formacje polityczne - TS - 6, PiS - 1, SLD - 5 i RiP -  4. A że wybory za pasem, to wypadałoby wyborcom pokazać, że są między nimi jednak 
jakieś różnice. Radni miejscy SLD jako pierwsi stanęli w przedwyborcze szranki drukując i rozpowszechniając ulotkę o swoich dokonaniach. Ale chyba nie spo
dziewali się, że treść tej publikacji wzbudzi aż tak niechętne reakcje pozostały radnych koalicji „skonsultowanych”. Czemu wyraz dali radni TS, PiS i RiP.

Kadencja się kończy  
i zaczynają schody

Od niemal dwóch lat bur
mistrz Zdzisław Czapla w Radzie 
Miejskiej Turku ma wręcz sytua
cję komfortową. Bowiem zawsze 
może liczyć na 16 szabel w gre
mium liczącym 21 radnych. Ale to 
co stanowi luksus dla burmistrza 
rodzi liczne problemy dla sporej

gromadki jego popleczników w 
radzie. Po pierwsze -  rzeczona 
szesnastka w sensie ideowym 
stanowi istną zbieraninę od Sasa 
do Łasa. Bo jak inaczej określić 
obóz tworzony, z jednej stro
ny przez radnych prawicy (TS i 
PiS), których partnerami są radni 
formacji uznawanych ponoć za 
lewicowe (SLD i RiP). Na pozór

wymienione cztery ugrupowa
nia dzieli wszystko. Nie trzeba 
być jednak wybitnym politolo
giem, aby dostrzec trzy wspólne 
dla nich elementy. Po pierwsze 
-  wspomniane już wspieranie po
lityki burmistrza Czapli. Po wtó
re -  głęboka niechęć (mówiąc 
oględnie) do radnego Antosika. 
I wreszcie po trzecie -  politycz-

G d y  P A K  k i c h a  T u r e k  d o s t a j e  

z a p a l e n i a  p ł u c  ( a l e  n i e  s y f i l i s a )
a na
s z y ć  h 

o c z a c h  
w ł a ś n i e  

m aterializuje się stara prawda, że jak 
PAK kichnie, to  Turek i okolice dostają 
zapalenia płuc. I chyba nie trzeba do 
dawać, że obecnie żyjący m ieszkańcy 
m iasta mają m iejsca w  pierwszych 
rzędach tego dram atycznego spekta
klu. Co wprawdzie nie jest to  zbytnim  
przyw ilejem, ale zawsze. Czas zatem 
przejść do relacji zachodzącej m iędzy 
katarem PAK-u, a ostrym  zapaleniem 
płuc, która to  do leg liw ość czeka Tu
rek. Oto na niedawnej sesji Rady 
M iejskie j dało się wyraźnie usłyszeć 
głośne echo rzeczonego kichnięcia. 
A wszelkie w ą tp liw ośc i w  tej m aterii 
rozw iał bu rm istrz  Czapla, któ ry po
in form ow a ł o liście k ierow nictw a ZE 
PAK adresowanym  na jego ręce z 
datą 2 grudnia. W  korespondencji tej 
w ybite  są dwie inform acje. Pierwsza, 
to  zapowiadana już wcześniej decyzja 
k ierow nictw a PAK-u o zawieszeniu 
planowanej inwestycji w  E lektrowni 
„A dam ów ” . W  tym  m iejscu wypada 
podzielić się pewną obawą. Otóż użyta 
w  przekazie fo rm u łka  „zawieszenie" 
wydaje się pełnić rolę eleganckiego 
eufem izm u. Bo czy aby nie należało
by jej rozum ieć, że decyzja o ewen
tua lnym  „odw ieszen iu” wspom nianej 
inw estycji energetycznej nastąpi na 
Świętej N igdy? Tak czy siak, w  dają
cej się przewidzieć przyszłości nie po
wstanie w  Adam ow ie żaden now y blok 
energetyczny. I ty le  w  tym  temacie.

N iestety, powyższa in form acja  
rodzi bardzo poważne sku tk i dla na
szego m iasta. 0  czym w  sw o im  liście 
o tw arc ie  in fo rm u je  prezes Katarzy
na M uszkat. - ...z uwagi na aktualne 
otoczenie rynkowe i nowe uregulo
wania emisyjne nie widzimy możli
wości dostarczania ciepła miastu po 
sezonie grzewczym 2017/2018 przy 
zawieszeniu planów budowy BGP 
(b loku  parow o gazowego -  p rzyp is 
a j). Konsekwencją powyższego jest 
ośw iadczenie k ie row n ic tw a  PAK, że 
Spółka w ystąp i z w ypow iedzeniem  
u m ow y o dostaw ach c iepła dla T u r
ku. S łow em , zostały nam cztery na 
lata do wyłączenia przez PAK dostaw  
ciepła dla m iasta.

Tyle jeś li chodzi o k ichn ięc ia  ener
getycznej f irm y . Czas zatem przejść 
do ostrego  zapalenia p łuc, któ re  cze
ka Turek, w  w yn iku  wyżej zd iagnozo- 
wanego lekkiego kataru PAK-u. Otóż

z notatk i sporządzonej po spotkaniu 
w ładz m iasta z k ie row n ic tw em  pąt- 
now skie j spółk i dow iadu jem y się, że 
szacunkow y koszt budow y ko tłow n i 
na gaz, która m og łaby zaopatrywać 
w  c iep ło  m iasto  po wyłączeniu Elek
tro w n i A dam ów  w ynos i 68,2  m in 
złotych. Już ty lko  po usłyszeniu tej 
kw o ty Turek może dostać wysokie j 
gorączki. Zwłaszcza, gdy w sp o m n ia 
ne ponad 68 m in zł zestaw im y z nieco 
ponad 80 m in z ło tych, czyli z w yso 
kością  d och o dó w  bieżących budżetu 
m iasta zaplanow anym i na rok 2014. 
Ale dla n ie jednego Czytelnika kw oty 
idące w  dziesią tki m ilio n ó w  m ogą być 
ty lko  jakąś abstrakcją. Równie dobrze 
m ożna by m ów ić  o m ilia rdach . Jed
nak dla każdego coś m iłego. A raczej 
n iem iłego. I to  bardzo. Otóż na przy
w o ływ anym  już spotkan iu  w  Pątno
w ie padła in fo rm acja , że średnie ceny 
ciepła za rok 2012 w  jednostkach  ga
zowych w yn o s iły  70 zł/GJ. Natom iast 
obecna cena z węgla brunatnego wg 
ta ry fy  to  ok. 27 zł/GJ. Oczywiście nie 
oznacza to , że przy zbudow aniu  ko t
ła c iep łow niczego na gaz cena ciepła 
w  Turku w zros łaby o 250 proc. Ale 
m oż liw y jes t już w z ro s t tej ceny dla 
m ieszkańców  rzędu 3 0-40  proc.

S p róbu jm y zatem podsum ow ać 
dotychczasow e usta lenia  d iagno
styczne. 1 / Turek ma zapewnione 
c iep ło  z E lektrow ni A dam ów  ty lko  do 
sezonu grzewczego 2 017 /2018 ; 2 / 
p lany budow y now ego źród ła c iepła 
dla Turku PAK od łoży ł ad calendas 
graecas; 3 / budżetu m iasta nie stać 
na wyłożenie w łasnych środ kó w  na 
budowę takiego źród ła ciepła; 4 / w  
przypadku, gdyby znalazł się inw e
s to r , k tó ry  zbudow a łby b lok c iep 
lny, to  najbardzie j p raw dopodobnym  
źródłem  jego zasilania byłby gaz; 5 / 
to  zaś oznaczałoby znaczne podwyżki 
ciepła dla m ieszkańców , w  w ers ji op 
tym is tyczne j o 30  proc.

Odnoszę n ieodparte  wrażenie, że 
są to  wręcz, nom en om en, c iep la rn ia 
ne w arunk i dla rozw oju  zapalenia p łuc 
dla M iasta Turku. Tyle diagnoza.

Potrzebny jest zatem p iln ie  jakiś 
pom ys ł na intensywną terapię. Na 
grudn iow e j sesji zg łos ił się już p ie rw 
szy lekarz w  osobie burm istrza Zdzi
sława Czapli. Najpierw zaznaczył, że w 
pierwszej połow ie roku zostanie przy
gotow any analityczny dokum ent do ty 
czący zaopatrzenia m iasta w  energię 
cieplną. Na tej podstaw ie mają zapaść 
konkretne decyzje inwestycyjne. - To

wyzwanie dla przyszłej kadencji. Ale 
gdyby ktoś był am atorem , to  nie są
dzę, aby sobie z tym  poradził -  padło 
z ust burm istrza Czapli. Co przy oka
zji zabrzm iało, jak ofic ja lne zgłosze
nie swojej kandydatury w  jesiennych 
wyborach sam orządowych. Radny 
Marczewski, czujny jak ważka ró w 
nież odebrał przytoczoną wypow iedź 
Czapli jako deklarację wyborczą. - 
M yślę jednak, że fachow ców  znajdzie 
się trochę więcej i będą towarzyszyć 
panu burm istrzow i -  zapowiedział 
M M M . Nawiasem m ówiąc, to  w idać 
z powyższego, że kichnięcia PAK-u 
przy okazji spraw iły, że nasi lokalni 
po litycy już zaczęli dostawać ataków 
kaszlu istnych gruźlików . Jeśli zaś 
idzie o terapię, to  na razie nasi lekarze 
starają się unikać stosowania bardziej 
zdecydowanych m etod. Tzn. żadnych 
m edykam entów, nie m ów iąc już o 
ch iru rgicznych cięciach. Na razie tera
pia ogranicza się do chw ytów  natury 
psychologicznej. W  rodzaju: ciepło 
będzie, albo musimy być gotowi, żeby 
w 2018r. wcisnąć własny przycisk. 
Rzecz jasna, zrozum ia łym  jest, że pa
cjentow i nie zawsze m ów i się prawdę 
o jego praw dziwym  stanie. Bo m og ło 
by mu to  jeszcze bardziej zaszkodzić. 
Ale czy w  tym  przypadku również cho 
dzi jedynie o dobro  pacjenta, czytaj 
Turku? No nie w iem . Tm  bardziej, że 
w  naszym mieście psycholog ia  bywa 
m ylona z m yśleniem  m agicznym , czyli 
z zaklinaniem rzeczyw istości. Jak m ia
ło  to  m iejsce choćby w  przypadku ze
gara Echa Turku odm ierzającego czas 
do 31 grudnia 2 017r. Trudno byłoby 
zliczyć psy jakie pow ieszono na auto
rach tej prognozy. I co? ANO PSTRO!

Chyba, że nasi psycho logow ie -m a- 
g icy liczą, że m ieszkańcy m iasta będą 
z gatunku bosm ana ze starej aneg
dotk i. Otóż ó w  bosm an przyszedłszy 
do lekarza skarżąc się, że ma złapał 
jakieś uczulenie. Lekarz obe jrzaw 
szy pacjenta s tw ie rd z ił bez ogródek 
-  Ależ to  jes t sy filis ! Ku zdziw ieniu 
sług i Eskulapa pacjent aż podskoczył 
z radości. No to  m i ulżyło, bo już 
m yśla łem , że m am  uczulenie. M ora ł 
dla loka lnych p o lityków  -  W  Turku 
m ieszka dość m ało bosm anów , k tó 
rzy ucieszyliby się z takiej d iagnozy.

Szanownych C zyte ln ików  na ko
niec pragnę przepros ić  za ten iście 
m edyczny fe lie ton ik  i d la tego z okazji 
Now ego Roku przesyłam  ty lko  jedno 
życzenie -  OBYŚMY ZDROWI BYLI!

Andrzej Jarek

ne konfitury. A są to nie tylko 
fotele w radzie wraz z idącymi 
za tym wyśrubowanymi dietami, 
lecz również korzyści, związane 
z podziałem miejskiego budżetu. 
W czasie trwania kadencji owe 
trzy łączniki stanowiły dla całego 
towarzystwa doskonałe spoiwo. 
I tylko obserwatorzy z iście tal- 
mudyczną mentalnością mogli 
roztrząsać, kto, np. TS czy RiP 
szybciej i z większą gorliwością 
głosuje za propozycjami pana 
burmistrza, lub czy to Marczew
ski żwawiej flekuje Antosika, czy 
też lepiej czyni to radny Jasak. Z 
podziału łupów cała szesnastka 
raczej była zgodnie zadowolona. 
Jedni ku temu mieli realne powo
dy, a inni, no cóż, za przyczyną 
bycia pożytecznymi idiotami.

Bo góralka różni 
się od wyborcy 

Ale to co dobre w trakcie ka
dencji jawić się zaczyna jako spo
ry kłopot na czas wyborów. Bo 
w tym przypadku nie można już 
zaintonować znanej przyśpiew

ki -  H e j g ó r a le  n ie  b ij ta  s ię , m a  
g ó r a lk a  d w a  w a rk o c ze  p o d z ie li ta  
się . Gdyż jak wiadomo, wyborca 
ma tylko jeden głos. I może go 
oddać na Jasaka lub Marczew
skiego, lub Wielogórskiego, lub 
Pańczyka. Albo na jeszcze kogoś 
całkiem innego. Najpierw jednak 
musi wiedzieć na czym polega 
różnica między przyszłymi kan
dydatami.

Jako pierwszy o dokonaniach 
swojej formacji w mieście posta
nowił poinformować radny Mar
czewski. Kilka tygodni temu miej
scy radni Sojuszu wydali stosowna 
ulotkę. Można było się z niej do
wiedzieć, że wszelkie inwestycje 
w Turku nie mogłyby powstać bez 
wsparcia radnych SLD.

Takie postawienie sprawy jakoś 
nie przypadło do gustu pozosta
łym „skonsultowanym” radnym.

Gorzkie żale  
Wielogórskiego

Swojemu niezadowoleniu z tre
ści ulotki SLD dali oni wyraz na 
grudniowej sesji Rady Miejskiej.

P o m y s ł ó w  o d  S a s a  d o  L a s ,  a . . .

„Jaka jes t kondyc ja  sam orządu 
w  P o lsce?” - pyta Leszek Grzelak i 
jednocześnie odpow iada: „R aport 
Hausnera oraz rapo rt MAiC nie po 
zostaw iają  żadnych złudzeń. Jedne
m u z fila ró w  państw a grozi zapaść” . 
I nie wydaje się, by k toko lw iek m iał 
p om ys ł na naprawę sam orządowej 
a dm in is trac ji publicznej. Choć osta t
n io po jaw iła  się jaskó łka  nadziei.

O drodzony sam orząd te ry to ria ln y  
w kroczy ł w  w iek dojrza ły. Zbliżające 
się 25-lecie  skłania do oceny tej na j
bardziej powszechnej ins ty tuc ji dzia
łającej w  oparciu  o prawo.

Zatem stan i jakość prawa w yb o r
czego, us tro jow ego  i finansow ego 
pow inna być g łów nym  kryterium  
oceny ćw ierćw iecza fun kc jo no w a 
nia. Jaki jes t stan prawa i kondycja  
sam orządu te ry to ria lnego?

Raport Hausnera (R aport o sta 
nie sam orządności te ry to ria lne j w  
Polsce), oraz rapo rt MAiC (Ocena 
sytuacji sam orządów  loka lnych) nie 
pozostaw iają  złudzeń. Jednem u z 
fila ró w  państwa: sam orządowej ad
m in is trac ji publicznej grozi zapaść. 
Dlaczego? W ydaje się, że rządzącym 
brakow ało  racjona lne j koncepcji bu 
dow ania pro fes jona lnego  państwa, 
odpow iada jącego uw arunkow aniom  
spo łeczno-po litycznym .

Zam iast ciągłego procesu re for
m owania, z wykorzystaniem  dotych
czasowego dorobku, m am y festiwal 
pom ysłów  i p ro jektów  płynących z 
różnych ośrodków , czasami dotyczą
cych tych samych prob lem ów , bez 
koordynacji, bez m yśli przewodniej.

W  tej sytuacji w n iosek lis topado 
w ego XI Kongresu M iast Polskich w 
spraw ie  pow ołania  kom is ji kodyfika 
cyjne j ds. prawa sam orządowego, 
obyw atele  uznają za prze łom ow y. Za 
krok w  dob rym  kierunku: 

„Zgrom adzen i w  Krakowie przed
staw ic ie le  po lsk ich  m ias t w n iosku ją  
do Rady M in is tró w  RP o pow ołanie 
ko m is ji kodyfikacy jne j ds. prawa 
sam orządow ego. Kom isja  p ow in 
na przedłożyć w yn ik i I etapu prac 
- ocenę aktualnego stanu prawa 
sam orządow ego oraz rekom endacje 
do dalszych prac leg islacyjnych, w  
te rm in ie  do 8 m arca 2015 r .” .

Nareszcie kom pleksowe podejście: 
kodyfikacja. Nareszcie p raw id łow y 
adresat: rząd oraz rozsądna propozy
cja kalendarza prac, pozwalająca na 
rzetelną diagnozę stanu istniejącego.

Czy Rząd to  usłyszy? Czy dalej 
będzie trw a ł festiw a l cząstkow ych 
p ro jektów . Obywatele oczekują roz
poczęcia prac nad kodyfikacją , by na 
jub ileusz  25-lecia  sam orządu o trzy
m ać prezent - skodyfikow ane prawo 
sam orządowe.

Obywatel Leszek Grzelak  
tekst ukazał się w  in ternetow ym  

serw is ie  sam orządow ym  PAP
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sk a  w yborcy n a  p s try m  k o n iu  je ź d z i
-  przekonywał radny. A za zwykłą 
naiwność uznał reklamowanie sie
bie w ulotkach wyborczych. Posił
kując się przy tym niezbyt trafnym 
przykładem Mariana Zająca, czyli 
swojego kolegi z list PiS-u. -W  
c a łe j p o p rz e d n ie j k a d e n c ji ra d n y  
Z a ją c  ż a d n e j d ie ty  n ie  w z ią ł d la  sie
bie, a  i  ta k  d o s ta ł n ie w ie le  g ło só w
-  argumentował Jasak, pomijając 
fakt, że przy uzyskanych przez 
Zająca korzyściach, to suma jego 
diet stanowiła kwotę na przysło
wiowe waciki. Ale jak powszech
nie wiadomo, dla radnego Jasaka 
ekonomia polityczna jest wiedzą z 
pogranicza magii. -Ja te ż  m o g ę  w y
m a lo w a ć  so b ie  u lo tk ę  i  p u ś c ić  do  lu 
dzi. To sa m o  zb u d o w a łe m , co ra d n y  
M a r ia n  M a rc ze w sk i -  ironicznie 
podsumował Dariusz Jasak.

Pańczyka racje i frustracje
Sprawa ulotki SLD musiała 

również poirytować przewodni
czącego Pańczyka. Zwłaszcza, że 
stopnia jego frustracji dopełniał

fakt, że MMM wyciągnął Marię 
Nitecką-Olenderek z szeregów 
klubu radnych RiP. -To co żeśm y  
o s ią g n ę li to  n ie  je s t  za s łu g ą  czte
rech radn ych , a le  za s łu g ą  d o b re j 
w sp ó łp ra cy  z  p a n e m  b u rm is trze m  
c a łe j R ady. To za s łu g a  tych ra d 
nych, k tó ry  g ło so w a li z a  b u d że tem , 
z a  p rzy jęc ie m  poszczególn ych  in w e
stycji. T u ta j je s t  g łó w n a  za s łu g a , je 
ś l i ta k  m a m y  do sp ra w y  p o c h o d z ić  
-  na koniec rzucił w imieniu rip- 
menów Marek Pańczyk.

Wielka rodzina 
przed wyboram i 

To obsztorcowanie na razie 
położyło kres ulotkowym waś
niom. Chociaż zbliżający się ter
min wyborów zapewne wywoła 
kolejne spory w tych szeregach. 
Podsumowując zaś cały ten ulot- 
kowy epizod można by zakończyć 
poniższą rymowanką: „Na razie 
Pańczyk, Marczewski i Jasak to 
może i wielka rodzina. Ale wyścig 
po mandaty zaraz się zaczyna”.

Andrzej Jarek

u/PK

-T a m  zo sta ło  n adm ien ion ych  trochę  
inw estycji. B u d o w a  sa li  spo rto w ej 
p rzy  S P  1, T S I czy p la c  za b a w  p rzy  
ul. U niejow skiej. Troszeczkę m n ie  
d z iw i sens te j u lo tk i -  jako pierwszy 
zaprotestował radny Adrian Wielo- 
górski z TS-u, by dalej krytycznie 
ocenić kolegów z SLD: -S ieb ie  ta m  
p rze d s ta w ia c ie  ja k o  tych, k tórzy  
w szystko robią , że  w szystko, co ta m  
je s t  za w a r te , je s t  w a szą  zasługą. 
C h cia łem  n a d m ien ić , ż e  m y  ja k o  
T ow arzystw o  S a m o rzą d o w e , P ra w o  
i S p ra w ied liw o ść , czy ja k o  R o zw ó j i 
P rzyszłość ta k  sa m o  ja k  w y za w sze  
g ło su jem y z a  b u dżetem , z a  za w a r ty 
m i  ta m  in w estycjam i. T a k  sa m o  je s t  
to  n a sza , ja k  i  w a sza  za s łu g a  -  uża
lał się Wielogórski. -Ja ro zu m iem , 
że  w k ra cza m y  w  ta k i okres p rzed w y
borczy, a le  troszeczkę ta k ie j ro zw a g i 
-  na koniec zaapelował radny TS. 

Czyja ulotka, 
tego m elodia

W odpowiedzi radny Marczew
ski zaznaczył, że ulotka jest formą 
rozliczenia się SLD ze swojego 
program wyborczego. -Z  ca łym

sza cu n k iem , a le  to  byłoby d o ść  d z iw 
ne, gd yb yśm y w  sw o je j u lo tce  p isa li ,  
że  su kcesem  T S  je s t  m . in . to, to  i 
to. P rze p ra sza m , a le  tę  u lo tkę  w y
d a liśm y  z a  sw o je  p ie n ią d z e  , za p ła 
c il iśm y  z a  n ią  n ie m a ło  i  ro z lic za m y  
s ię  z e  sw ojego  p ro g ra m u . A le  p is ze 
m y  w  n ie j ta k że , iż  w sp ie ra liśm y  
ró w n ie ż  b u rm is trza  i  po zo sta łych  
radn ych  w  p o d e jm o w a n iu  innych  
w ażn ych  d la  m ia s ta  in w estyc ji i  
d z ia ła ń  -  bronił ulotkowego dzia
łania radny MMM.

-Jako ra d n y  ro z u m ie m  sen s te j  
u lo tk i, ta k  sa m o  ja k  osoby obe
z n a n e  w  re a lia c h  sa m o rzą d u . A le  
m n ie j  o b e zn a n i, c zy ta ją c  u lo tk ę , 
m o g ą  d o jść  d o  m yln ego  w n io sk u , 
iż  s ze re g  d z ia ła ń  zo s ta ło  p o d ję tych  
ty lko  i  w y łą c zn ie  d z ię k i ra d n y m  
le w ic y  -  nie ustawał w ubolewa
niach Wielogórski

Jak Jasak z Marczewskim
Turek budowali

Wychwalanie się w materiałach 
promocyjnych próbował zbagate
lizować radny Jasak. -G ru n t to  g ło 
so w a ć  zg o d n ie  z  su m ie n ie m , bo la -

u i o t k a  w y ł *
Surfowanie radnego MMM na ulotce nie wszystkim się spodobało, 

jego koledzy' z koalicji skonsultowanych też chcieliby się poślizgać na wy
borczych falch. Na to jest tylko jedna rada - zapłacić za deskę surfingową, 
pardon, znaczy się ulotkę wyborczą.
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D y r e k t o r  C z e r w i ń s k i  p r z e d s t a w i a  p l a n  n a  r a t o w a n i e  l e c z n i c y

Obniżenie kontraktów lekarskich oraz otwarcie Poradni Podstawowej Opieki Zdrowotnej, to główne założenia, dzięki którym dyrektor Paweł 
Czerwiński chce poprawić sytuację finansową szpitala w Turku. -Lekarze dostają duże pensje, ale ich kontakty kończą się pod koniec kwietnia i 
wtedy będziemy negocjować stawki -  mówił Czerwiński, podczas konferencji prasowej, która odbyła się dzień przed wigilią.

Dwa pierwsze 
miesiące Czerwińskiego
W konferencji uczestniczyła 

też Dorota Brzęcka - naczelna pie
lęgniarka i Renata Koszada - od
działowa Działu Pomocy Doraźnej 
i Izby Przyjęć. Jak mówił dyrektor 
Czerwiński, podczas pierwsze
go spotkania z dziennikarzami 
w październiku nie odpowiedział 
na wszystkie pytania, dlatego 
starał się zrobić to 23 grudnia. 
Jednak najpierw podsumował 
dwa pierwsze miesiące swojego 
urzędowania. Poinformował, że w 
październiku szpital z działalności 
gospodarczej uzyskał dodatni wy
nik finansowy na sumę 13 tys. 936 
złotych. Zaznaczył, że pomijając 
amortyzację, to jednak strata lecz
nicy zamknie się w 7732 złotych. 
-C h o ć  je s t n ie w ie lk a , a le  o czym ś  
św iadczy. S z p ita l m a  p ro b le m y  i  
jeszcze d łu g o  będzie  je  m ia ł ,  a le  to  
są ja k ie ś  p o zy tyw n e  aspekty. T o  z a 
s łu g a  ca łego  p e rs o n e lu , a  ta k ż e  re a 
l iz a c j i  p l a m  n a p ra w c z e g o  -  dodał. 

Powiał nie będzie 
gwarantował 

kredytu szpitalowi 
Jeden z punktów planu na

prawczego przewiduje też ogra
niczenie kosztów, dlatego zrezyg
nowano ze zbędnych zakupów 
magazynowych, a także ograni
czono nad wykonania. -W szystko  
p o  to , by o rg a n  z a ło ż y c ie ls k i n ie  
m u s ia ł  d o k ła d a ć  p ie n ię d z y . C hce
m y  być b a rd z ie j w ia ry g o d n i d la  
d o s ta w có w , k o n tra h e n tó w , a le  też  
d la  b a n k ó w . W  c e lu  z m n ie js z e n ia

W przedświątecznej konferencji uczestniczył dyrektor Paweł Czerwiński, Dorota Brzęcka, naczelna 
pielęgniarka i Renata Koszada, oddziałowa Działu Pomocy doraźnej i Izby Przyjęć.

o b c ią ż e n ia  k o s z ta m i z  ty tu łu  odse
tek  z a  n ie te rm in o w e  re g u lo w a n ie  
z o b o w ią z a ń , k o sz tó w  s ą d o w ych , a  
ta k ż e  p o p ra w ie n ie  p ły n n o ś c i f i n a n 
s o w e j s z p ita la . C h ce m y  o g ło s ić  n a  
p o c z ą tk u  lu te g o  p r z e ta rg  n a  k re d y t 
-  m i l io n  z ło ty ch  n a  p ó łto ra  ro k u . 
Z  p ie n ię d z y  z a m ie rz a m y  p o k ry ć  
n a js ta rs z e  z o b o w ią z a n ia , te  k tó re  
g e n e ru ją  n a jw ię k s z e  koszty, bo p o 
n a d  4 0  tys. m ie s ię c z n ie  -  wyjaśniał 
dalej Czerwiński. Wiadomo już, 
że Starostwo Powiatowe nie pod- 
żyruje kredytu szpitalowi, który 
niewątpliwie dostałby wówczas 
na korzystniejszych warunkach.

Jednak dyrektor nie potrafił od
powiedzieć, o ile wyższe odsetki 
będzie musiał spłacać szpital za 
pożyczkę komercyjną. Szacował, 
że może to być jeden, dwa, lub 
trzy procent.

Jednak to wszystko ciągle za 
mało. Chociaż Czerwiński jest 
optymistą w tej kwestii: -N ic  n ie  
s to i n a  p rzeszkodz ie , żeby p o  sp łace 
n iu  k re d y tu  s ta r a ć  s ię  o następny, 
je s te m  p rz e k o n a n y , że w  ra m a c h  
d z ia ła ń  p r o g ra m u  n a p ra w c z e g o  
w y g e n e ru je m y  m i l io n  o s ie m se t ty 
s ięcy  oszczędności i  lic z y m y , że u p o 
r a m y  s ię  z  n aszym  z a d łu ż e n ie m .

P o d ję li C zech ó w  
g ę s ią  po to k a rs k u

W  barbórkę, gmina Ka
węczyn gościła czeską 
delegację. W jej skład 

wchodzili przedstawiciele tam
tejszych lokalnych gnip działa
nia: MAS Opavsko i MAS Nizky

Jesenik. Ich wizyta odbyła się 
w ramach projektu „Wieś ma 
co zaoferować", który realizo
wany jest przez Lokalną Grupę 
Działania T.U.R., której gmina 
Kawęczyn jest członkiem. Uro-

Spotkanie polsko-czeskie w Tokarach.

czyste powitanie gości przez 
wójta Jana Nowaka i Magdale
nę Ciołek - prezeskę Lokalnej 
Grupy Działania T.U.R odbyło 
się Urzędzie Gminy w Kawęczy
nie. Następnie goście z Czech 
udali się do Szkoły Podstawowej 
im. Jana Pawła II w Tokarach 
Pierwszych, gdzie zostali powi
tani przez panią dyrektor - Ewę 
Wojtczak oraz przedstawicielki 
Koła Gospodyń Wiejskich w To
karach. Gospodynie przygoto
wały suty poczęstunek, złożony 

z lokalnych produktów. 
Daniem głównym była 
gęś po tokarsku. Z 
Czechami spotkał się 
Marcin Bugała - pre
zes Koła Pszczelarzy w 
Turku, który kusił go
ści wyśmienitym mio
dem z własnej pasieki 
w gminie Kawęczyn.

Spotkanie było też 
okazją do wymiany do
świadczeń i spostrze
żeń w kwestiach zwią
zanych z certyfikacją 
produktów lokalnych.

(art)

Mniejsze kontrakty 
dla lekarzy

Zdecydowanie dużą oszczęd
nością byłoby zmniejszenie 
kontraktów dla lekarzy. Dyrek
tor zapowiadał, że prowadzi już 
rozmowy z szesnastoma z nich, 
by zgodzili się na obniżenie swo
ich wynagrodzeń o 10 procent. 
Dałoby to miesięcznie około 30 
tysięcy złotych. Choć zapytany, 
nie chciał powiedzieć ile wynosi 
taka średnia pensja, tłumacząc 
że to temat bardzo drażliwy. Jed
nak łatwo można wyliczyć, że 
jest to około 19 tysięcy złotych 
brutto miesięcznie. Pielęgniarki 
dostają dziesięć razy mniej. -P en
s je  le k a rz y  p o w in n y  być m n ie jsze , 
a le  je s t  to  te n d e n c ja  o g ó ln o k ra jo 
w a . Z a t ru d n io n y m  w  tu rk o w s k im  
s z p ita lu  k o n t r a k ty  w y g a s a ją  p o d  
k o n ie c  k w ie tn ia  i  w te d y  będz iem y  
n e g o c jo w a ć  s ta w k i -  mówił Czer
wiński. W przypadku odmowy 
renegocjacji lekarskich kontrak
tów, dyrektor Czerwiński ma plan 
awaryjny. Zapewniał, że postara

się sprowadzić lekarzy z innych 
miejscowości, którzy zgodzą się 
pracować w Turku za mniejsze 
pieniądze. Być może dodatkowe 
wsparcie stanowić będą lekarze z 
Konina, którym dyrektor Wrona 
już obniżył pensje, a niezadowolo
nym zaproponował przeniesienie 
się do Turku.

Ponieważ szpital ma ograni
czone możliwości przychodu, po
zostaje więc jedynie ograniczać 
koszty. Dlatego w planach Czer
wińskiego jest leasing karetki po
gotowia, co da miesięcznie około 
20 tysięcy oszczędności. Plan na
prawczy przewiduje też redukcję 
25 etatów. Dotychczas założenia 
te zostały zrealizowane w ponad 
50 proc. W styczniu ma odejść ko
lejnych dziesięciu pracowników.

Rodzinny lekarz będzie 
także w szpitalu

Kolejnym kluczowym założe
niem jest planowane otwarcie Po
radni Podstawowej Opieki Zdro
wotnej. Jeden lekarz już zgodził 
się w niej przyjmować, z kolejnym 
dyrektor jest w trakcie negocja
cji. Poradnia będzie miała leka
rzy, pielęgniarkę i położną. Choć 
Czerwiński wie, że nie łatwo bę
dzie pozyskać pacjentów, to liczy 
na to, że szpitalna oferta będzie 
atrakcyjniejsza od tej propono
wanej przez lekarzy rodzinnych. 
Czy wiara, że szpitalny PPOZ zdo
ła zachęcić 5 tysięcy pacjentów 
jest wiarą w cud -  okaże się po 
utworzeniu szpitalnej przychodni. 
-G łó w n y m  a tu te m  będzie  k o m p le k 
sow ość  o b s łu g i. W  ty m  p rz y p a d k u ,  
w  je d n y m  b u d y n k u  będą s p e c ja li
śc i, d ia g n o s ty k a  i  s z p ita l. C hcem y  
też, żeby w  p o r a d n i p rz y jm o w a li  
le k a rz e  z  o d d z ia łu  w e w n ę trzn e g o . 
M u s im y  te n  ryn e k  z w e ry fik o w a ć . 
M y  w y jd z ie m y  z  p ro p o z y c ją  ry n k o 
w ą  b a rd z ie j in te re s u ją c ą  i  p a c je n t  
będz ie  m ó g ł zd ecydow ać , g d z ie  
chce  s ię  leczyć  -  mówił dyrektor 
Czerwiński.

ił

D e lega c jom , p rze d s ta w ic ie lo m  
1 L ic e u m  O g ó ln o k s z ta łc ą ce g o  

im . T ad eu sza  K o ś c iu s z k i w Tu rku , 
m ło d z ie ży , o ra z  w szys tk im , k tó rzy  w tru dnych  

ch w ila ch  d z ie li l i z n am i sm u tek , ża l, 
o k a za li w ie le  se rca  i ż y c z liw o śc i,  w z ię li u d z ia ł 

w m o d litw a ch  po żeg n a ln ych , we M szy Św. 
i tow a rzy szy li w o s ta tn ie j d ro d ze

Elżbiety Wojakowskiej
z a  w y r a z y  w s p ó ł c z u c i a ,  o f i a r o w a n ą  

M s z ę  Ś w i ę t ą  i z ł o ż o n e  k w i a t y

S e r d e c z n i e  d z i ę k u j e  R o d z i n a

502/DK
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r o z l i c z e n ia  r z e c z y w is t e  lu b  r o z l i c z e n ia  p r e - p a i d

P ł a ć  t y l k o  z a  t o ,  

c o  z u ż y w a s z !

K u p u j  e n e r g i ę ,  k l e i  

c h c e s z  i  z a r z ą d z a j
1 ■

o s c i a

Sam zarządzasz energią i płatnościam i, tak jak  lubisz!
O p cja  1. R o z lic z e n ia  R ze c zy w is te
P ła c is z  ty lk o  za fa k ty c zn ie  zu ży tą  energ ię, w e d łu g  podanego  przez C ie b ie  s tanu  lic zn ika . 
Sam  d e cyd u je sz  o te rm in ie  p ła tno śc i. B e z  p rognoz i za skaku ją cych  rachunków .

O p cja  2. R o z lic z e n ia  p re -p a id
Sam  decydu jesz, ile  i k ie d y  p ła c is z  za  energ ię. W yn a jm u je sz  m ie s zk a n ie ?
Z a m ó w  lic zn ik  p rze d p ła to w y  i n ie  p rze jm u j s ię  n ie z a p ła co n y m i rachunkam i.

E n e r g a

Po  prostu  w łą cz

z1559k

P o w a ż n y  w y p a d e k  w  K i s z e w a c h

Dlaczego nie zatrzymał się na STOPIE?
Ponad trzy godziny zablokowana była trasa z Turku do 

Konina, w miejscowości Kiszewy, gdzie doszło do wypadku 
TIRa z oplem vectra. Kierowca osobówki z licznymi obraże
niami trafił do szpitala.

Do zdarzenia doszło w piątek, 
27 grudnia, około godziny 15.00, 
na skrzyżowaniu dróg w Kisze
wach w gminie Tuliszków. To już 
drugi wypadek w tym miejscu, 
do którego doszło w tym roku. 
Mimo że widoczność w tym aku
rat miejscu nie jest ograniczona.

Jak wynika z ustaleń poli
cjantów, kierowca opla vectry, 
wyjeżdżający z drogi podporząd
kowanej od miejscowości Dryja, 
nie zatrzymał się na znaku STOP 
i nie ustąpił pierwszeństwa jadą
cej od strony Konina ciężarówce.

Siedzący za kierownicą DAFa, 
widząc wyjeżdżający samochód 
zaczął gwałtownie hamować, 
jednak nie udało mu się uniknąć 
zderzenia. Nic nie wskazuje na 
to, by kierowca DAFA jechał 
zbyt szybko, a mimo tego siła 
uderzenia była tak wielka, że 
osobówka przekoziołkowała i 
wylądowała w przydrożnym ro
wie. Naczepa TIRa stanęła w po
przek, blokując trasę krajową na 
długie godziny.

39-letni kierowca ciężarówki 
z Konina, któremu nic się nie

Naczepa DAFa stanęła w poprzek drogi blokując ją na kilka godzin.

stało, był trzeźwy. Za to 28-latek 
z Żychlina z licznymi obrażenia
mi trafił na Oddział Intensywnej 
Opieki Medycznej konińskiego 
szpitala. Jego stan na szczęście 
z dnia na dzień się poprawia. Po
brano mu krew na obecność al

koholu. Sprawę bada policja pod 
nadzorem prokuratury w Turku.

Trasa z Turku do Konina kil
ka godzin była zablokowana. Na 
ten czas policjanci zorganizowali 
objazdy w kierunku Grabowca i 
Rychwała. ił

Kierowca opla vectry wyjechał z drogi podporządkowanej wprost 
pod koła TIRa.
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W  T u l i s z k o w i e  c h o i n k a  z  a n i m a t o r k ą ,  c z y l i . . .

Tradycyjnie już panie ze Stowarzyszenia Forum Kobiet 
- pieszczotliwie zwane „Foremkami” przygotowały spotkanie 
świąteczne dla dzieciaków z terenu gminy Tuliszków. Osiem- 
dziesięcioro najmłodszych przyjęło zaproszenie od Mikołaja. 
Zabawy było co niemiara...

Wspólne zdjęcia zakończyły choinkową zabawę dla dzieciaków.

coś robić. Już teraz w imieniu

Tegoroczna choinka odbyła 
się w sali bankietowej państwa 
Manicckich, gdzie na zaprosze
nie Stowarzyszenia Forum Ko
biet pojawiło się osiemdziesię- 
cioro dzieciaków z terenu gminy 
Tuliszków. Dzieci powitała szefo
wa stowarzyszenia, Jolanta Cicha 
i burmistrz Grzegorz Ciesielski, 
który chętnie włącza się w ak
cje Forum. W tym roku zresztą 
Urząd Gminy i Miasta był spon
sorem paczek, które otrzymali 
najmłodsi. - W  d o w ó d  w d z ię c z 
n o śc i b u r m is tr z  z o s ta ł u h o n o ro 
w a n y  o rd e re m  u śm ie c h u , k tó r y  w  
tym  ro k u  p r z y ją ł  tw a r z  M ik o ła ja .  
P ó ź n ie j w sp ó ln ie  z  d z ie ć m i zo s ta ł  
p o c zę s to w a n y  r o g a la m i i  h e rb a tą  
-  opowiadają organizatorki.

Dotychczas świąteczne spot
kania forumowiczek dzieliły się 
na dwie części. Najpierw był wy
jazd do kina lub teatru, później 
spotkanie z Mikołajem. Ten rok 
przyniósł odmianę. - S w o ją  b ez
in te re so w n ą  p o m o c  za o fe ro w a ła  
a n im a to r k a  E w e lin a  K rze m p e k , 
m ło d a  d z ie w c zy n a , k tó r a  z  n ie 

s a m o w itą  e n e rg ią  i  m n ó s tw e m  
p o m y s łó w  sp r a w iła ,  ż e  w szyscy  
w s p a n ia le  s ię  b a w il i  -  mówią 
panie. Tak więc była zabawa w 
pociąg z tunelem wykonanym 
przez „Foremki” w biało-czer
wonych czapkach, była Pepsi- 
Cola-Sprite, „spóźniona paczka”, 
tańce i wiele innych wspaniałych 
zabaw. Dzieci zjadły przygotowa
ny specjalnie na tę okazję pyszny 
obiad, a po nim nastąpił najbar
dziej oczekiwany i ekscytujący 
moment - pojawił się Święty Mi
kołaj z workami pełnymi paczek. 
Szybko wciągnięto go do wspól
nej zabawy.

Na koniec każdy z uczestni
ków zabawy otrzymał prezent, 
dzieciaki chętnie stawały też do 
pamiątkowych zdjęć z jegomoś
ciem z brodą. -D o ś w ia d c z e n ie  
zd o b y te  p r z y  o r g a n iz a c ji  tego  typu  
sp o tk a ń  s p r a w ia ją ,  ż e  k a żd e  k o le j
n e  j e s t  le p sze  i  b a r d z ie j  a tra k c y jn e ,  
a  n a sz a  r a d o ś ć  je s t  je s z c z e  w ię k sza  
-  mówią zgodnie panie z Forum 
i przy okazji dziękują za pomoc i 
wsparcie wszystkim sponsorom,

bez których wiele ich przedsię
wzięć nie powiodłoby się. - B a r 
d zo  d z ię k u je m y  E w e l in ie  K rze m p e k  
z a  to , ż e  było  ta k  p ię k n ie , T eresce  
B o c ia n  za  z r o b ie n ie  p rze p ię k n y c h  
p la k ie te k  z  im io n a m i d la  d z ie c i

i  n a s z e j Ś n ie ży n c e , N a ta l i i  J a sa k  
o r a z  k o le ża n k o m  z  F o ru m , bo k a ż 
d a  z  W as w n io s ła  coś, co  s p r a w i
ło , ż e  ch ce s ię  w ię c e j -  dodają na 
koniec, choć to na pewno nie ich 
ostatnie zadanie. Bo one muszą

Forum Kobiet zapraszamy na XII 
Bal Charytatywny w Tuliszko
wie, który odbędzie się w sobotę, 
18 stycznia 2014 roku.

boxa

M a l u c h y  m a l u j ą  p a p i e ż a

Pierwszą nagrodę otrzymała 
praca Alana Danisza z Przedszko
la Samorządowego w Malanowie.

8 w Turku. III nagrodę otrzyma
ła Zuzanna Podgórska (4 lata) z 
Samorządowego Przedszkola nr 
8 w Turku, II nagrodę - Juliusz 
Wielkopolan (4 lata) z Przedszko
la we Władysławowie a I nagroda 
trafiła do rąk Alana Danisza (5 lat)

T e r m in  m i j a  1 0  s t y c z n i a ,

Zbliża się końcowy term in nad
syłania prac na V Międzynarodowy 
Konkurs Artystyczny im. Włodzimierza 
Pietrzaka pt. „Całej ziemi jednym objąć 
nie można uściskiem ” .

Każda edycja konkursu cieszy 
się dużą popularnością - zarówno ze 
względu na duże możliwości artystycz
nego ujęcia tematu, jak i na szczegól-

Jest uśmiechnięty od ucha do ucha, zazwyczaj w towarzystwie gromady dzieciaków, cza
sem broni bramki na piłkarskim boisku, a niekiedy tańczy. Tak właśnie wyobrażają sobie 
przedszkolakrFranciszka. A co sobie wyobraziły, to namalowały.

I tym sposobem na dwa dni 
przed wigilią (22 grudnia) roz
strzygnięto pierwszy konkurs za
tytułowany „Papież Franciszek w 
oczach dzieci”, w którym uczest
niczyły przedszkolaki z całego 
powiatu. Na uroczyste wręczenie 
nagród, do kościoła Najświętszego 
Serca Pana Jezusa w Turku, przy
jechał biskup Wiesław Alojzy Me- 
ring. Ordynariusz włocławski wraz

z księdzem proboszczem Markiem 
Kasikiem oraz przedstawicielami 
organizatora konkurs, czyli Rady 
Oddziału Katolickiego Stowarzy
szenia „Civitas Christiana” w Tur
ku wręczyli autorom najładniej
szych prac nagrody.

A na konkurs nadesłano aż 31 
prac plastycznych: z Malanowa, 
Władysławowa, Przykony, Piekar i 
Przedszkola Samorządowego nr 8

wTurku. Oceniało je jury pod prze
wodnictwem prof. dr hab. Hanny 
Ograbisz Krawiec z Wydziału 
Pedagogiczno-Artystycznego w 
Kaliszu Uniwersytetu im. Adama 
Mickiewicza w Poznaniu.

Wyróżnienia przyznano: Natalii 
Jafrze (3 lata) z Przedszkola Gmin
nego we Władysławowie, Wikto
rowi Lewandowskiemu (4 lata) z 
Samorządowego Przedszkola nr

Nagrodzone maluchy wraz z organizatorami i opiekunami.
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Już od pięciu lat tuliszkowskie władze samorządowe i tamtejszy ośrodek kultury przygotowują dla mieszkańców Spotkanie Wigilijne. Organizatorom nie 
jest w stanie popsuć planów ani mróz, ani śnieg, czy zawierucha, ani nawet deszcz. Tym razem panowała wiosenna atmosfera. Dla wszystkich był opłatek, 
życzenia oraz wigilijne dania. Także w tym roku nie zabrakło Mikołaja na koniu, który najmłodszym rozdawał cukierki.

t f
T  + *

m  i
1 taniej! |

Oferta ważna 
do 30 stycznia

i? * * .STUDNIÓWKA
SALON ODZIEŻOWY Turek, ul. Gorzelniana 20

a... Nagrody czekają!
nie atrakcyjne nagrody. Tegoroczna, V 
edycja, międzynarodowego konkursu 
rozpoczęła się 16 października 2013 
roku, prace i zgłoszenia można przesy
łać jeszcze tylko do 10 stycznia 2014 
roku. Finał odbędzie się 15 lutego 
przyszłego roku. Szczegółowy regula
min na www.civitaschristianaturek.eu

ika

na powiedzieć, że wręcz 
wiosenna, więc o marz
nięciu nie było mowy.
Tam czekał na nich na
miot, a w nim kocioł pa
rującej zupy grzybowej, 
uszka, makiełki i ciasta.
Od początku wigilijne 
przysmaki przygotowu
ją panie z sołectwa Tar
nowa.

Ale zanim nadszedł 
czas posiłku, życzenia 
w postaci wiersza zło
żyli burmistrz Grze
gorz Ciesielski wraz z 
przewodniczącym Rady
Gminy Tomaszem Mać- Wraz z Orkiestrą Dętą Quantum z Rychwała wystąpiły wokalistki z miejscowego zespołu Yocallis.

Świąteczne spotkania na placu 
Wolności w Tuliszkowie są dla 
mieszkańców coroczną okazją, 
by zobaczyć się ze znajomymi. 
Jak sami mówią, już przyzwycza
ili się do tych corocznych spot
kań i nie wyobrażają sobie, jakby 
nagle ich miało zabraknąć. I rze
czywiście tak musi być, bo oko
lice kościoła w ostatnią niedzielę 
przed wigilią oblegały prawdziwe 
tłumy.

Spotkanie Wigilijne rozpoczy
na tradycyjni Msza święta. Po 
niej w kościele organizowane są 
muzyczne niespodzianki. W tym 
roku dla parafian zagrała Orkie
stra Dęta Quantum z Rychwała. 
Wraz z muzykami wystąpiły wo
kalistki z miejscowego zespołu 
Vocallis. Po muzycznej uczcie 
tuliszkowianie tłumnie ruszyli 
na plac przed kościołem. Tym 
bardziej, że tegoroczna aura była 
wyjątkowo łaskawa i śmiało moż-

Po muzycznej uczcie tuliszkowianie tłumnie ruszyli na plac przed 
kościołem.

kowskim: „Gdy zbliżają się te 
święta i sprzątamy już od rana, 
ilu jeszcze dziś pamięta, że to 
narodziny Pana? Czy biegając 
po marketach, gdzieś w Koninie, 
Turku, Lodzi, myślisz czasem, że 
coś nie tak, że nie o to przecież 
chodzi. Więc gdy bzduiy postawi
my w sercu i na pieiwsze miejsce 
i co święte wyrzucimy, czy przy
niesie nam to szczęście? Może 
jednak znów spróbować odkryć 
sens tajemniczego, aby później 
nie żałować, że odeszło coś wiel
kiego. Zasiąść w ciszy i milczeniu 
z kimś po prawej, lewej stronie i 
każdemu chleb w skupieniu na 
zgłodniałe złożyć dłonie. Dzisiaj 
bardziej nam potrzebne od słów 
wielu jest milczenie. Trwajmy 
w nim z bliskimi razem, to jest 
Boże Narodzenie”.

-P a n ie  B o że  p o b ło g o s ła w  te  
o p ła tk i,  k tó r y m i b ę d z ie m y  s ię  ła 
m a ć  zw y c za je m  n a szych  o jcó w , 
u d z ie l  n a m  ra d o śc i, ż y c z liw o śc i  
i p o k o ju , a b y śm y  d z ie l i l i  s ię  z  
w szy s tk im i -  mówił proboszcz 
Stanisław Nowak.

W tym samym czasie najmłod
si otoczyli Mikołaja, który podje
chał na plac konno, z workiem 
pełnym cukierków. Pod białą 
brodą i czerwoną szatą starsi tu
liszkowianie szybko rozpoznali 
byłego wikariusza księdza Ka
rola Zająca. Po miłych świątecz
nych słowach przyszedł czas na 
opłatek, którym przełamali się 
wszyscy zgromadzeni.

Finałem spotkania wigilijnego 
był poczęstunek, który tradycyj
nie przygotowały panie z sołe
ctwa Tarnowa. ił

z Gminnego Przedszkola w Mala
nowie.

Uzasadniając ten werdykt, ju
rorzy podkreślili, z jak trudnym 
wyborem musieli się zmierzyć. 
Na konkurs napłynęło bowiem 
dużo prac i to bardzo ciekawych 
pod względem plastycznym i pod 
względem treści. Nagrodzono te, 
które w sposób oryginalny przed
stawiały postać papieża Francisz
ka. Pomysłodawcą i organizatorem 
konkursu był Maciej Konieczny, 
przewodniczący Katolickiego Sto
warzyszenia „Civitas Christiana” 
Rady Oddziału w Turku. Nad kon
kursem honorowy patronat objął 
ksiądz biskup Wiesław Alojzy 
Mering, będący także przewod
niczącym Rady KEP ds. Kultury i 
Ochrony Dziedzictwa Kulturowe
go, a także starosta Zbigniew Bar
tosik i burmistrz Zdzisław Czapla.

Organizatorzy zapraszają 
wszystkie przedszkolaki do udzia
łu w ogólnopolskiej edycji kon
kursu plastycznego pt. Papież 
Franciszek w oczach dzieci, która 
odbędzie się w 2014 roku. ika

http://www.civitaschristianaturek.eu
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Ambitne plany malanowskiej firmy

Sun G arden
-  m a la n o w s k a  s t r e fa  in w e s ty c y jn a

Inwestycje warte około 120 min złotych - takie są plany 
na najbliższych pięć, sześć lat właścicieli Sun Garden w 
Malanowie. Jednak by rozwój firmy na taką skalę był możli
wy, potrzebny jest nie tylko kapitał, ale i grunty. Stąd wizy
ta Ewalda Koestersa, współwłaściciela malanowskiej firmy 
oraz jednego z jej dyrektorów Witolda Jareckiego podczas 
przedświątecznej sesji rady Gminy Malanów. Goście przeko
nywali, że malanowskiemu samorządowi opłaca się sprze
dać firmie bez przetargu działkę. Wśród wielu uprzejmości, 
podczas tej wizyty pojawiły się dwa ważne pytania o kwe
stie warunków pracy w zakładzie: możliwości założenia tam 
związków zawodowych oraz wzrost płac.

Uprzejmości i interesy
Czas na taką wizytę był wyjąt

kowo dobry -  przedświąteczny 
okres skłaniał do wielu uprzejmo
ści i wręcz delikatności w kontak
tach z największym pracodawcą 
w gminie Malanów, a za chwilę 
także i w powiecie. Zwłaszcza, że 
plany właścicieli spółki „Koesters
1 Meyer” względem Malanowa 
są obiecujące, a Ewald Koesters 
wyjątkowo obdarzonym łatwością 
kontaktów. -P a m ię ta m  ja k  to  bez  
m a ła  2 1  la t  tem u  p rzy jech a łem  do  
m a łe j w si M a la n ó w  i w ted y  m ia 
łem  p la n y , żeby z a tru d n ić  około  
1 0 0  osób. T a k i był m ó j cel. A le , 
p rze p ra sza m , ż e  za tru d n ia m  o w ie 
le  w ięce j -  żartował gość. I choć 
jak mówił jest rodowitym Niem
cem, to w Malanowie „czuje się 
jak u siebie”. Wychwalał polską 
gościnność, dzięki której kontak
ty nawiązuje się o wiele szybciej i 
głębiej, choć następnego dnia pła
ci się za to bólem głowy.

Ale to był jedynie wstęp do 
konkretnych interesów -  plany 
rozwoju firmy wymagają zajęcia 
pod hale produkcyjne kolejnych 
gruntów -  na razie jednej dział
ki, znajdującej się w zasobach 
mienia komunalnego. Kierun
kiem ekspansji zakładu są Grąb- 
ków, Park Europa i gimnazjum...

Miliony zainwestowane 
w Malanowie

Że warto w ten sposób za
inwestować we współpracę z 
firmą, przekonywał także wójt 
Gerard Krzeszewski. Bowiem 
skala inwestycji prowadzonych 
przez Sun Garden jest ogromna, 
o czym może świadczyć choć
by zatrudnienie. W 1991 roku, 
kiedy Ewald Koesters przeniósł 
produkcję z Niemiec do Polski, 
do Malanowa, pracę rozpoczęło 
tu 30 osób. Przed tygodniem, 
jak mówił dyrektor Witold Jare
cki, w Sun Garden zatrudniono
2 tysięcznego pracownika, co 
oznacza, że w porównaniu z tym 
samym okresem roku ubiegłe
go stan zatrudnienia wzrósł o 
250 osób. Rozwojowi firmy to
warzyszy również zwiększenie 
zapotrzebowania na usługi zwią
zane z jej działalnością -  przede 
wszystkim na transport. Co roku 
z Sun Garden wyjeżdża 15 tys TI
RÓW, ze spółką współpracują już 
firmy transportowe z ościennych 
powiatów, bowiem te miejscowe 
nie są w stanie sprostać jej za
potrzebowaniu. O skali rozwoju 
mogą świadczyć także roczne ob
roty firmy -  w 2008 roku było to

260 min. zł, w tym roku 714 min 
zł. Sun Garden Polska znalazła 
się na liście 2000 największych 
firm w Polsce za 2012 rok - w 
opublikowanym w grudniu Ran
kingu Rzeczpospolitej zajęła 453 
miejsce. Nic dziwnego, bo tylko 
poduszek ogrodowych co ty
dzień wyjeżdża z zakładu 400 tys. 
sztuk. -Ten za k ła d  p ro d u k u je  tyle  
m a te ra c y  ile  w  P o lsce  sp rzed a je  
s ię  ro czn ie  -  zachwalał wielkość 
produkcji Jarecki. Największymi 
odbiorcami wyrobów firmy z Ma
lanowa są duże sieci niemieckie, Witold Jarecki zaprezentował plany rozwoju firmy.

Ewald Koesters zapewniał, że Malanów traktuje priorytetowo. W 
najbliższych pięciu, sześciu latach zainwestuje w firmę 120 min zł.

w Polsce można je kupić już w 
Kauflandzie, Lidlu, Leroy Merlin, 
Auchan i sklepach IKEA. Skala 
dostaw do szwedzkiej firmy jest 
na razie niewielka.

Ale Sun Gardem, jak przeko
nywał Jarecki, zamierza wzmoc
nić pozycję europejskiego lidera 
produkcji poduszek ogrodowych 
oraz materacy do łóżek, co wią
że się z koniecznością budowy 
nowych hal produkcyjnych. Już 
teraz powstaje kolejna -  od stro
ny Grąbkowa, o wielkości ponad 
hektara, która pochłonie około 
25 min zł. -C elem  je s t  sk u p ie n ie  
w  je d n y m  m ie jscu  p ro d u k c ji, dys
tryb u c ji i log istyk i. T ak , a b y  n a sz  
k lie n t m ó g ł z a m ó w ić  z  M a la n o w a  
za ró w n o  p a ra so l, m a te ra c , ja k  
i  krzesło , stó ł, czy  p o śc ie l, k tó rą  
za c zy n a m y  ró w n ie ż  p ro d u k o w a ć . 
J u ż  d z is ia j  n a sze  p ro d u k ty  w ęd ru 
j ą  n ie  do  g łó w n ych  m a g a zyn ó w , 
a  b ezp o śred n io  do  sk lep u , sk ą d  
k lie n t p rzy je żd ża  i o d b ie ra  to w a r. 
P la n u je m y  zw ię k s ze n ie  o b ro tów  
f irm y , za tru d n ie n ia , c e n tra liza c ję  
p ro d u k c ji o r a z  m a g a zy n o w a n ia  
i  p r ze n ie s ie n ie  p ew n ych  fu n k c ji  
z  c e n tr a li f ir m y  do M a la n o w a

-  podkreślał dyrektor Jarecki. 
Dodając, że plan ekspansji firmy 
jest szansą dla gminy. Bo już w 
przyszłym roku ma rozpocząć 
się budowa dużego centrum logi
stycznego (z tyłu gimnazjum na 
starym parkingu przed Sun Gar
den) -  największego w Wielko- 
polsce, a jednego z większych w 
Polsce. Inwestycja rozłożona na 
dwa lata, pochłonie około 50 min 
zł. Z kolei w 2015 roku powinna 
rozpocząć się budowa następnej 
hali, ale niezbędna jest działka, 
która należy do samorządu. Cho
dzi o 1,23 ha gruntu w okolicach 
malanowskiego gimnazjum. Stąd 
wizyta przedstawicieli Sun Gar
den podczas sesji, w której pro
gramie znalazł się punkt o bez- 
przetargowej sprzedaży gruntu 
firmie.

A może w zamian choć 
związki zawodowe i większe 

płace?
Projekt rozwoju zakładu przed

stawiony przez dyrektora Jare
ckiego przekonał radnych, że war
to zainwestować we współpracę z 
firmą, sprzedając działkę bez prze
targu. Choć dopytywano, czy wy

cena rzeczoznawcy odzwierciedla 
prawdziwą wartość nieruchomo
ści, to jednak publicznie nikt na
wet nie zająknął się na temat ceny. 
Padła ona dopiero w przerwie, na 
wyraźne pytanie dziennikarzy. 
Malanowska spółka zapłaci 600 zł 
za ar gminnego gruntu.

Równie ważne były inne dwa 
pytania dotyczące warunków 
pracy w firmie. Radny Bronisław 
Urban przypomniał Ewaldowi 
Koestersowi, że przeniesienie 
firmy do Polski możliwe było 
dzięki przemianom jakie zaszły 
w Polsce po 1989 roku, a do.któ- 
rych doprowadził nich związko
wy. -Jest P a n  o b yw a te lem  E u ro p y  i 
w ie  P a n , ja k  fu n k c jo n u ją  f ir m y  w  
E u ro p ie . Co by s ię  s ta ło , gd yb y  i  w  
p a ń sk im  za k ła d z ie  za ło g a  ch c ia ła  
za ło ży ć  z w ią z k i  za w o d o w e ?  - pytał 
radny. Na co usłyszał odpowiedź, 
że: -To może być tylko pozytywna 
sprawa -  zapewniał współwłaści
ciel Sun Garden.

Z kolei sołtys Bożena Kołek 
zadała bez zbędnych ceregieli py
tanie o wzrost płac w firmie. Jak

najbardziej uzasadnione w kon
tekście tak dobrej lokaty w ran
kingu największych firm w Pol
sce. Szybka odpowiedź dyrektora 
Jareckiego, który oświadczył, że 
płace wzrosły o inflację, wywoła
ła zaskoczenie pani sołtys, która 
skomentowała ten fakt: -Tylko  
tyle?  Uznając, że pensje pracowni
ków nie tyle wzrosły o inflację, co 
po prostu nie obniżyły się.

Odnosząc się do pytania soł- 
tyski, wójt Gerard Krzeszewski 
podsumował dyskusję: -N a te m a t  
te j  d z ia łk i ta k  n a p ra w d ę  ro zm a 
w ia liśm y  ju ż  w ie le  la t  tem u . M o 
że m y  tylko p o d z ię k o w a ć  f ir m ie  S un  
G arden  , ż e  s ię  rozw ija . P ow sta je  
u n a s  p o tę żn a  f irm a , co k ied yś n ie  
było do  p o m yślen ia . A  p rzec ie ż  w ie
m y, że  żyw ic ie lk a  k ilku  g m in , czyli 
k o p a ln ia , za r a z  b ędzie  lik w id o w a 
na. M o że  w ięc  n ie  p a tr zm y  n a  p e n 
sje, b ow iem  S un  G arden  m o że  być  
kołem  za m a ch o w ym  n ie  tylko d la  
g m in y , a le  i  całego p o w ia tu .

Radni jednogłośnie zgodzili 
się na sprzedaż gruntu Sun Gar
den bez przetargu gruntu, ika

Bronisław Urban pytał właściciela Sun Garden o możliwość zało
żenia w zakładzie związków zawodowych, sugerując, że taka sytuacja 
jest europejskim standardem.
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Plejada gwiazd rodzicielskiego przedstawienia z jego organizatorami i gośćmi.

C oroczną tradycją w Gmin
nym Przedszkolu w 
Brudzewie stało się wy

stawienie Jasełek Bożonarodze
niowych” i to nie przez dzieci, ale 
ich rodziców. W organizację przed
stawienia oprócz ro
dziców, angażują się 
także nauczycielki.
W tym roku były to:
Anna Śliwka, Alicja 
Kostrzewska, Bożena 
Głąb, Joanna Kowal
ska i Agata Kujawa.
Widzowie, którzy 
mieli okazję obejrzeć 
przedstawienie, pod
dali się nastrojowi 
chwili. Blask gwiazdy 
betlejemskiej w przy
ciemnionej sali, me
lodie kolęd i piosenek 
świątecznych, solowy 
śpiew aktorów, pięk
na scenografia, wywo
ływały wspomnienia z 
dzieciństwa i skłania
ły do refleksji.

Przedstawienie

sobie serdeczne życzenia 
świąteczno-noworoczne. 
Dyrektor przedszkola 
zaprosiła wszystkich na 
wigilijną wieczerzę przy 
pięknie udekorowanym

stole. Miła i świąteczna 
atmosfera sprawiła, że 
wszyscy zapomnieli o 
zmartwieniach i troskach 
dnia codziennego.

(art)
Scena niczym ze świętego obrazka.

zakończyła owacja 
na stojąco. Następnie 
rodzice, dzieci, na
uczyciele i zaprosze
ni goście łamali się 
opłatkiem i składali

a ■m
m i m

V

Do wigilijnej kolacji przygotowanej przez członkinie Stowarzyszenia „Brudzewianki” i pra
cownice Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej, zasiadło około czterdziestu samotnych 
mieszkańców gminy Brudzew. Wszystko po to, by choć przez te kilka godzin poczuli świą
teczną atmosferę.

Jako pierwsza, podczas śro
dowego (18 grudnia) spotkania, 
które odbyło się w świetlicy Ze
społu Szkolno- Gimnazjalnego w 
Brudzewie, głos zabrała Barba
ra Zielińska, kierowniczka tam
tejszego GOPsu: -W ita m  b a rd zo  
se rd e c zn ie  w szys tk ich  zg r o m a 

dzo n ych  n a  n a szym  p r z e d ś w ią 
tec zn ym  sp o tk a n iu  o p ła tk o w ym . 
Z w ła szc za  tych , k tó r zy  z  ja k i ś  
p rzyczyn  p r o w a d z ą  s a m o tn ie  g o 
s p o d a r s tw a  d o m o w e . C ieszę  s ię , 
że  je s te śc ie  z  n a m i, bo z  m yś lą  
o w a s  ju ż  p o  r a z  tr z e c i w sp ó ln ie  
z  p a n ia m i  z e  S to w a rz y sze n ia

„ B r u d z e w ia n k i” p rzy g o to w u je m y  
k o la c ję .

Podczas spotkania nie mogło 
żabraknąć wójta Cezarego Kra
sowskiego, który z okazji zbliża
jącego się Bożego Narodzenia 
życzył zebranym wszystkiego co 
najlepsze. -T o b a rd zo  w a żn e  św ię 

ta  -  ro d z in n e . M yś lę , ż e  w  g m in ie  
B ru d ze w  w szyscy  tw o rzy m y  ta k ą  
ro d z in ę . D la te g o  c ie s zę  s ię , ż e  
d z i s ia j  w sp ó ln ie  z a s ią d z ie m y  p r z y  
w ig ili jn y m  s to le  - mówił.

Żeby tradycji stało się zadość, 
mieszkańcy gminy wraz z ks. wi
kariuszem Waldemarem Kowa
lem wspólnie zmówili modlitwę i 
podzielili się opłatkiem. Najczęś

ciej życzono sobie zdrowia, ale 
także spotkania w tym samym 
gronie w następnym roku, choć 
większość wolałaby pewnie spę
dzić wigilię z rodziną.

Stoły dosłownie uginały się 
od przysmaków, wśród których 
nie zabrakło zupy grzybowej, 
pierogów, kapusty z fasolą, ryby 
czy słodkich makiełków.

Na koniec zebrani wysłuchali 
kolęd w wykonaniu uczennic z 
Zespołu Szkolno-Gimnazjalnego 
w Brudzewie.

ił
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W o d e c k i  z  B i g  B a n d e m  d l a  t u r k  z  m u z y k ą  i  h u m o r e m

-Gdy miałem pięć lat, tata odebrał mi piłkę i kupił skrzypce! Jesteśmy w latach 50-tych, w Krakowie. Dostałem takie małe skrzypeczki i piłowałem... Piłka 
poszła wek... tata mnie lał... Bogu teraz za to dziękować... Po dyplomie sześć lat grałem w orkiestrze jako skrzypek. Aż w końcu, pewnego razu, los chciał, że za
proponowano mi nagranie arii do filmu. To sprawiło, że ze skromnego skrzypka stałem się znanym piosenkarzem. A aria ta brzmiała mniej więcej tak: Tę pszczółkę, 
którą tu widzicie zowią Mają... - opowiadał podczas przedświątecznego koncertu Zbigniew Wodecki, czym wprawił turkowian w zachwyt i dobry humor.

Koncert przedświąteczny był 
zwieńczeniem trzeciej edycji war
sztatów jazzowych Jazz Tour 2013, 
które odbyły się w Turku. Zainicjo
wał je dyrygent Big Bandu Miasta 
Turku, Krystian Siwek. To właśnie 
on wraz ze swoimi instrumentali
stami rozpoczął muzyczną podróż 
w niedzielny wieczór, 22 grudnia. 
Członkowie Big Bandu wykona
li kilka utworów, między innymi 
amerykańskie świąteczne szlagie
ry, docenione przez publiczność 
gromkimi brawami.

Niewątpliwą gwiazdą wieczoru 
był jednak krakowski piosenkarz, 
muzyk, instrumentalista, kompo
zytor, aktor i prezenter -  Zbigniew 
Wodecki, niewątpliwa osobowość 
telewizyjna i muzyczna. Z wyróż
nieniem ukończył szkolę w kla
sie skrzypiec Juliusza Webera. 
Grał z Ewą Demarczyk, Markiem 
Grechutą, Zygmuntem Koniecz
nym, w zespołach Czarne Perły i 
Anawa, był skrzypkiem Orkiestry 
Symfonicznej Polskiego Radia i 
Telewizji oraz Krakowskiej Or
kiestry Kameralnej. Laureat wielu 
konkursów i festiwali. Lista jego 
osiągnięć muzycznych jest bardzo 
długa, a przecież nie zamknięta, 
ciągle wydaje płyty, koncertuje 
i ma rewelacyjny kontakt z pub
licznością -  czego próbkę widzie
liśmy w Turku. To na Zbigniewa 
Wodeckiego czekała licznie zgro

Wraz z Big Bandem Miasta Turku wykonał kilka utworów. Zbi

madzona publiczność, bo warto 
podkreślić, że niemała przecież 
hala sportowa przy ul. Parkowej, 
wypełniona była po brzegi.

Swoją naturalnością, żywio

łowością, poczuciem humoru i 
oczywiście talentem muzycznym 
Wodecki oczarował turkowian. 
Pomiędzy wspólnie śpiewanymi 
utworami artysta wtrącał anegdot

ki „z życia gwiazd”, dowcipy i hi
storie rodzinne. -C h c ia łb y m  P a ń 
s tw a  serd eczn ie  p rze p ro s ić  z a  to, 
ż e  te lew iz ja  p o lsk a  k a tu je  P a ń stw a  
m o ją  osobą o d  k ilk u d zies ięc iu  la t,

bez m o je j w iedzy. B yła  ta k a  a u d ycja  wa j  
K o n cert Ż yczeń  i o n i ta m  sta n o w czo  że to 
z a  często p u szc za li p iosen kę , któ- tej  oi 
rą  n a g ra łem  b a rd zo  d a w n o  tem u . Pani 
M o je  d z ie c i m ó w ią  „O jciec  n ie  śp ię- Prac

Liczna publiczność, około 1500 osób, z niecierpliwością oczekiwała koncertu Zbigniewa Wodeckiego i oczywiście naszego Big Bandu Miasta Turku, który przygotował tę przedświątcCZI,ił m
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s m e is ie e

Zbigniew Wodecki na turkowskiej scenie wystąpił z trąbką i skrzypcami.

U aj tego k a w a łk a !” a  j a  tłu m a czę , 
że to p rze c ie ż  n ie  m o ja  w in a . P rzy  
łej o k a z ji ch cia łem  życzyć  w szystk im  
P aniom  zd ro w ia , szczęścia , w  d o m u , 
Pracy i  szkole, a  p io sen k ę  „O czaro-

cZ"q muzyczną ucztę.

w a n i ”  ś p ie w a  Z b ig n ie w  W o d e c k i! 
-  żartował sam z siebie artysta. 
Wspominał też stare, dobre czasy 
„gdy krowy były jeszcze z mięsa, a 
mleko z krowy, a nie z Biedronki”.

Podczas turkowskiego koncer
tu fani Zbigniewa Wodeckiego 
usłyszeli nieśmiertelne przeboje 
„Zacznij od Bacha”, „Ciao bambi- 
no” czy kilkakrotnie wywoływa
ną przez publiczność „Pszczółkę 
Maję”. - M a ja  za  k u l is a m i m y je  
w łosy , by p ię k n ie  p rz e d  P a ń s tw e m  
w y g lą d a ć  -  odwlekał w czasie wy
konanie swojego hitu. Sam zresztą 
żartował na temat swojej fryzury, 
co jak przyznał, obok melodii ze 
znanej wszystkim bajki, jest głów
nym tematem jego rozmów z ludź
mi na ulicy.

Jednak jako że czas był przed
świąteczny nie zabrakło także 
kolęd. Pastorałka w góralskim 
wykonaniu z opowiastką o bacy, 
pasterzach, którzy „dary nieśli dla 
syna cieśli” i „aby powitać dziecinę 
musieli se popić krzynę” wprowa
dziła uroczysty nastrój i rodzinną 
atmosferę. -F a n ta s ty c z n y  k o n c e r t,  
g d y b y m  w ie d z ia ł,  to  bym  tu  z  c a łą  
ro d z in ą  p rz y je c h a ł -  zakrzyknął na 
koniec „śpiewający muzyk”, a już 
chwilę później wśród wychodzą
cych z hali mieszkańców miasta 
i powiatu słychać było słowa za
chwytu i wzruszenia wyjątkowo 
udaną muzyczną ucztą. boxa

Przepięknych kolęd i pastorałek w wykonaniu uczniów z powiatu turkowskiego, wysłucha
ła publiczność licznie zebrana w Szkole Podstawowej w Koźminie. Choć festiwal odbył się 
jeszcze przed świętami Bożego Narodzenia, zarówno goście, jak i wykonawcy zapamiętają 
go na długo.

Jak mówiła prowadząca spot
kanie, szkoła uczestniczy w Pro
jekcie „Comenius” Partnerskie 
Projekty Szkół. W jego ramach 
uczniowie poznają tradycje świą
teczne krajów w nim uczestniczą
cych i wiedzą, że prawie wszyscy

Prix ubiegłorocznej edycji festi
walu.

Rywalizację podzielono na 
dwie kategorie. W pierwszej wy
stąpili uczniowie szkół podsta
wowych: Nikola Augustyniak
i Klaudia Kusterz z Chrząblic,

Klaudia Gardzielik i Karolina Au
gustyniak. W pierwszej kategorii 
I miejsce zajęła Iza Walczyńska, II 
- Weronika Tomczak, III - Joanna 
Knebel. Wyróżnienia otrzymali: 
Dominika Grzebielucha i Klaudia 
Kuster. Pierwszą nagrodę wśród

Uczestnicy festiwalu wraz z opiekunami, a także Krystyną Sznycer, dyrektor Szkoły Podstawowej w 
Koźminie, wójtem Cezarym Krasowskim i wicestarostą Władysławem Karskim.

w trakcie świąt śpiewają kolędy. 
Wyjątkiem są Finlandczycy słu
chający w grudniu lekkich, skocz
nych i wesołych piosenek o reni
ferze Rudolfie, dzwoneczkach czy 
choince.

XII Powiatowy Festiwal Ko
lęd i Pastorałek co roku odbywa 
się w innej miejscowości. W tym 
roku gospodarzem imprezy była 
Szkoła Podstawowa w Koźminie 
w gminie Brudzew. Uczestników 
oceniała komisja konkursowa w 
składzie: Marzena Świderska, 
Magdalena Grzelak, Marlena 
Jesionek, Grażyna Wiśniewska- 
Kwiatosińska, Beata Gorzkow- 
ska-Maleta, Anna Marciniak, 
Dorota Drzewiecka i Agnieszka 
Klimczak -  nauczycielki muzyki, 
a także Paweł Grabara i Dawid 
Różycki -  instruktorzy śpiewu. 
Piosenkami „Cicha noc”, „Cicho, 
cicho pastuszkowie” i „Na całej 
połaci śnieg”, w świąteczny na
strój publiczność wprowadziła 
Inga Dawicka, laureatka Grand

Andżelika Binkiewicz, Dominika 
Grzebielucha, Weronika Tom
czak i Patryk Semrau z Krwon, 
Joanna Knebel i Nikola Wojdak 
z Kun, Patrycja Wiśniewska z 
Turku, Jakub Mysłowski z Sarbic, 
Iza Walczyńska z Władysławowa, 
Klaudia Gardzielik z Dobrej oraz 
Karolina Olszewska z Piekar. W 
kategorii szkół gimnazjalnych: 
Kinga Augustyniak, Karolina Ko
ralewska, Agnieszka Dopieralska i 
Weronika Krawczyk z Malanowa, 
Weronika Dębińska i Aleksandra 
Kurcoba z Brudzewa, Kinga Kat- 
arzyniak i Weronika Matuszak z 
Władysławowa, Marika Walaszc- 
zyk z Grzymiszewa, Karolina Au
gustyniak z Turku, a także Alek
sandra Cieślak z Dobrej.

-P o  w y s łu c h a n iu  w szys tk ich  
u c z e s tn ik ó w  k o m is ja  m ia ła  d u ż y  
p ro b le m  z  w y b o re m  n a jle p s z y c h , bo 
wszyscy ś p ie w a l i  p ię k n ie .  J e d n a k  
w ła ś n ie  n a  n a s  s p o c z ą ł te n  c ię ż a r  
- mówiła Agnieszka Klimczak.

Grand Prix festiwalu otrzymała

gimnazjalistów zajęła Weronika 
Matuszak, drugą - Aleksandra 
Kurcoba i trzecią - Weronika 
Krawczyk. Wyróżnienia przy
znano: Agnieszce Dopieralskiej i 
Aleksandrze Cieślak z Dobrej.

-Po ra z  p ie rw s z y  c h c ia łe m , by  
k o n c e r t t r w a ł  jeszcze d łu ż e j. C zu ć  
było  a tm o s fe rę  ś w ią t  B ożego  N a r o 
d z e n ia . T a k  ja k  w  je d n y m  z  teks tów  
p a s to ra łk i ,  p rz e k a z u jm y  sob ie  z n a k  
p o k o ju  -  mówił Cezary Krasowski, 
wójt gminy Brudzew, jeden ze 
sponsorów nagród. Pozostali to: 
Władysław Karski, ks. Zbigniew 
Jałoszyński, ks. Zbigniew Wróbel, 
ks. Stanisław Cyl, Tadeusz Kroto
szyński, Mariola i Andrzej Karwac
cy, Magdalena i Tomasz Grzelako
wie, Ireneusz Walkowski, Mariusz 
Mintus, Ryszard Włodarczyk, 
Beata Sochacka, Wioletta i Robert 
Mrukowie, Danuta i Kazimierz 
Synenkowie, Agnieszka i Mariusz 
Klimczakowie, Barbara i Jan Kur
coba oraz Krystyna i Daniel Szny- 
cerowie. ił
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Ś w i ą t e c z n e  n a  s a l i  w  T u l i s z k o w i e

Na kilka dni przed wigilią uczestnicy i sympatycy Uczniowskiego Klubu Sportowego Judo 
w Tuliszkowie postanowili spotkać się na wspólnym przedświątecznym turnieju. Była to do
bra okazja do podsumowania mijającego roku, podziękowań za współpracę i złożenia sobie 
świątecznych życzeń. -W  tym dniu nikt nie był przegrany, wygrali wszyscy, swą odwagą i 
walecznością pokazaną podczas turnieju -  mówi trener Michał Gaj.

W piątek, 20 grudnia, do sali 
gimnastycznej w Zespole Szkół 
przybyło prawie 50 zawodników 
UKS Judo w Tuliszkowie, ich ro
dzice a także mieszkańcy miasta 
i gminy. Na początek gościom 
zaproponowano pokaz judo w

wykonaniu zawodników sekcji 
grupy zaawansowanej, ale naj
bardziej zainteresował i rozczulił 
publiczność turniej grupy Funny 
Judo (4-,5- i 6-latkowie) oraz gru
py młodszej (7-,8- i 9-latków).

Wyczyny judoków nagrodzone

zostały medalami i dyplomami, 
wręczonymi przez Jakuba Ko
walczyka, sponsora sekcji judo i 
prezesa firmy IzoSerwis. Spotka
nie było okazją, aby podziękować 
za pomoc i wsparcie dla klubu, 
honorowe statuetki otrzymali

Wielką radość rodzicom, a publiczności mnóstwo radości sprawił 
świąteczny turniej najmłodszych.

I® D |(S @ \m o ©

Wszyscy zawodnicy otrzymali świąteczne paczki, ufundowane przez klub oraz Jakuba Kowalczyka, prezesa firmy IzoSerwis, który wspiera 
działalność klubu.

burmistrz GiM Tuliszków, człon
kowie dyrekcji Zespołu Szkół w 
Tuliszkowie, prezes IzoSerwis a 
także właściciel Hurtowni Artyku
łów Przemysłowych. Na koniec 
każdy zawodnik otrzymał świą
teczne paczki, ufundowane przez 
firmę IzoSerwis i Uczniowski 
Klub Sportowy Judo. -C h c ia łb y m  
s e rd e czn ie  p o d z ię k o w a ć  w szys tk im , 
k tó rz y  p o m a g a li  s e k c ji w  o rg a n iz a 
c j i  s p o tk a n ia , a le  p rze d e  w szys tk im  
ty m , k tó rz y  o f ia r o w a l i  p o m o c  w  
c ią g u  ca łego  ro k u . P o m im o  ró ż 
nych  p rzeszkód , d z ia ła m y  a  sekc ja  
s ię  ro z w ija . Z  m in io n e g o  ro k u  je 
s teśm y b a rd zo  z a d o w o le n i, p rz e d  
n a m i k o le jn y , m a m  n a d z ie je , że  
ró w n ie  d o b ry  ro k  -  podkreślił tre
ner sekcji Michał Gaj. ika

Zespół Szkół Rolniczych w Kaczkach Średnich zajął trze
cie miejsce w klasyfikacji Współzawodnictwa Sportowo-Tu
rystycznego Ludowych Zespołów Sportowych w Wielkopol- 
sce za rok szkolny 2012/2013. Szkoła otrzymała nagrodę 
pieniężną z przeznaczeniem na zakup sprzętu sportowego.

Każdego roku uczniowie 
Zespołu Szkół Rolniczych Cen
trum Kształcenia Praktycznego 
w Kaczkach Średnich zajmują 
wysokie lokaty w klasyfikacji 
wojewódzkiej współzawodnictwa 
Sportowo-Turystycznego Ludo
wych Zespołów Sportowych. Nie 
inaczej było i w tym roku. Kacz
ki z dorobkiem 149,33 pkt. zajęły 
trzecie miejsce w gronie 47 skla
syfikowanych szkół ponadgimna- 
zjalnych. Wyprzedziły je: Zespół 
Szkół Technicznych i Ogólno
kształcących z Wrześni (215,33) 
i Zespół Szkół nr 2 z Szamotuł 
(150,83). Na 22 miejscu sklasyfi

kowany został Zespół Szkół Ogól
nokształcących w Turku, którego 
uczniowie startowali tylko w za
wodach lekkoatletycznych LZS. 
Natomiast uczniowie z Kaczek 
punktowali w: tenisie stołowym, 
szachach, koszykówce, siatkówce 
i piłce ręcznej chłopców, biegach 
przełajowych i lekkiej atletyce.

Podsumowanie współzawod
nictwa miało miejsce w Urzędzie 
Wojewódzkim w Poznaniu. ZSR 
CKP Kaczki Średnie reprezen
towali: Sławomir Kosobudzki
- dyrektor szkoły i Damian Wdo- 
wiński -  nauczyciel wychowania 
fizycznego. Oprócz pucharu za 

zajęcie trzeciego miej
sca w klasyfikacji gene
ralnej, szkoła otrzymała 
nagrodę pieniężną w 
wysokości 700 zł na za
kup sprzętu sportowe
go. Gratulacje przedsta
wicielom szkoły złożyli: 
Tadeusz Tomaszewski 
- poseł na Sejm RP i 
przewodniczący Woje
wódzkiego Zrzeszenia 
LZS w Poznaniu oraz 
Tomasz Wiktor dyrek
tor Departamentu Spor
tu i Turystyki Urzędu 
Marszałkowskiego.

(art)Dyrektorowi Kosobudzkiemu pogratulo
wał poseł Tadeusz Tomaszewski (SLD).

Zagarnęli mistrzowskie 
tytuły południowej Polsce

Michał Ziemniak i Wiktor Nowicki - zdobyli tytuły mistrza Polski Południowej, Kacper 
Grześkiewicz wywalczył wicemistrzowskie srebro, a brązowy medal Daniel Pakuła. Tuż za 
podium, na miejscu czwartym, znalazł się Kamil Więcławek.

Z takimi trofeami wróciła eki
pa Klubu Sportów i Sztuk Walk 
wTurku z Otwartych Mistrzostw 
Polski Południowej, jakie odbyły 
się w połowie grudnia w Mielcu.

Organizatorem turnieju był 
Mielecki Klub Shinkyokushin 
SAIHA, kierowany przez An
drzeja Wolskiego (3 dan).

W turnieju uczestniczyło

137 zawodników z 19 klubów, 
głównie z regionu południowej 
Polski, reprezentujących róż
ne organizacje kyokushin. Do 
walk na macie stawili się także 
zawodnicy z kilku klubów spoza 
regionu, a nawet spoza Polski, 
na przykład z odległego Kali
ningradu. Turniej rozegrano w 
konkurencji kumite juniorów

i seniorów. Po wcześniejszych 
nieudanych występach podczas 
Mistrzostw Polski Juniorów, 
Michał Ziemniak i Wiktor No
wicki udowodnili, że nadal na
leżą do czołówki zawodników w 
Polsce.

Więcej zdjęć i informacji na 
www.karate.turek.net.pl

ika

Mistrzowska ekipa Klubu Sportów i Sztuk Walk w Turku podczas Mistrzostw Polski Południowej.

http://www.karate.turek.net.pl


ECHO TURKU 30 grudnia 2013 r. 15
T u l i s z k o w s k i  b u d ż e t  2 0 1 4

fM M T M Tft mm nmfl '©Go ffiDd
Głównym zadaniem gminy i miasta Tuliszków na przyszły rok będzie... przebudowa budynku przedszkola. To tylko tyle i aż 

tyle. Inwestycja zostanie podzielona na dwa etapy - pierwszy wykonany właśnie w 2014 pochłonie ponad 700 tysięcy. A poza 
tym? Poza obowiązkowymi wydatkami na oświatę czy utrzymanie dróg, w budżecie na 2014 rok są już „zaklepane” pieniądze na 
kanalizację sanitarną i deszczową ulicy Nortowskiej w obrębie stadionu w Tuliszkowie i choćby na drogę Korytno - Ogorzelczyn.

Najważniejszy dokum ent fi
nansowy na rok 2014 tuliszkow
scy radni przyjęli właściwie bez 
dyskusji. Podczas niedawnej 
sesji rady odczytano pozytywną 
opinię Regionalnej Komisji Obra
chunkowej, pozytywnie oceniły 
go także komisje rady. - P la n u ją c  
b u d ż e t n a  ro k  2 0 1 4  b r a l iś m y  p o d  
u w a g ę  m o ż liw o ś c i g m in y  i  p la n y  
n a  m ia r ę  re a ln y c h  m o ż liw o ś c i  
-  przybliżył cele budżetu bur
m istrz Grzegorz Ciesielski.

I tak dochody gminy i miasta 
Tuliszków w przyszłym roku 
mają wynieść 28 min 511 tys. 
700 zł, z czego bieżące wyniosą 
28 min 258 tys. 584 zł, a majątko
we 226 tys. 116 zł. Dochody to w 
głównej mierze dotacje na reali
zację zadań z administracji rzą
dowej i innych zadań zleconych 
gminie, a także dotacje i środki 
zewnętrzne.

Wydatki zaplanowano w kwo
cie 27 min 814 tys. 818 zł - bieżące 
26 min 182 tys 474 zł, majątkowe 
-1  min 632 tys 344 zł. Nadwyżka 
budżetu wyniesie 696 tys. 882 zł 
i zostanie przeznaczona na spłatę 
wcześniej zaciągniętych zobowią
zań z tytułu kredytów i pożyczek.

Łączna kwota planowanych 
przychodów obliczona została na 
405 tys. 944 zł, rozchodów 1 min 
102 tys. 826 zł.

Jeśli dokładniej przyjrzeć się 
budżetowi: wśród dochodów naj
większą pulę stanowią wpływy 
od osób fizycznych, prawnych, 
podatkowe oraz z opłat - targo
wych, skarbowych, eksploata
cyjnych oraz między innymi za 
gospodarowanie odpadami ko
munalnymi, która stanowi dość 
pokaźną kwotę 900 tys. zł. W 
przyszłym roku wśród docho
dów znajdą się także te, związa
ne z przekształceniem Zakładu 
Gospodarki Komunalnej i Miesz
kaniowej w jednostkę budżeto
wą -  to ponad milion złotych. 
Oczywiście najpokaźniejszą pulą 
są subwencje - ponad 15 min 
złotych. Kolejna to dotacje na 
zadania z zakresu administracji 
rządowej - pomoc społeczna czy 
Urząd Stanu Cywilnego -  to ko
lejne 3 min 856 tys. 686 zł. - D o  
d o c h o d ó w  w p ro w a d z o n o  ta k ż e  
d o ta c je , ja k ie  b y ły  p rz y  r e a l iz a c j i  
w cześn ie jszych  n aszych  z a d a ń , ja k  
re w a lo ry z a c ja  c e n tru m  m ie js c o 
w o ś c i G rz y m is z e w  czy k a n a liz a c ja

deszczow a w  K rę p ie ,  b u d o w a  p la 
c ó w  z a b a w  n a  te re n ie  g m in y  czy  
u tw o rz e n ie  s i ło w n i  z e w n ę trz n e j. 
T o  w  s u m ie  d a je  1 9 6  tys. 1 1 6  z ł, 
k tó re  ta k ż e  p o w in n y  z a s i l ić  b u d ż e t 
w  p rz y s z ły m  r o k u  i  są  p r z e w id z ia 
n e  -  wyjaśniał burmistrz. .

W śród wydatków w pierwszej 
kolejności zabezpieczono pie
niądze na wydatki bieżące, czyli 
wynagrodzenia osobowe i ich po
chodne (13 min 530 tys. 184 zł), 
dotacje dla instytucji samorządo
wych -  kulturalnych i bibliotek 
(791 tys. zł) czy obsługę długu 
publicznego (363 tys. zł). W  na
stępnej kolejności znalazło się 
utrzymanie dróg, zaopatrzenie w 
wodę, utrzymanie szkół, pomoc 
społeczna, oświetlenie, śmieci. 
Na realizację tych zadań zleco
nych zabezpieczono ponad 3 min 
złotych -  w tym największa pula 
to właśnie pomoc społeczna.

Wydatki majątkowe w roku 
2014, czyli 1 min 632 tys. 344 
zł, pochłonie budowa kanaliza
cji sanitarnej i deszczowej ulicy 
Nortowskiej, na co gmina podpi
sała już umowę, droga Korytno 
-  Ogorzelczyn, kolejne place za
baw czy wykup gruntów  zajętych

G a r ś ć  p o s e s y j n y c h  i n f o r m a c j i

Choć śniegu za oknami nie 
widać, zimowe utrzymanie dróg 
to ważny dla gmin wydatek. Co 
roku spędza sen z powiek kie
rownikom lokalnych „komuna- 
lek”. Wiadomo już, kto zadba o 
władysławowskie trasy, kiedy 
zasypie je biały puch, umowy 
zostały podpisane. Gminę Wła
dysławów podzielono na cztery 
części, każdą zajmie się inny 
wykonawca. Do kontaktów z 
mieszkańcami zostali wyznacze
ni pracownicy urzędu - insp. do 
spraw budownictwa pod num e
rem  telefonu: 697 629 180 oraz 
insp. do spraw dróg: 63 280 46 
51. Sołtysi otrzymali też kurendę 
do mieszkańców, w której jest in
formacja, gdzie zgłaszać zimowe 
problemy drogowe. Podczas se
sji przypomniano także, że za tra
sy powiatowe odpowiada Zarząd 
Dróg Powiatowych.

We Władysławowie zakończy
ło się postępowanie przetargowe 
na odbiór i zagospodarowanie 
odpadów komunalnych na te
renie gminy. Zgłosiły się dwie 
firmy -  Eko Gab, który zapropo
nował za swoje usługi ponad 717 
tys. zł i GMI-Tur, dotychczasowy

odbiorca, dając cenę 429 tys. 622 
zł. W 2014 roku śmieci odbierał 
będzie więc GMI-Tur. - Z m ie n i 
l iś m y  troszeczkę  z a s a d y  o d b io ru  
o d p a d ó w . Ś m ie c i ob ję te  r e jo n iz a 
c ją , k tó re  m u s z ą  t r a f ić  do  K o n in a ,  
będą  ta m  t r a f ia ć  i  z a  n ie  b ę d z ie m y  
p ła c ić .  P oz o s ta łe , k tó re  n ie  m u s z ą ,  
m o ż e m y  z a g o s p o d a ro w a ć  s a m i.  
T o  będą  e le k tro ś m ie c i, o p o n y , o d 
p a d y  n ie b e z p ie cz n e  i  p o p io ły  -  wy
jaśniał Tomasz Rajczyk.

Podczas sesji poinformowano 
także o przetargach na działki w 
Russocicach. Niestety nie było 
wielu chętnych, z 12 wystawio
nych parcel, udało się sprzedać 
tylko 3. - T e  d z ia łk i  n ie  będą  
s p rz e d a w a n e  p o n iż e j p ro p o n o w a 
n e j te ra z  ceny. W  p rz y s z ły m  r o k u  
o g ło s im y  p o n o w n y  p rz e ta rg , z a  tę  
s a m ą  cenę. P o ja w i ły  s ię  g ło sy , że  
lu d z ie  p o c z e k a ją , bo m o że  te re n y  
b ędą  tańsze . A  n a s  o b o w ią z u je  
o p e ra t  s z a c u n k o w y , d z ia łk i  i  ta k  
są b a rd z o  ta n ie  i  p o n iż e j te j  ce n y  
j u ż  n ie  z e jd z ie m y  -  zapewniał wi- 
cewójt Piotr Szewczyński.

Z apelem  do m ieszkańców  
wystąpił kom endant D ariusz 
Jasiakiewicz. Prosił o zabez
pieczenie dom ków letnisko

pod drogi gminne. W  budżecie 
uwzględniono także wniosek zło
żony przez Komendę Powiatową 
Policji o dofinansowanie zakupu 
sam ochodu -w  kwocie 35 tys. zł. 
Najważniejsza jest jednak rozbu
dowa i przebudowa istniejącego 
budynku Przedszkola Gminnego 
w Tuliszkowie. - T o  z a d a n ie  p r io 
ry te to w e , k tó re  je s t  p o d y k to w a n e  
z ły m  s ta n e m  te c h n ic z n y m  is tn ie 
ją c e g o  b u d y n k u , g łó w n ie  części 
s o c ja ln e j, s to łó w k o w e j. T rz e b a  to  
r o b ić  j a k  n a js zy b c ie j. T o  z a d a n ie  
d w u e ta p o w e , w  ty m  ro k u  w y ło ży 
m y  ty lk o  część ś ro d k ó w  -  7 3 4  tys. 
z ł -  wyjaśniał Grzegorz Ciesiel
ski. Dodał także, że wniosków 
wpłynęło dużo, dużo więcej. Tu
liszkowska Ochotnicza Straż Po
żarna wyraziła na przykład chęć 
otrzymania 400 tys. zł na budowę 
garażu. Do wniosku nie dołą
czyła jednak żadnych dokum en
tów. Pojawiły się także prośby o 
wybudowanie chodników przy 
drogach powiatowych. -N ie s te ty  
p ie n ią d z e  p o trz e b n e  n a  re a liz a c ję  
tych  w sz y s tk ic h  z a d a ń  z n a c z n ie

p rz e k ra c z a ją  nasze  m o ż liw o ś c i  
f in a n s o w e . K o n s t r u u ją c  b u d ż e t 
m u s im y  m ie ć  n a  w zg lę d z ie  je d n ą  
w a ż n ą  rzecz  -  je s te ś m y  p o  ro zs trz y 
g n ię c ia c h  k o n k u rs o w y c h , je ś l i  ch o 
d z i o p o z y s k a n ie  ś ro d k ó w  z  U n i i  
E u ro p e js k ie j i  b ę d z ie m y  m u s ie l i  
za b e zp ie czyć  p ie n ią d z e  n a  w n io 
s k i, k tó re  ju ż  z ło ż y liś m y  -  przyznał 
burmistrz. A to między innymi: 
rewaloryzacji centrum  Tulisz
kowa za ponad 388 tys. zł (do
finansowanie unijne to 177 tys. 
zł, środki własne ponad 200 tys. 
zł), budowa boisk sportowych za 
361 tys. 538 zł (dofinansowanie 
ponad 214 tys. zł, środki własne 
147 tys. zł) czy niewielki projekt 
wyposażenia świetlic wiejskich 
na terenie gminy Tuliszków za 
30 tys. (z czego 20 tys. dołoży 
Unia). Łącznię potrzebne będzie 
na to 369 tys. 261 zł, a ich póki co 
nie m a w budżecie, bo gm ina nie 
podpisała jeszcze umów.

- B u d ż e t  n a  2 0 1 4  ro k u  z b u d o 
w a n y  je s t  re a ln ie . M o ż e  je s t  d a le 
k o  n ie w y s ta rc z a ją c y  w  s to s u n k u  
do  p o trz e b , bo tych  je s t  w ie le , a le  
trz e b a  p a tr z e ć  n a  m o ż liw o ś c i i  
w y b ie ra ć  to , co  je s t  m o ż liw e  do  
w y k o n a n ia  i  le ży  w  z a s ię g u  n a s z e j 
g m in y  -  podsumował Grzegorz 
Ciesielski. boxa

Poza tematami ważkimi, jak fundusze sołeckie, podczas niedawnej sesji w gminie Włady
sławów pojawiło się także kilka istotnych dla mieszkańców kwestii. Szef komisariatu poli
cji w Tuliszkowie, Dariusz Jasiakiewicz przypominało konieczności odśnieżania chodników 
wzdłuż posesji. Zakończył się już także przetarg, który wyłonił odbiorcę śmieci.

PGKiliSp. z o.o.
r<|R EW

P r z e d s i ę b i o r s t w o  G o s p o d a r k i  

K o m u n a l n e j  i M i e s z k a n i o w e j  

S p .  z  o . o .  w  T u r k u

jako Zarządca Wspólnoty Mieszkaniowej Dworcowa 5 informuje,

że posiada do wydzierżawienia lokal na działalność 
usługowo-biurowa położony w budynku wspólnoty Dworcowa 5 

o powierzchni około 31 m2
Dodatkowe informacje można uzyskać w siedzibie Przedsiębiorstwa 
pokój nr 5 lub telefonicznie pod numerem 63 280 03 02/03

Oferty prosimy składać do Przedsiębiorstwa Gospodarki 
Komunalnej i Mieszkaniowej Sp. z o.o. w Turku, ul. Polna 4, 

do dnia 31 stycznia 2014 r.”

wych oraz o odśnieżanie chod
ników  wzdłuż posesji bo, jak 
przypom niał, każdy właściciel 
m a obowiązek zapewnić bez
pieczeństw o przechodzącym  
obok. - W a ż n e  je s t  s p r z ą ta n ie  
c h o d n ik ó w  p r z y  s w o ic h  p o s e s ja c h  
w  o k re s ie  z im o w y m . Z g o d n ie  z  
p r z e p is a m i w ła ś c ic ie l  p o s e s ji m a  
o b o w ią z e k  s p r z ą tn ą ć  ś n ie g . Jeże 
l i  te g o  n ie  u c z y n i,  a  k o m u ś  s ta 
n ie  s ię  k rz y w d a , to  o s o b a  k tó r a  
z ła m ie  rę k ę  czy  n o g ę  m a  p r a w o  
s k a rż y ć  w ła ś c ic ie la  p o s e s ji -  m ó
wił. Przypom niał, że obowiązek 
właściwego utrzym ania tras  cią
ży na zarządcy - jeśli chodnik  
należy do gm iny lub powiatu, 
to ona m usi to robić. - B ą d ź m y  
ż y c z l iw i  i  p o m a g a jm y  s o b ie , n ie  
s z u k a jm y  w in n y c h  -  dodał Jasia
kiewicz, kiedy pojawiły się do
datkow e pytania. A spraw a nie 
je s t prosta, jak wyjaśniał sołtys 
Russocic: - M y  n ie  m a m y ,  g d z ie  
te g o  ś n ie g u  w y rz u c ić .  N a  o g ró 
d e k  n ie  m o ż n a , bo  d o m  z a le je !  
O g r ó d k i  są  z re s z tą  m a łe . . .  J a  te 
r a z  w rz u c ę  d o  o g ró d k a ,  a  w io s n ą  
b ędę  w y b ie r a ć  w o d ę  z  p iw n ic y  -  
tw ierdzi Stanisław Kacprzak.

boxa

K M  1 1 6 6 /1 2
O B W IE S Z C Z E N IE  0  D R U G IE J  L IC Y T A C J I  U D Z IA Ł U  
1 /2  C Z Ę Ś C I N IE R U C H O M O Ś C I n r  K W  K N 1 T / 0 0 0 2 8 8 1 2 / 6

Komornik Sądowy przy Sądzie Rejonowym w Turku Tadeusz Malesza 
na podstawie art. 953 kpc podaje do publicznej wiadomości, że: w dniu

16  S tyczn ia  2 0 1 4 r. o go dzin ie  9 .00
w budynku Sądu Rejonowego w Turku mającego siedzibę przy Le
gionów Polskich 4 w sali nr 21, odbędzie się druga licytacja prawa 
użytkowania wieczystego gruntu wraz z prawem własności budynku 
garażu przysługującego w 1/2 części Krzysztofowi Stasiakowi o 
łącznej powierzchni 0,0020 ha położonego na działce oznaczonej nr 
618/17 w kompleksie zespołów' garażowych przy Os. Wyzwolenia, dla 
której Sąd Rejonowy Wydział Ksiąg Wieczystych w Turku prowadzi 
księgę wieczystą o numerze KW KN1T/00028812/6
Zabudowa obejmuje budynek garażowy o pow. użytkowej 17,63 metrów' 
kwadratowych
Suma oszacowania wynosi 8.635,50 zł zaś cena wywołania jest równa 
2/3 sumy oszacowania i wynosi 5.757,00 zł.
Licytant przystępujący do przetargu powinien złożyć rękojmię w wyso- 

| kości jednej dziesiątej sumy oszacowania, to jest 863,55 zł. Rękojmia 
j powinna być złożona w gotówce albo książeczce oszczędnościowej 
i banków uprawnionych według prawa bankowego, zaopatrzonej w upo- 
; ważnienie właściciela książeczki do wypłaty całego wkładu stosownie do 
; prawomocnego postanow ienia sądu o utracie rękojmi. Rękojmię można 
i uiścić także na konto komornika:

Powszechna Kasa Oszczędności Bank Polski SA O. Centrum w Kole 
03 1020 2762 0000 1802 0026 8243

Komornik Sądowy
59/sk Tadeusz Malesza
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miejsca zajmują między innymi 
drużyny z Przykony, Brudzewa, 
Tuliszkowa i Dobrej.

Teraz młodzi piłkarze Orła 
mają świąteczno-noworoczną 
przerwę. Treningi wznowią 10 
stycznia 2014 roku na sali przy 
Zespole Szkół w Kawęczynie. 
Kiedy aura na to pozwoli wyjdą 
na „Orlika”. Liga ruszy dopiero 
w kwietniu, więc jest sporo cza
su na przygotowania. Trener 
kontraktuje sparingi. Dogadał 
już mecz z Turem 1921 Turek. 
Chce też pojechać z chłopcami 
na doroczny turniej halowy do 
Liskowa. Adriana Konciaka za
pytaliśmy o największe talenty 
w jego drużynie: -N ie  będę u ja w 
n ia ł ,  p o n ie w a ż  b o ję  s ię , że k to ś  m i  
ic h  p o d b ie rz e . P o w ie m  ty lk o , że w  
k a ż d e j f o r m a c j i  je s t  p r z y n a jm n ie j  
je d e n  p e w n ia k .

Andrzej R. Tyczyno

Wielką niespodziankę sprawiła drużyna juniorów młodszych Orła Kawęczyn, prowadzona przez Adriana Konciaka. Zawią
zana latem - w większości z chłopców, którzy wcześniej nigdzie nie trenowali - zakończyła rundę jesienną w środku tabeli. 
Zdaniem działaczy Orła, to wynik dobrej atmosfery w zespole i braku jakiejkolwiek presji na wynik.

W poprzednim sezonie 
Orła Kawęczyn w rozgryw
kach młodzieżowych repre
zentowała drużyna juniorów. 
W tym nie udał się nabór do 
tej grupy wiekowej, dlate
go zdecydowano się stwo
rzyć od podstaw drużynę 
juniorów młodszych. Po
przez stronę internetową 
i wydawany przez gminę 
miesięcznik „KaWęczyniak” 
ogłoszono w lipcu nabór. 
Na pierwsze spotkanie przy
szło dwudziestu chłopców z 
roczników od 1997 do 2001. 
Po wstępnej weryfikacji zo
stali przyjęci, a tym samym 
powstała drużyna o najwięk
szej rozpiętości wieku w tej 

• klasie rozgrywek, prowadzo
nych przez Koniński Okrę
gowy Związek Piłki Noż
nej. Później doszło jeszcze 
sześciu kolejnych młodych 
adeptów piłkarstwa, a tym 
samym kadrę zespołu two
rzą: Marcin Filipiak, Kamil 
Janiak, Damian Szczeciński 
-  bramkarze; Kamil Choj
nacki, Krzysztof Gawron, 
Krystian Jenerowicz, Bar
tłomiej Jędrzejczak, Łukasz 
Łukaszewski, Adam Macie
jewski, Kamil Ptak, Patryk 
Żwański -  obrońcy; Bartosz 
Błaszczyk, Michał Jene
rowicz, Błażej Kowalczyk, 
Michał Kowalczyk, Szymon 
Maciaszczyk, Kamil Perliri- 
ski, Krystian Perliński, Ra
fał Raszewski; Dawid Dulas,

Jakub Dulas, Patryk Janiak, 
Jakub Kasprzak, Bartosz 
Maciaszczyk, Sebastian 
Olek -  napastnicy.

Zarząd klubu zastanawiał 
się, komu powierzyć opie
kę nad tą drużyną. Pierw
sze treningi na „Orliku” w 
Kawęczynie poprowadzili: 
Marcin Mazurek i Adrian 
Konciak. Ostatecznie zde
cydowano się na tego dru
giego z zawodu specjalistę 
od zarządzania sportem i 
rekreacją, wieloletniego 
piłkarza Orła Kawęczyn i 
kierownika drużyny senio
rów. W sierpniu wysłano 
Adriana Konciaka na kurs 
trenerski do Wrocławia, a 
już we wrześniu przystąpił 
on z drużyną do rozgrywek 
ligowych.

- W  l id z e  g r a m y  z  d ru ż y 
n a m i  p r o w a d z o n y m i o d  p o d 
s ta w . W  k a d rz e  n a s z e j je s t  
d w u d z ie s tu  sze śc iu  m ło d y c h  
p i łk a r z y ,  z  k tó ry c h  z a le d w ie  
g ó r a  sze śc iu  z e tk n ę ło  s ię  
w c z e ś n ie j z  p i ł k ą  n o ż n ą  n a  
p o z io m ie  l ig o w y m . R e sz ta  
to  ś w ie ż y n k a . W ła d z e  k lu 
b u  z  g ó r y  z a z n a c z y ły , że  n ie  
m a  ż a d n e j p r e s j i  n a  w y n ik .  
C h ło p c y  m a ją  t r e n o w a ć  i  d o 
s k o n a l ić  s w o je  u m ie ję tn o ś c i,  
a  w  m e c z a c h  lig o w y c h  zd o b y 
w a ć  d o ś w ia d c z e n ie  by w  p rz y 
s z ło ś c i w z m o c n ić  d ru ż y n ę  
s e n io ró w . P rz y  ty m  m a ją  s ię  
d o s k o n a le  b a w ić  - przekonu
je trener Konciak.

Nikt, nawet sam trener, nie 
spodziewał się, że drużynę stać 
na walkę z doświadczonymi 
przeciwnikami. Tymczasem 
już pierwsze sparingi pokazały, 
że kawęczyńska młodzież jest 
utalentowana i bardzo ambitna. 
Adrian Konciak powiedział nam, 
że już po pierwszym meczu 
spotkał się z prezesem Edwar
dem Krawczykiem i powiedział 
mu, że drużynę stać na miejsce 
w środku tabeli. Trener zgod
nie z założeniami dawał szan
sę wszystkim, dzięki temu nie 
może narzekać na frekwencję. 
Pomimo tego drużyna spisał 
się bardzo dobrze. W stawce 

Adrian Konciak stworzy! ze „świeży- dwunastu zespołów uplasowała 
nek” drużynę. się na szóstym miejscu. Gorsze

D ru ży n a  ju n io r ó w  m ło d szy ch  O rła  K a w ęczy n .

VII Turniej Mikołajkowy w piłce siatkowej, który odbył się w sobotę 14 grudnia w Ma
lanowie, był jednocześnie turniejem eliminacyjnym w ramach Powiatowego Zrzeszenia 
Zespołów Ludowych. Sześć drużyn, które zgłosiły się do rozgrywek, podzielono na dwie 
grupy. Z nich do półfinału awansowały po dwie najlepsze.

W pierwszym ekipa Metro 
Turek pokonała gospodarzy z 
Malanowa 2:1. W drugim siat
karze Miasta Turek pokonali 
swoich kolegów, reprezentan
tów „obważankowej” gminy 
2:0. Takim samym wynikiem 
zakończył się także finał turnie
ju, w którym Miasto nie dało 
większych szans Metru, pewnie 
wygrywając 2:0. Mało gościn
ni w meczu o brąz okazali się 
malanowianie, którzy pokonali 
Gminę 2:1.

Medale dla najlepszych dru
żyn oraz nagrodę dla MVP tur
nieju -  Daniela Zagozdy z Mia
sta Turek -  wręczyli wójt gminy 
Malanów Gerard Krzeszewski, 
radny powiatowy Andrzej Wojt

kowiak oraz prezes LZS w Turku 
Maciej Rosiak.

Kilka dni później -  17 oraz 19

grudnia -  podsumowano także 
pierwsze etapy w ramach projek
tu “Akademia Siatkówki -  Trenuj

z MKS-em”, o którym informo
waliśmy na łamach “Echa”. We 
wtorek 17 grudnia swój turniej 
rozegrali uczniowie klas I-III 
szkół podstawowych, a w czwar
tek 19 grudnia -  młodzi siatka
rze z klas IV-VI. W obu turnie
jach nie lywalizowano o miejsca 
na podium. Chodziło jedynie o

dobrą zabawę. Uczestnicy otrzy
mali pamiątkowe dyplomy oraz 
słodkie upominki. Drugi etap 
akademii rozpocznie się w dru
gim tygodniu stycznia, a jego 
zwieńczeniem będzie wyjazd na 
mecz Plusligi mężczyzn -  PGE 
Skra Bełchatów -  ZAKSA Kę
dzierzyn-Koźle. dac

W VII Mikołajkowym Turnieju Piłki Siatkowej w Malanowie wzięło udział 6 zespołów.
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Spektaklem teatralnym zakończono w Uniejowie projekt „Punkt widzenia” realizowany pod patronatem medialnym 
„Echo Turku". Autorem scenariusza przedstawienia i tekstów piosenek jest Włodzimierz Rzadkiewicz, uczestnik zajęć w 
Powiatowym Środowiskowym Domu Samopomocy w Czepowie, a autorem muzyki i reżyserem Mirosław Madajski - tera
peuta z tego Domu. Aktorzy, czyli uczniowie Zespołu Szkół w Uniejowie i niepełnosprawni z Czepowa i Łęczycy, nagrodzeni 
zostali gromkimi brawami.

W scenografii Aleksandry 
Kalużnej-Płaczek rozgrywały się 
wydarzenia bożonarodzeniowe, 
oparte na kanwie dziennikar
skiej kaczki informującej o po
nownych narodzinach Jezusa. 
Autor przedstawił szeroki prze
krój społeczeństwa polskiego, 
jego problemy i przywary. Byli 
sprzeczający się politycy i wiej
skie plotkary. Aktorzy znakomi
cie radzili sobie na scenie, ale 
najwspanialszy byl integracyjny 
chór, śpiewający znakomicie 
opracowane muzycznie utwory

Pod patronatem medialnym 
„Echo Turku”, realizowany był 
przez Centrum Promocji Spor
tu i Rekreacji w Poddębicach 
projekt pt. Spektakl Teatralny 
„Punkt widzenia”, którego au
torem i koordynatorem był Mi
rosław Madajski. Wzięło w nim 
udział 49 osób. Spośród nich 
23 osoby, to niepełnosprawni z 
Powiatowego Środowiskowego 
Domu Samopomocy w Czepo
wie, czterech uczestników zajęć 
Warsztatów Terapii Zajęciowej 
w Łęczycy oraz 22 uczniów Ze
społu Szkół w Uniejowie. Orga
nizatorzy przygotowali dla nich 
wiele spotkań z ludźmi kultury 
i sztuki, które miały przygoto
wać aktorów ról w finałowym 
spektaklu teatralnym, opartym 
na scenariuszu Włodzimierza 
Rzadkiewicza z PŚDS Czepów. 
On też jest autorem słów piose
nek, do których muzykę napisał 
Mirosław Madajski -  terapeuta z 
tegoż Domu.

Premiera sztuki miała miej
sce w małej sali gimnastycznej 
Zespołu Szkół w Uniejowie. Na 
widowni zasiedli między innymi 
burmistrz Józef Kaczmarek i Ja
nusz Kosmalski - przewodniczą
cy Rady Miejskiej -  obaj z mał
żonkami.

Mirosław Madajski poinfor
mował, że praca nad projektem 
trwała cztery miesiące. Udało 
się go zrealizować dzięki dobrej 
współpracy z Zespołem Szkół w 
Uniejowie oraz dzięki wsparciu 
wielu osób i instytucji. Szczegól
nie serdecznie podziękował au
torowi scenariusza i Małgorzacie 
Komjadzie -  dyrektorce uniejow- 
skiej szkoły. Następnie odczytał

listy nadesłane przez: Annę Dym
ną -  aktorkę angażującą się w po
moc niepełnosprawnym, Witolda 
Stępnia -  marszałka województwa

łódzkiego i Annę Mroczek -  dy
rektorkę Regionalnego Centrum 
Polityki Społecznej w Łodzi. Na
stępnie obejrzano obszerny film,

dokumentujący przygotowania 
do spektaklu, w tym spotkania ze 
znanymi osobami, które opisywa
liśmy na łamach „ET’.

Mirosława Madajskiego. Ich 
aranżacje przygotowali Marcin 
Jaśkiewicz i Łukasz Mosiagin z 
zespołu GDP SQUAD. Brawami 
na stojąco nagrodzono całą tea
tralną ekipę, a burmistrz Józef 
Kaczmarek wręczył im pamiąt
kowe statuetki.

Jedynym mankamentem tego 
widowiska było miejsce, w jakim 
premiera się odbyła. Brak sali 
widowiskowej ze sceną w znacz
nym stopniu ograniczył odbiór. 
Widzowie siedzący w tylnych 
rzędach, szczególnie ci niższego 
wzrostu mieli problem ze śledze
niem przebiegu akcji. Miejmy 
nadzieję, że sztuka zostanie wy
stawiona choćby w jednej z są
siednich gmin dysponujących w 
przeciwieństwie do Uniejowa od
powiednimi salami. Należy jesz
cze dodać, że podczas antraktu, 
zaproszono widzów do szwedz
kiego stołu.

Andrzej R. TyczynoWidownia teatralna.

4
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H o b b y  r a d n y c h  p o w i a t o w y c h

Od dawna wiadomo, że poza szpitalem radni powiatowi mają jeszcze jeden ulubiony sport. Jest nim zajmowanie się sobą. O ile tą brazylijską telenowelą 
zajmują się jakby rutynowo i z przyzwyczajenia, to z prawdziwą pasją oddają się politycznym problemom powiatu. A najparadniejsze jest w tym wszystkim, 
że za to dość prozaiczne hobby całemu powiatowemu towarzystwu musimy płacić sute gratyfikacje. I choć trudno na razie zgodzić się z leninowską tezą, 
że i kucharka może kiedyś rządzić państwem, to z całą pewnością wiele mistrzyń rondla i patelni śmiało poradziłoby sobie z powiatem. W każdym bądź 
razie taki wniosek nasuwa się z ostatniej w tym roku (27 grudnia) sesji Rady Powiatu Tureckiego.

Budżeł to nie my
W założeniu ubiegłotygodnio- 

wa sesja Rady Powiatu powinna 
mieć swoją wagę, a to choćby 
dlatego, że w jej porządku wid
niał projekt budżetu powiatu na 
rok 2014. A że Regionalna Izba 
Obrachunkowa na przygoto
wanym wcześniej dokumencie 
nie pozostawiła suchej nitki, to 
zasadnie należało oczekiwać in
teresującej debaty na temat sta
nu powiatowych finansów. Ale 
srodze zawiedli się ci wszyscy, 
którzy naiwnie łudzili się, że de
bata budżetowa będzie ciekawa 
i inspirująca. Nic z tych rzeczy. 
I nawet trudno się temu dziwić. 
Bowiem powiatowi wybrańcy z 
pasją i całymi godzinami zajmo
wali się sami sobą, a w zasadzie 
problemami, które sami sproku- 
rowali.
Gnidy czy znajomi królika, 

czyli polowanie 
na Pyziaka

Najpierw, jakby dla rozgrzew
ki deliberowano nad sprawą 
skontrolowania przez komisję 
rewizyjną postępowania komi
sji konkursowej powołanej do 
wyłonienia dyrektora turkow- 
skiego szpitala. Bezapelacyjny 
prymat w tej debacie należy 
przyznać Anicie Dzieciątkow- 
skiej-Pieścik. Ale po kolei.

Z jednej strony Zarząd Powia
tu, mówiąc oględnie, nie popisał 
się udzielając jej odpowiedzi w 
stylu -  Spadaj na drzewo. Radna 
zaś słusznie oprotestowała tezę, 
że komisja rewizyjna nie jest w 
stanie kontrolować komisji kon
kursowej. Ale już posiłkowanie 
się przez nią ekspertyzami au
torstwa prawników, którzy od
mówili podpisów pod swoimi 
ustaleniami jest już niepoważne. 
By nie wyrazić się bardziej do
bitnie. Bo albo ci słudzy Temidy 
są tchórzliwymi gnidami, albo 
też są z gatunku znajomych 
królika? Trudno bowiem po
ważnie potraktować argument 
radnej ADP, że prawnicy ci się 
nie podpisali, bo to mogłoby im 
uwłaczać.

Oprócz aspektu prawnego 
spór ten ma też swój podtekst 
polityczny. Otóż jednym z człon
ków rzeczonej komisji kon
kursowej, która na dyrektora 
SP ZOZ zaproponowała Pawła 
Czerwińskiego jest Franciszek 
Pyziak. A w Turku jest tajemnicą 
poliszynela, że radny Pyziak dla 
ADP i jej politycznego mentora 
MMM jest uosobieniem wszel
kiego zła. Trochę jak w anegdo
cie o stopniowaniu nieprzyjaciół 
-  wróg, wielki wróg i... kolega 
z tej samej partii. Tymczasem 
przy okazji niezbyt klarownej 

„ . sytuacji z Pawłem Czerwińskim 
nadarzyła się okazja do przy
łożenia Pyziakowi. Prawda, że 
bezcenne.I

Kiedy Karski złożył śluby
milczenia

Każdy zaś kto staje na drodze 
temu zamiarowi musi również 
awansować na wroga. Stąd dosta
ło się i przewodniczącemu Zdzi
sławowi Cichemu. A w szczegól
ności radcy prawnemu starostwa, 
czyli Annie Szczepockiej. Nawia
sem mówiąc, tej ostatniej dosta
je się regularnie. Ale nie będzie 
specjalnym odkryciem, gdy do
damy, że główną przyczyna ra
zów często, gęsto spadających 
na głowę Szczepockiej jest przy
należność nieboraczki do LPS-u. 
Stąd musi dziwić, że w jej obro
nie nie stanął lider tej formacji, 
czyli wicestarosta Karski. Co 
niektórzy posądzali go nawet, że 
przed sesją musiał złożyć śluby 
milczenia. A może on jest tylko 
od OSP?

Sesja lub 
...czasopisma

Kontynuacją zajmowania się 
sobą przez powiatowych polity
ków stała się sprawa przewodni
czenia komisji rewizyjnej, z któ
rej to funkcji rezygnację złożył 
Jan Konieczny. Bieda w tym, że 
całkiem nie ma chętnych na ten 
wakat. Zaś sam Konieczny osten
tacyjnie dawał wyraz swojemu 
d e s in te re s s e m e n t dla tego prob
lemu. Co skwapliwie odnotowały 
portale internetowe, uchwyciw
szy radnego jak w trakcie sesji 
oddaje się lekturze czasopisma 
motoryzacyjnego. Z kolei wakują
ce od miesięcy stanowisko wice
przewodniczącego Rady Powiatu 
ADP uznała za łamanie ustawy 
samorządowej. Na co przewod
niczący Cichy odpowiedział, że 
przy napięciach budżetowych 
ma to być źródłem oszczędności. 
Słowem, jaja jak berety. Bo prze
cież powszechnie wiadomo, że 
na tą funkcję proponowana była 
Katarzyna Szklanko-Pawlic. Na
wiasem mówiąc właśnie została 
szczęśliwą mamą. Ale jej kan
dydatura nie zyskała akceptacji 
Wojciecha Ruska. Wiadomo, ten 
sam okręg wyborczy. Stąd prze
dłużający się wakat. Tymczasem 
słyszymy historyjki o łamaniu 
prawa, albo o oszczędnościach.

Powiatowa Szuflandia,
czyli co knuje Antosik

Niemniej, wszystkich przebił 
Ryszard Bartosik. Oto polityk RS 
tym razem na ofiarę swoich filipik 
wybrał Romualda Antosika, który 
nie tylko jest aktywnym radnym 
opozycyjnym w mieście, ale też 
sekretarzem w powiecie. -Ja k ie  
o b o w ią z k i m a  s e k re ta rz  A n to s ik  
o p ró c z  k n u c ia  ja k  tu  d o ło ż yć  b u r 
m is t rz o w i -  wypalił R. Bartosik. 
Pytanie jak pytanie, gdyby nie 
jego druga część. Bo z tego frag
mentu jakoś nieodparcie nasuwa
ją się dwa wnioski. Po pierwsze 
-  radny z Kowali zrozumiał, że 
jego główne źródło dochodów

jest w PGKiM, a wiadomo pod 
kogo podlega turkowska „komu- 
nalka”. Po wtóre zaś -  w tym kon
tekście należy wnioskować, że na 
ostatniej sesji w mieście sekretarz 
Antosik jako radny miejski musiał 
nalać komuś sadła za skórę. I to 
niewąsko. A tak swoją drogą czy 
aby radny Bartosik nie naoglądał 
się znanego filmu o Szuflandii, 
gdzie jak wiadomo jeden z ku
motrów radził -  A ty knuj! Jakby 
nie było, to pan Ryszard po swojej 
wypowiedzi może śmiało zamel
dować wykonanie zadania. Nawet 
z nawiązką.

Kosobudzki wykorzystany
Ale że w powiecie, jak to w po

wiecie -  raz się jest myśliwym, a 
raz zwierzyną, to w roli tej ostat
niej przyszło też wystąpić dyrek
torowi ZSR w Kaczkach Sławo
mirowi Kosobudzkiemu. Dobre

dwa tygodnie temu pan dyrektor 
zechciał być przez chwilę jedno
dniowym bohaterem, dając ostro 
do wiwatu staroście Bartosikowi, 
a w zasadzie całemu Zarządowi 
Powiatu. Biedaczysko jednak 
nie w ciemię bity i szybko zro
zumiawszy, że dał się wypuścić 
udał się był na zwolnienie lekar
skie. Jak się dowiadujemy nieofi
cjalnie, jedni z Kosobudzkiego 
śmiali się do rozpuku, ale nie 
Bartosik z Przykony. Po lekturze 
wypowiedzi pana Sławka ponoć 
miał zamiar ściągnąć mu portki 
przez głowę. Ale po kilku dniach 
na bezdechu chyba mu przeszło. 
Za to nie przeszło radnej ADP, 
która na sesji wypowiedź Koso
budzkiego określiła mianem wo
tum nieufności wobec zarządu. 
Choć chyba trafniejsze byłoby 
uznanie tego jako wotum braku

zaufania wobec własnego, dyrek
torskiego rozumu. Najtrafniej 
rzecz całą podsumował Mariusz 
Seńko, kolega pana Sławomira po 
dyrektorskim fachu. - M o je j szko
le , c z y li Z S T  o d  la t  ja k b y  u ry w a ło  
s ię  p o  d w a  p a lc e , ta k  o k ra w a n a  
je s t  p rz y p a d a ją c a  n a m  k w o ta  su b 
w e n c ji.  A  z  w y p o w ie d z i d y re k to ra  
K o s o b u d z k ie g o  w y n ik a ,  że w ła d z e  
p o w ia tu  p o w in n y  u r w a ć  m i  c a łą  
rę kę  -  ironizował dyrektor Seń
ko. I wszystko na ten temat.

Na tych pogwarkach zeszły 
bite dwie godziny. Po drodze 
rzecz jasna już rutynowo był 
szpital. Wszystko to tak musiało 
wyczerpać radnych, że z budże
tem na rok 2014 uwinęli się w try 
miga.

Ale to już całkiem inna histo
ria.

Andrzej Jarek

-Dziękuje za to, ile dla tej naszej małej ojczyzny zrobiliście - mówił podczas spotkania 
opłatkowego turkowskich policjantów starosta Zbigniew Bartosik. W nagrodę za dobre 
wyniki, komendant wojewódzki podarował mundurowym nowy radiowóz.

W

Spotkanie opłatkowe odbyło 
się we środę, 18 grudnia. Oprócz 
pracowników komendy powiato
wej policji uczestniczyli w nim 
również zaproszeni goście: insp. 
Jarosław Rzymkowski - zastępca 
komendanta wojewódzkiego po
licji w Poznaniu, insp. Romuald 
Miling - były komendant tur- 
kowskiej KPP, insp. Krzysztof 
Kozelan - zastępca szefa koniń
skiej jednostki, Mariusz Skupin

-  szef Prokuratury Rejonowej w 
Turku wraz z zastępcą Markiem 
Kostrzewą, a także związkowcy i 
samorządowcy.

Jak mówił Jarosław Rzym
kowski, jednostka policji w 
Turku ten rok kończy z bardzo 
dobrymi wynikami. Dlatego ko
mendant wojewódzki w nagrodę 
przekazał nowy radiowóz. Kia 
ceed warta około 100 tys. zło
tych trafiła do Wydziału Ruchu

Drogowego, dlatego po poświę
ceniu samochodu jako pierwszy 
za jej kierownicą zasiadł naczel
nik Artur Foryński.

- N ie  by łoby  tych  c ie p ły c h  s łó w , 
g d y b y  n ie  w y  p o l ic ja n c i .  D la te g o  
g o rą c o  d z ię k u je  w a m  z a  w szystko, 
co n a  co d z ie ń  d a je c ie  o d  s ieb ie . 
Ż yczę  w a m  i  w a szym  ro d z in o m  
w szystk iego  n a jle p s ze g o  n a  ś w ię 
ta . N a d c h o d z ą c y  n o w y  ro k  w c a le  
n ie  m u s i być  lepszy, bo te n  b y ł b a r 
dzo  d o b ry  -  mówił komendant 
Grzegorz Gibaszek.

Błogosławieństwa na nowy 
rok udzielił kapelan munduro
wych, ks. proboszcz Mirosław 
Frankowski. Po wspólnych ży
czeniach i opłatku wszyscy za
siedli do wspólnej wigilii. ił

Kia cecd warta około 100 tys. złotych trafiła do Wydziału Ruchu Drogowego.
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w  U nie jow ie  
zatrudni 

*• kelnerów
Prosimy o wysyłanie 

CV na adres:
recepcja@lawendowetermy.pl

PRACOWAŁEŚ legalnie 
w Niemczech 2010 - 2013 
- odbierz podatek! Otwórz 
firmę w Niemczech i pracuj 
legalnie! 63 249 15 78.|496t

ZATRUDNIĘ mechanika 
pojazdów samochodowych 
z doświadczeniem. Wyso
kie wynagrodzenie; 63 278 
63 38; 692 200 018. 4, _

SPRZEDAM działkę budow- 
lano-usługowąopow. 10,3 lar, 
uzbrojona, przylegająca do 
ulicy asfaltowej, oś. Zdrojki 
Lewe; 606 454 696.

SPRZEDAM dom w Kacz
kach Średnich, działka 3 5 ar, 
119.000zł; 609 797 878.„„

J# L

ZATRUDNIĘ mężczyznę do 
pracy w gospodarstwie rolnym 
z zakwaterowaniem. Więcej 
informacji pod nr tel: 500 667 
236,783 647 501. 424wk
FIR M A  transportow a za
trudni kierow cę z kat. B 
(Bus 3,5 t.) i z doświadcze
niem w ruchu międzynaro
dowym; 669 236 626. J39wk

LOKALE
MIESZKANIA

DO wynajęcia lokale w Tur
ku, Broniewskiego 7. (piętro: 
12,5, 14 i 17m2), działalność: 
biurowa, usługowa, handlo
wa; 508 185 700. 35]lłk 
LOKAL w centrum Turku o 
pow. 30m2 (3-pomieszcze- 
nia) wynajmę na działalność 
usługową lub inne przezna
czenie; 692 288 974. 38Swk 
WYDZIERŻAWIĘ lokal na 
parterze w Turku, ul. Kaliska 25., 
pow. 47m2,50m2, 100m2, wszyst
kie media; 602 176 766. 4|7wk
WYNAJMĘ lokal na działal
ność gospodarczą, pow 90m2. 
Turek, Mickiewicza 2; 62 763 
41 55,504 861 336. 42lwk 
SPRZEDAM mieszkanie 3 
pokojowe na Illp. 50m2rozkła- 
dowe, przy ul. K. Wyszyńskie
go w Turku. Blok z cegły; 63 
278 22 87,692 963 041.432wk

NIERUCHOMOŚCI 
DOMY

SIGN0 NIERUCHOMOŚCI
POŚREDNICTWO- ZARZĄDZANIE -  DORADZTWO

Turek, ul. SZEROKA 12
tel. 63 28911 00, 503 002 440 

Zapraszamy w godz. 1000- 130011400- 1700
1. Mieszkania w Turku:
- 2-pok 45,5nf Sadkowskiego - 82.000
- 3-pok 48m? Młodych - 83.000
2. Domy:
- Turek Os.Muchlin - 375.000 
-Turek Tamka-155.000
- Turek Zapałczane - 360.000
- Mariantów - 280.000
- Kowale Pańskie - 269.000
- Chrząblice - 299.000
3. Działki budowlane - OKAZJA:
■ Rzymsko 3,9ha - 70.000
- Kowale Księże 1,8ha - 25.000
- Zbiornik Przykona 0,5ha - 99.000
- Izabelin 0,63ha - 23.000

w w w . s i g n o . c o m . p l

nieruchom ości
62-510 Konin, ul. Chopina 23d/8 

pn.-pt. godz. 10.00-17.00 
tel. 63-242-66-33,604-053-500 
www.trado-nieruchomosci.pl

D la n aszy ch  k lie n tó w  
poszukujemy: mieszkań, 
domów, gruntów, gospo
darstw rolnych oraz przyj
m iem y z lecen ia  sp rze- 
daży/kupna w szystk ich  
rodzajów nieruchomości, 
oferujem y także pomoc 
w uzyskaniu kredytu, tel. 
604-053-500, www.trado- 
-nieruchomosci.pl

NIERUCHOMOŚCI
Więcej ofert na www.tra- 
do-nieruchomosci.pl 604- 
053-500, (63)242-66-33 

NA SPRZEDAŻ:
Dom 90 mkw., budynki 
gospodarcze 495 mkw., 
W róblina gm ina T ulisz
ków, 99000 zł
Dom 60 mkw., budynki go
spodarcze, 0,41 ha, Gadów 
gmina Mycielin, 89000 zł
Obiekt biurowo-warszta- 
towy 320 mkw., 1,20 ha, 
P rzykona , p rzy  drodze 
nr 72.
Gospodarstwo rolne 10,25 
ha, dom 200 mkw., budyn
ki gospodarcze 500 mkw., 
M arianów gmina Kawę
czyn, 530000 zł 
Działka budowlana 8300 
m3 M iędzy lesie  gm ina 
Władysławów, 77000 zł

SPR Z E D A M  działki bu
dowlane (uzbrojone) o pow. 
7 ar w Przykonie, przyległe 
do osiedla w Psarach; 693 
702 481. 67wk
SPRZEDAM: Dom 95mkw. 
- Grabieniec -275tys.; Dom w 
Kowalach- 250tys.; Działki 
Kotwasice- 2000/ar. www. 
agninvest.otodom.pl - Tel: 
884-803-244, tel: 661-658-

zl84/12/DK

SPRZEDAM działki 10-aro- 
we w Turkowicach, działki 
posiadają decyzję o warun
kach zabudowy; 782 596
322.
SPRZEDAM  dom w stanie 
surow ym  zam kn ię tym  - 
Słodków Kol. oraz grunty 
w O b rę b iź n ie ; 513 135 
616-
S P R Z E D A M  b u d y n e k  
p ię tro w y , p o d p iw n iczo 
ny, 375m 2, z przyległym  
gruntem  75m 2, w Turku, 
Broniewskiego 7. Obecnie 
w budynku - działalność 
najmu (usługi, handel); 508 
185 700.
SPRZED A M  działkę bu- 
dowlano-usługową o pow. 
18,60ar, uzbrojona. Turek, ul. 
Szymanowskiego; 607 327 
438.
SPRZEDAM las sosnowy o 
pow. 1,21 ha, Świnice Warc- 
kie; 515 235 211. 399wk
SPRZEDAM działkę 96ar, 
uzbrojoną, w Cisewie; 669 
963 384.

SPRZED A M  grunty orne 
3,36ha w ciągłym użytkowa
niu. Milejów gm. Kawęczyn; 
63 288 63 21.

USŁUGI ogólne

SIATKA
Bramy Ogrodzenia

6 0 2  6 9 2  3 8 9  
6 3  2 1 4  3 4  7 8

PŁOTY
BETONOWE
WIATY GARAŻE

podmurówka do siatki i panela 
i • P R O D U KC JA 

• MONTAŻ
• TRAN SPO R T

Multi-Bet

603 701 544, 510 123414

DRUKARNIA
a g m A B T

wizytówki, ulotki 
banery, szyldy
OKLEJANIE SAMOCHODÓW 
GADŻETY REKLAMOWE 
F0T0TAPETY ŚCIENNE

Kaczki Średnie 42a 
TG L 667 E45 397

w w w .a g m a r t .c o m .p l

KANALIZACJE
-  udrożnianie, inspekcje kamerą IV

PRZYDOMOWE
OCZYSZCZALNIE

USŁUGI M1NIK0PARKĄ

882-402-000

U S Ł U G I sp rz ą ta ją c e . 
Sprzątanie domów i miesz
kań; 667 024 393.

TRANSPORT osobowo-to
warowy busami 9-, 12-, 16-, 
20-osobowymi, wycieczki, 
przysięgi, imprezy ŻALU
ZJE, ROLETY, tapicerki 
drzwiowe, drzwi i zamki 
Gerda, wzmacniane drzwi 
wejściowe, markizy, moski- 
tiery, kamisze. Pranie żalu
zji pionowych. Atrakcyjne 
ceny - sprzedaż i montaż. 
Sklep: ul. 650-lecia4, tel. 63 
2893745,603 222 195

C Z Y SZ C Z E N IE  dywa
nów i wykładzin, tapicerki 
meblowej oraz samochodo
wej. Tylko w domu klienta. 
Gwarantuję wysoką jakość 
usługi! 609 051 562. 32wk

USŁUGI M INIK0PARKĄ
Wykopy pod fundamenty, 
przyłącza kanalizacyjne, 
kablowe, szamba, oczka 
wodne, przydomowe oczyszc
zalnie. Tanio! Tel. 697 673
661.

73.11*.

IN S T A L A C JE  ELEK 
TRYCZNE w domkach jed
norodzinnych i obiektach 
przemysłowych, Napędy 
do bram, Alarmy, Kamery, 
Anteny, tel. 697 673 661.

PRANIE i czyszczenie dy
wanów, tapicerek meblowych 
oraz samochodowych, Kar- 
cher; 661 964 682.

PRANIE i czyszczenie dy
wanów, tapicerek meblowych 
i samochodowych. Odbiór z 
domu ldienta lub w punkcie 
- ul. Browarna 6 (14.00- 
16.00); 667 913 419. 36,Bk

NAPĘDY do bram, do
m ofony, alarm y, au to- 
blokady niedźwiedźlock. 
Instalacje: alarmowe, do
mofonowe, telefoniczne, 
te le in fo rm atyczne . Tu
rek, Chopina 99.; 601 818 
259.

D V D -H D  F ilm o w an ie  
„Klaps”. Fotografia w e
selna, foto-książki, prze
grywanie z VHS na DVD. 
Wolne terminy na 2014r.; 
509 612 308.

BUS - Krzysiek. Przew'óz 
osób 8+1; 607 800 668. .

USŁUGI ogólnobudow
lane , ty n k i ag reg a tem  
cem en t o w o -w ap ien n e , 
gipsowanie; 603 639 809 
(Paweł)-

P L A N U JE S Z  rem o n t 
domu? Zrobimy to za Cie
bie! W szystkie prace re
montowe od A do Z! www. 
pidbud.republika.pl; 607 
418 991.

P C -S E R W IS  - napraw a 
komputerów u klienta, usu
wanie wirusów, reinstalacja 
systemu, odzyskiwanie da
nych, konfiguracja i przyspie
szanie. Szybko i solidnie; 534 
033 850. ’ 420wk
P R O D U K C JA  i m ontaż 
siatki ogrodzeniowej, bramy, 
słupki, balustrady. PPHU 
Krzysztof Ochocki, Uniejów 
ul. Norwida 19.; 63 288 89 
97; 608 358 922. 
W ID E O F IL M O W A N IE , 
fotografow anie w szelkich 
imprez okolicznościowych. 
Wysoka jakość dźwięku i ob
razu. www.filmedia-wesele.pl 
501-645-930
KAMIENIARSTWO WWW. 
nagrobki-starosta.pl 601- 
360-659.
U D RA ŻN IA N IE zapcha
nej k an alizacji; 696 278
4 1 6 ' Z57/W K/13

STUDNIE kopanie, pogłę
bianie, nawadnianie ogrodów. 
www.ogrodyodadoz.pl; 691 - 
621-513.
Ż W IR O W N IA  P P H U - 
MARKO- M arek Krysiak 
Międzylesie 5Ak/Turku Tel. 
63-279-65-69, kom 691-379- 
535 Usługi transportow e- 
sam ochody skrzyniow e i 
wywrotki Wynajem koparki 
i ładowarki. 1337k
C Y K L IN O W A N IE  bez
py łow e sal ta n e c z n y ch , 
mieszkań, renowacja scho
dów, układanie parkietu , 
m ozaiki, desek; 792 780
578' I48wk
SIA T K A  ogrodzen iow a, 
słupki + m ontaż. P iętno 
80A, gm. Tuliszków; 63 279 
21 71 159wk
PRODUKCJA siatki ogro
dzeniowej - powlekanej i 
ocynkowanej, panele ogro
dzeniow e, podm urów ka, 
akcesoria, montaż, transport. 
Głogowa 37., gm. Władysła
wów; 664 494 239. .
TARTAK - Wilczków. Sku
pujemy drzewa: topola, olcha. 
Sprzedaż drewna budowla
nego z transportem. Robimy 
domki letniskowe i ubikacje; 
721 537 218.

USŁUGI budowlane

TY N K I maszynowe ce- 
mentowo-wapienne; 669 
411600.

P R O JE K T Y  arch itek to 
niczno-budowlane, kontrole 
obiektów budowlanych, eks
pertyzy techniczne, nadzory 
budowlane, świadectwa ener
getyczne, aranżacje wnętrz; 
504 772 995.
TYNKI - gładzie gipsowe- 
-posadzki maszynowo. 600- 
704-139.
O C IEPLA N IE budynków 
wtryskowo przez tłoczenie 
piany w szczelinę muru. 
Koszt 1/4 ocieplania styro
pianem. Docieplenie stro
podachów, ścian i podłóg 
przez wdmuchiwanie wełny 
mineralnej. Wycena gratis, 
tel. 600 977 623. Zl53/DK 
POSADZKI, stropy i fun
damenty agregatem, zaciera
nie mechaniczne, nanosze
nie poziomów niwelatorem. 
W ypożyczanie agregatu z 
operatorem. Szymczak; 605 
086 208. 307wk
T Y N K I m aszynow e ce- 
mentowo-wapienne, wyko
nywane z mieszanki: żwir, 
cement, wapno. Szymczak; 
605 086 208. 307wk
W YKONAM  m alowanie, 
gipsowanie, tynki dekoracyj
ne, płytki, regipsy, elewacje, 
przeróbki elektryczne i hy
drauliczne; 725 199 951.,., . 
TYNKI maszynowe cemen- 
tow o-w apienne naturalne 
(cement + wapno + piasek), 
gładzie szpachlowe; 663 150
I97-
BUDOWA domów, garaży, 
ocieplania budynków, do- 
cieplania poddaszy, stropy, 
klinkier oraz deskowanie, 
papowanie dachów. 609-168-
2 4 6 .  1629/KW

R OLN IC ZE

KREDYTY dla rolników na 
oświadczenie o dochodach!!! 
Kredyt dostępny również dla 
rolników z opóźnieniami w 
BIK, KRUS, podatki!!! Tel. 
798 975 384; 793 745 331; 
www.kredvt-partner.com.pl

> ■  k u p i ę  4

DREWNO sosna -  topola, 
olcha itp.; 693 173 535.38lw1t

D A N P O L

Z D Z I E C H O W A

* - Maciory 
Knury
oraz Tuczniki m

Odbiór i  gospodarstwa 
Płatność gotówka 
lub szybki przelew

Tel. 608 439125
Tel. 609 218 648

KUPIĘ ciągnik C-360, C-330 
oraz inne ursusy, MF 255, wło- 
dimirec, zetory, przyczepy rol
nicze, kombajn ziemniaczany, 
ładowacz, rozrzutnik oraz inne 
sprzęty. 666-188-459. |627/RW
JĘCZM IEŃ  paszowy; 691 
280 488.

^  sprzedam ^

S P R Z E D A M  
maszyny rolnicze:
- ciągniki od6 0KMdoi60KM
- prasy rolujące
- rozrzutniki obornika
- agregaty uprawowe
- siewniki

Tel. 5 1 0  148  842  
5 1 0  148  8 4 0  

, . 7 2 5  4 0 8  0 0 2

ZAGRABIARKI i przegra- 
biarki do siana, pługi obroto
we, rozsiewacze nawozów, 
agregaty uprawowe, rozrzut
niki, siewniki zbożowe i inne 
maszyny; 697 158 226. 273wk 
URSUS C-355 zTurem, cena do 
uzgodnienia; 885 107 053.4O2wk 
R O Z R Z U T N IK  obornika 
Tandem, wersja eksportowa, 
jak nowy, agregat uprawowy, 
gruber ścierniskowy, przegra- 
biarka 5; 785 755 645. 4M t7 414\vk
ZETOR 7011 stan dobry -  
wspomaganie, gumy nowe; 
661 055 607. '  ,,, .
K RO W Ę na wycieleniu -  
początek stycznia, wiek około 
12 lat; 723 563 972, 696 235 
744. 43Swk
AGREGAT uprawowy Gru
ber, rozsiewacz nawozów, 
brona aktywna 3m, kosiarka 
rotacyjna, dmuchawa do zbo
ża, zgrabiarka karuzelowa; 
603 323 964. 438wk

R Ó ŻN E

B Y D Ł O  - k u p ię  każde  
rzeźne , gotów ka, odbiór 
z gospodarstw a; 785 569 
688.
KUPIĘ byczki w wadze od 
100 kg; 785 966 140. 366ivk

BARDZO serdecznie dzię
kuję wszystkim za każdą 
pomoc i wsparcie. Nasz 
kolega Maciej Pawłowski 
nadal potrzebuje ciągłej opie
ki i fachowej rehabilitacji. 
Bardzo proszę o wsparcie. 
Nr konta Macieja: 30 1050 
1735 1000 0090 7865 5785; 
tel.667 200 578.

TELEFONY komórkowe nowe 
i używane, bez abonamentu i 
rachunków, akcesoria do telefo
nów, ładowarki, baterie, panele, 
uchwyty. Turek, ul. Mickiewicza 
6, tel. 694 356 062. *b»k

Przewozy osobowe do
N ie m ie c , H o landii i Belgii

Wyjazd codziennie.
Zabieramy i podwozimy pod dom, 
Możliwość zabrania większego bagażu, 

PROMOCJA!
piqty kurs 50%, a 10 GRATIS.-----------------------------------------

mailto:recepcja@lawendowetermy.pl
http://www.signo.com.pl
http://www.trado-nieruchomosci.pl
http://www.trado--nieruchomosci.pl
http://www.trado--nieruchomosci.pl
http://www.tra-do-nieruchomosci.pl
http://www.tra-do-nieruchomosci.pl
http://www.agmart.com.pl
http://www.filmedia-wesele.pl
http://www.ogrodyodadoz.pl
http://www.kredvt-partner.com.pl
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T E L E F O N Y  K O M Ó R 
KOW E -  serwis, odbloko
wyw anie, PLmenu, skup, 
sprzedaż, wymiana, komis. 
T urek , ul. M ick iew icza  
6, tel. 694 356 062 z43/DK 
BEZPŁATNIE odbiorę sta
ry, zepsuty, niepotrzebny 
sprzęt AGD lub inny złom; 
695 676 420.

►  k u p i ą  4

KUPIĘ orzechy włoskie. 
606-652-654.

KUPIĘ drewno: sosna, ol
cha, brzoza i inne: 693 485
^ 6 7  ■ 25378wk

^  sprzedam 4

G A R A ŻE blaszane
od 1500 zł, BRAMY 

GARAŻOWE, UCHYLNE 
TANIE płoty i ogrodzenia

RATY, tel./fax 062 733 88 30, 
0607 680 103. zu/kw

O LEJ op a łow y  i napędow y 
z dowozem pod wskazany adres 

oferuje firma
HiU “ D IESEL" G atka Tom asz 

63289 1249; 603 130 383; 691 083 754

ŻWIROWNIA PPHU MAR
KO- MAREK KRYSIAK 
Międzylesie 5A k/  Turku Tel. 
63-279-65-69, kom 691-379- 
535 Piasek płukany 0 - 3  mm 
Pospółka 0 - 4  mm, 0 -22 mm 
Żwir płukany 2 - 8  mm Inne 
kruszywa Transport 5t, lOt, 
18t, 26t.
BETONIARNIA PPHU MAR
KO Międzylesie 5A k/ Turku 
Marek Krysiak- producent: Tel. 
63-279-65-69, kom 691-379- 
535 Bloczki fundamentowe. 
Pustaki żużlowe i keramzytowe- 
wszystkie wymiary. Transport 
HDS. Ceny do negocjacji. ]337k 
DREWNO kominkowe: aka
cja, dąb, olcha, brzoza oraz 
sosna opałow a, transport 
gratis; 603 649 714. |10wk

ŻWIROWNIA PPHU MAR
KO- MAREK KRYSIAK 
M iędzylesie 5A k/ Turku 
Tel. 63-279-65-69, kom 691- 
379-535 Sprzedaż i transport: 
Czamoziem Glinka Piasek 
zasypowy Gruz kruszony na 
utwardzenie terenu
SKŁAD węglowy PPHU- 
MARKO- Marek Krysiak 
Międzylesie 5A k/ Turku Tel. 
63-279-65-69, kom 691-379- 
535 Miał węglowy Węgiel 
kamienny Węgiel brunatny sor
towany i niesortowany (Lignit) 
Transport od lt do 18t m7k 
DREWNO kominkowe; 601 
339 068. 190wk
DREWNO opałowe sosnowe 
i kominkowe: akacja, dąb, 
brzoza, olcha. Suche, trans
port gratis; 693 485 467.4|2wk
G A RA Ż przy ul. Kolska 
Szosa; 609 930 755. ... .
DREW NO kominkowe ol
cha, brzoza, dąb, akacja oraz 
opałowe sosnowe, dowóz 
i układanie gratis; 782 110
947- 376wk

USŁUGI FINANSOWE

ATIZ
POŻYCZKI GOTÓWKOWE

N A  T E L E F O N  
S Z Y B K A  W Y P Ł A T A

TEL. 63 245 22 66 
KOM. 600 280 855

BIURO Ubezpieczeniowe w 
Turku, Kolska Szosa 28 /pok. 
13/ Roman Łaszcz - zaprasza 
do kontynuowania i zawiera
nia nowych ubezpieczeń; 604 
213 656.

KREDYTY bez sprawdzania 
BIK-u do 5.000 zł, pod zastaw 
samochodu, hipoteczne, kon
solidacyjne, tel. 63 256 04 04, 
601 388 826.

ŚW IĘTA coraz bliżej... 
Potrzebujesz gotów ki ? 
C hw ilów ka szybka go
tów ka w 15 m inut Po
ś red n ic tw o  fin an so w e  
„kredyty-chw ilów i” sp. 
z o.o. P laców ka turek , 
plac wojska polskiego 19 
Tel.:63 2790084, 784 370 
723 Szczegóły na www. 
kredyty-chwilowki.pl S2/AS

P R O D U K C J A

N A  W Y M I A R

M E B L I

k o m . 601 188 404 (W o fS u c / j 
k o m . 782 340 545

t e l . / f a x  6 3  2 7 9  6 4  9 3

K U C H E N N E
Ł A Z I E N K O W E
G A R D E R O B Y

B IU R O W E
S Z A F Y
M E B L E

N I E T Y P O W E

PPHU Woj-Bud
ul. Kolska Szosa 28 

c-mail: biurowojbud@gmail.com

PROJEKTOWANIE MEBU

LAKIEROWANIE FRONTÓW

LAC08EL

CIECIE PŁYT

OKLEJANIE FORMATEK
z22/pz

GARAŻE Blaszane  
BRAMY Garażowe

N a jn iż s z e  
R ó żn e  w ym iary  
Tran sp o rt i m ontaż  
G R A T I S  ca ły  K R A J  
D o g o d n e  R A T Y

www.konstal-garaze.pl1 
61-812-54-69; 63-278-62-25; 65-619-34-15  
54-233-81-41; 54-421-00-45; 509-574-644; 509-058-388

POŻYCZKI chwilówki na 
dowolny cel, minimum for
malności, szybka decyzją tel. 
632560404,601 388 826.z|05/dk

ALE szybka gotówka - na
wet 7000 zł Proste zasady 
bez zbędnych formalności. 
Provident Polska S.A. - 600 
400-295 (opłata wg taryfy 
operatota) 1524 k
LOMBARD. Pożyczki pod 
zastaw (złoto, srebro, telefony, 
laptopy, rtv i inne). Skup złota 
i srebra - najwyższa cena. Tu
rek, ul. Armii Krajowej 28, tel. 
63 278 31 99.
A G E N C JA  U b ezp iecze 
niowa, Kolska Szosa 3 (na 
przeciwko Echa Turku) za
prasza - najniższe składki 
20 Towarzystw do wyboru, 
także now ości - Proam a, 
Liberty Direct, Axa Direct. 
Sprawdź, ile możesz zaosz
czędzić! 63 289 33 22; 502 
069 699. 355wk
POŻYCZKI bankowe, pry
watne pod zastaw nierucho
mości bez sprawdzania (spłata 
komornika i innych), inne 
rozwiązania; 609 753 039.409wk

M ATRYM ONIALNE

BIURO Matrymonialne „Ru
sałka” zaprasza tel.662-400- 
165 220/ceg

N A U K A

O SK  K u rsy  Z a w o d o 
we Z. K urzaw a T urek  
u l.M ilew sk iego  10 tel. 
(63) 289 40 03, 697 463 
005 prowadzi kursy: - na 
prawo jazdy wszystkich 
ka teg o rii (egzam iny  w 
Koninie i w Sieradzu)- 
R O Z P O C Z Ę C IE  DN. 
09.01.2014R. (CZWAR
TEK ) GODZ. 16:00, - 
wózki jezdniow e- rozp. 
dn. 08.01.2013r. (środa) 
godz. 17:00, - kw alifi
kacja wstępna przyspie
szo n a  - (P ro m o c ja !) , 
- spawalnicze, - m aszy
ny budow lane i d rogo
we, - HDS i podnośniki 
koszow e, - i inne ku r
sy. B adan ia  p sy c h o lo 
giczne kierowców i inne 
dn.04.01.2014 r. (sobota) 
od godz. 8:00.

TANIEC - nauka tańca to
warzyskiego dla par, osób 
samotnych, pierwszy taniec 
dla nowożeńców; 784 089 
970.

■Garaże
blaszane

-wzmocnione
• Bramy 

garażowe

l?[p© (3G E]G ® []E tó  
Dowóz, montaż GRATIS -cały kraj

tel. 63 2228105. 616101339. 
512245075. 696753588

www.RobsC.il.pl

TO W ARZYSKIE

PO G O T O W IE  seksualne 
24h. 885-484-535. ,601/KW
SEX SHOP - sklep w Turku 
przy ul. Wąskiej, wejście od ul. 
Kaliskiej i Żeromskiego. 373wk 
POCZĄTKUJĄCA , mło
dziutka 20-latka. Koło. 792- 
180-240.
NOWA w mieście. Koło. 792- 
180-240. 1623/KW

A U T O  - M O T O

kupię

K A S A C J A
( S K U P )

P O J A Z D Ó W
W ystaw ian ie  
Z aśw iadczeń  
Obrzębin  51 

5 0 4  1 6 6  3 9 1
-7I77T3M

K A S / I C J A
P O J A Z D Ó W

Skup pojazdów 
powypadkowych, 

zniszczonych
Wystawiamy zaświadczenie 
o wycofaniu z  eksploatacji

6 0 3 - 6 0 3 - 7 4 2

S K U P
P O JA Z D Ó W

C IĘ Ż A R O W Y C H

7 9 2 - 3 7 1 - 9 7 8

B O S C H  
|S e r v ic e

8Ś/ceg
K a s a c j a  
p o j a z d ó w  
-  r e c y k l i n g

Skup auł powypadkowych, 
skorodowanych, całych y  

oraz motocykli.ly '  
Wydajemy zaświadczenia 
do Wydziału KomunikŚćjf

601-745-335

ZŁOMUJ bezpiecznie! Nie
daj się nabrać pokrętnym han
dlarzom na lewe zaświadczenie 
o złomowaniu lub fikcyjną 
umowę sprzedaży! Złomuj 
pojazd w profesjonalnej stacji 
demontażu w Turku - Słodków 
Kolonia. Płacimy gotówką 
transport bezpłatny; 63 278 50 
03; 601 791 974. m vw K  
AUTOZŁOMOWANIE po
jazdów: powypadkowe, całe 
oraz motocykle. Wydajemy 
zaświadczenia do Wydziału 
Komunikacji. 785-193-979, 
727-575-085.
AUTOZŁOMOWANIE, skup 
aut całych i powypadkowych, 
odbiór od klienta. Wystawiamy 
zaświadczenia do Wydziału 
Komunikacji. 54-286-54-88; 
512-301-441. z/8/KW
AUTO-SKUP - złomowanie 
pojazdów, przyjmujemy po
jazdy przeznaczone do kasa
cji, każde auta całe lub rozbite, 
płacimy gotówką, odbieramy 
własnym transportem. Ceków; 
692 938 333.
SKUP wszystkich aut od lOOzł 
do 2.000zł, dokumenty i kasa 
od ręki; 790 461 112.

MASZ pojazd niechciany!? 
Skup do 1.500zł! I problem z 
głowy! 661 493 327. 320wk
K U PIĘ motocykle WSK, 
WFM, AHL, JUNAK oraz 
innej produkcji polskiej. 691 - 
818-496.
K U P IĘ  k ażd e  au to  do 
1500zł, stan techniczny obo
jętny. 693-731-006.

^  sprzedam 4

KIA Ceed 1.6 CRDI rok 
prod 2009, przebieg 58 tys; 
603 138 242.

____________________________________________ 4 2 6 ’

SKODA F ab ia  sedan 1.2 
HTP, 2004r., beż sahara, auto 
z salonu, pierwszy właściciel, 
98.000 km; 602 614 797.,Q0 .
PR Z Y C Z E PK I samocho
dowe na resorach lub osiach 
„Knot”, zarejestrowane lub 
nie; 665 362 272. 418wk
LANCIA K appa 2.4 JTD
2000r., uszkodzony  ty ł, 
1800zł; 693 838 434. 4,. .434wk
RENAULT Laguna 2.2 DCI, 
2002r., mechanicznie uszko
dzony, 4 500zł; 605 442 917, 
782 258 561. 431wk
SUZUKI GSXR750 rok 2002, 
kolor czerwony, przebieg 27tys. 
Sportowy wydech, bardzo ład
nie brzmi. Alarm, stan b.dobry, 
atrakcyjny wygląd. Polecam. 
Cena 9 200zł, do uzgodnienia; 
669 122 504,661 627 666.425wk

LEKARSKIE

7 1 1 /K W JAN WIESIOŁEK
specjalista ginekolog -położnik
P rz y jm u je  w  ra m a c h  
u m o w y  z  N F Z :

w poniedziałki od 14.00 -18.00 
środy i czwartki od 8.00 -12.00

P rzy jęc ia :
T u re k , o s . M ira n d a  13  

tel. 63 278 47 8 3 ,6 0 1  498 350
Poza tym przyjęcia prywatne.

GABINET GINEKOLOGICZNY
specjalista ginekolog -położnik 

B arbara Struglińska
- badania USG
- sonda dopochwowa

Turek, ul. Gorzelniana 24 
czwartek od 15.30 i inne 
dni po uzgodnieniu tele
fonicznym tel. 63 278 40 
35, 609 795 269 „,4/nK

PRYWATNA PORADNIA 
CHIRURGICZNA

PRIMA M ED
D r n . m e d . A n d rz e j K ręg ie l

specjalista chirurg
- leczenie ż y la k ó w  o d b y tu
- ko n su ltac je  ch iru rg iczne
- drobne  za b ie g i ch iru rg iczne  
■ kontro le  p o szp ita lne
■ „ wszywki"  an tya lkoho low e
■ ch irurg ia  estetyczna

pon iedzia łk i od 18 .00  
czw artk i od 16 .00  

T u re k , u l. F o lw a rc zn a  1 
tel. 501 03 07 16
w w w .c h iru rg ia tu re k .p l

„ m m "

!
U M O W A  z  N F Z

* możliwość dofinansowania z PCPR 
i uzyskania aparatu za darmo

darmowe badanie słuchu
T u re k , u l. A rm ii K ra jo w e j 21

tel. 63 278 22 39 
czynne od pn - pt 9.00 -16 .00

D I A B E T O L O G
Gabinet lekarski

le k . J o a n n a  
B a r to sz -C h m ie la

specjalista chorób 
wewnętrznych i diabeiologii 

- leczenie cukrzycy i stanów 
przedcukrzycowych, EKG

Turek, ul. Kaliska 51 
Przyjęcia we wtorki od 16“  

po uzgodnieniu telefonicznym.
Również inne terminy 

t e l .  6 9 1  6 5 6  7 6 8

SKLEROTERAPIA
- l e c z e n i e  ż y la k ó w

soecialista chirurgii oaólnei
RADOSŁAW SKIBA

www.leczenie.turek.pl
- USG z Dopplerem tętnic szyjnych 
tętnic i żył kończyn dolnych

- leczenie owrzodzeń żylnych
- USG jamy brzusznej
Gabinet Lekarski ■ przyj.: wt. i czw. od 1fej 
Turek, ul. Gorzelniana 1 (Dom Usług) 

Rejestracja: tel. 0503 044 886

GABINET LEKARSKI
specjalista chorób wewnętiznych 

lek. med. Marcin Krupa
ECHO SERCA z dopplerem 

doppler tkankowy
EKG, Wizyty domowe 
EKG w domu pacjenta 
środa, piątek od godz. 16.00 
po rejestracji telefonicznej 

inne terminy po uzgodnieniu 
tel. 605 658117, 

Rejestracja: tel. 667 041 120 
Turek, ul. Gorzelniana 1 

(Dom  Usług II p.) z?6/dk1

ltoÓ| Optyk
dr n.mcd. okulista

Turek, ul. Nowa 16
p n -p t 9 .0 0  -1 8 .0 0  

sobota  10 .00 -1 4 .0 0
tel. 63 278 54 77 

695 035 065
ILE M A S Z  PAR BUTÓW ? A C O  Z  T W O IM I O C Z A M I?

1..? 2..? 3..? WIĘCEJ? JAK D U Ż O  M A S Z  PAR O K U LA R Ó W ?

KUP PARĘ SZKIEŁ OKULAROWYCH 
FIRMY ESSILOR 

I DRUGĄ PARĘ ODBIERZ ZA DARMO! e s s i l o r

Promocje na soczewki progresywne

mailto:biurowojbud@gmail.com
http://www.konstal-garaze.pl1
http://www.RobsC.il.pl
http://www.chirurgiaturek.pl
http://www.leczenie.turek.pl
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N A S Z A  O F E R T A  J E S T  D L A  C IE B I E !

NAŁOGI
Skuteczne i trwałe uwolnienie od:

•  depresji •  palenie tytoniu •  nerwic, lęków •  alkoholu •  stresów, zolamań nerwowych 
•  narkomani •  niepowodzeń życiowych

BIOENERGOTERAPEUTA
-  uzdrawianie, oczyszczanie oury i ciała z negatywnych energii, deloks energetyczny. 

Czujesz się nieszczęśliwy, nie układa Ci się w życiu, pech, samotność, choroby.

Centrum Terapii Naturalnych „C ZA K R A " 
Kolo, ul. Toruńska 72, lei. 792-488-463

P R Y W A T N Y  G A B IN E T  O K U L IS T Y C Z N Y
dr n. m ed. KIN GA H A D ŁA W -D U R S K A

s p e c j a l i s t a  c h o r ó b  o c z u
Turek, ul. Browarna 20, teł. 63 289 36 85

(wejście od ul. Piłsudskiego przez salon optyczny)

dr n. m ed.
Jó ze f Kraw czyk

położnik i ginekolog
Klinika Położnictwa i Ginekologii 

Warszawski Uniwersytet Medycyny
diagnostyka prenatalna

U S G  3D  i 4D  
p o ło ż n ic tw o  
i g in e k o lo g ia  

p e ł e n  z a k r e s  u s łu g

DANUTA RAFALSKA
ginekolog - położnik 
p r z y jm u je  w  r a m a c h  

u m o w y  z  N F Z
p o n .  8 ° ' - I Ż 05 
w t .  a 00 - 1 2 00 
ś r .  S 00- ^ 00 
c z w .  1 3 ’ ° - 1 8 00 

Turek, Jedwabnicza 1 (Miranda) 
tel.63 280 33 72, kom. 607 912128

Z16/13/WIĆ

GABINET
S T O M A T O L O G I C Z N Y
lek. storn. Renata Tatarczuk-Matthyaschk

Turek, ul. Skrzetuskiego 3 
(o s ied le  Z a p a łc za n e )
dojazd od ul. Uniejowskiej 

lub Słonecznej
tel.63 278 49 79 lub 609 219 662
Przyjmuje w ramach kontraktu z NFZ 

(dorośli, dzieci, protetyka) 
poniedziałek 12 .00-18.00  

wtorek, 8.00 - 14.00, środa 8.00 -11.00 
Prywatnie: wtorek, środa 

i piątek od 16.00 do 20.00 
sobota 10.00 do 14.00

S N Z 0Z  ul. Braci Marszlów 4, Turek
* £ / * i-  *m \ Mi SS ' łel- 726 414 14L 63 289 22 66

www.salus-mtkowskt.pl
Pełen zakres usług chirurgicznych w ramach NFZ

z a b ie g i n a  n a jw y ż s z e j k la s y  s p rz ę c ie
gastroskopia, rektoskopia, USG - Doppler j. brzusznej, sutka, 

tarczycy,prostaty,naczyń krwionośnych, kriochirurgia, 
laserochirurgia,elektroehirurgia,leczenie owrzodzen 
żylakowatych,bezbolesne usuwanie żylaków odbytu, 

zabiegi chirurgicze, usuwanie zmian na skórze, 
biopsje, wszycie Esperalu 
C H IR U R G IA  E S TETYC ZN A

--------------------------- ------------------------------------------------------------------ ŻTTTTa1

LARYNGOLOGIA
1. Prof. dr hab. med. Wojciech Golusiński
2. Lek. med. Piotr Pieńkowski
3. Dr n. med. Paweł Golusiński

R e je s tra c ja  te le fo n ic z n a  

t e le f o n  s ta c jo n a rn y  6 3 - 2 4 9 - 1 3 - 1 5  
o d  p o n ie d z ia łk u  d o  c z w a r tk u  1 5 .0 0 - 1 9 .0 0 :  

lu b  t e le fo n  k o m ó r k o w y  6 6 7 - 4 4 5 - 8 8 2  
o d  p o n ie d z ia łk u  d o  p ią tk u  1 0 .0 0 - 2 0 .0 0

Konin, ul. Powstańców Wielkopolskich 16

GABINET
UROLOGICZNY

Lek. Arkadiusz Matusiak
Turek, ul. Chełmońskiego 2
Czynny codziennie o d  16.30 

Tel. 693 281 836
- U S G
-  B E Z O P E R A C Y J N E  
k r u s z e n ie  k a m ie n i  w  
r a m a c h  u b e z p i e c z e n i a

GABINETY LEKARSKIE 
SPECJALISTA GINEKOLOG 

POtOŻNIK Dorota Wiesiołek
- badania USG -certyfikat
- sonda dopochwowa
- USG piersi
- krioterapia nadżerek 
Wizyty: czwartek po uzgodnieniu

telefonicznym: 695 423 767 
INTERNISTA

SPECJALISTA CHORÓB PŁUC 
Krzysztof Wiesiołek

- także badania USG 
Wizyty po uzgodnieniu telefonicz
nym: tel. 600 92 91 06.
Turek, Osiedle Miranda 13

“37W

17m

G A B I N E T

STOMATOLOGICZNY

lek . storn. Jarosław D a w ick i

Turek, ul. Armii Krajowej 21
tel. 63 278 22 39

czynne: środa w godz. 14.00 - 20.00

GABINET LEKARSKI 
CHIRURGICZNY

LECZENIE ŻYLAKÓW
U S G  ż y ł  i tę tn ic

Dariusz Janiak
specjalista chirurg 

Turek, ul. Gorzelniana 1 
(Dom Usług II p.) 

Przyjęcia w  środy, piątki od godz. 16“  
rejestracji te l. 6 0 3  3 9 9 4 6 4  

-USG dopplerowskie żyt i tętnic 
-USG tętnic szyjnych 
-USG brzucha, tarczycy 
-Skleroterapia 
- leczenie owrzodzen żylnych

PRYWATNY
GABINET

KARDIOLOGICZNY
Konin, ul. Poznańska 116 
(dojazd autobusami 52 i 58)
Wykonujemy: echo serca, EKG, 

testy wysiłkowe,
Holter EKG i ciśnieniowy, 
porady kardiologiczne.

USG naczyń obwodowych
(wykonuje

lek. med. Z. Duchniewska) 

P rzy jm u ją  lekarze :

Zofia Duchniewska -  kardiolog
poniedzia łk i od godz. 15 .30 , 
soboty od 9 .0 0
rej. te le fon iczna: 0 6 0 7 -2 2 4 -9 5 4  

Sławomir Kępski -  kardiolog  
wtorki, czw artki od godz. 15 .3 0 , 
rej. te le foniczna: 0 6 0 5 -6 1 8 -2 0 5

Paweł Michalski -  kardiolog  
środy, piątki od 15 .3 0 , 
rej. te le foniczna: 0 6 0 1 -1 8 0 -8 3 2

PSYCHOTERAPIA mał
żeńska , ro d z in n a , in d y 
w idualna, pedagogiczna. 
M ediacje.Gabinet Psycho- 
logiczny-M arcin Wasiak. 
607-690-341. ■

SPECJALISTYCZNA PRAKTYKA LEKARSKA
lek. med. Przemysław Nowicki

specjalista chirurg; lekarz medycyny estetycznej 
kom. 601-897-666; nowicki.przem @ gmail.com; www.cho-mes.pl

CHOCHIRURGIA
O G Ó L N A

Gabinet prywatny ZOZ iM P Med-Alko 
| Konin, ul. Przyjaźni 3, tel. 63-249-13-90 

środa od godz. 15.00

Gabinet prywatny ZOZ iM P Med-Alko 
Konin, ul. Gajowa 7, tel. 63-240-79-34 

czwartek od godz. 9.00 MESMEDYCYNA
E S TE TY C ZN A

Adres służbowy: Wojewódzki Szpital Zespolony Oddział Chirurgii Ogólnej i Onkologicznej 
Konin, ul. Szpitalna 45, tel. 63-240-43-31

1485k

J a R H O T l

REKLAMA 
w Echo

tel, 63 278 53 41 
Zapraszamy

[ P r a k t y k a  L e k a r s k a )

dr n. med.
M A R E K  B A K A L A R Z
specjalista ginekolog-położnik 

U S G , U S G  4 D
T u r e k ,  u l .  N i e p o d l e g ł o ś c i  2 1

p r z y jm u je :
p o n .  ś r . c z w .  o d  g o d z .  1 5 . 3 0  

s o b o t a  o d  g o d z .  9 . 0 0  
Rejestracja: p o n .ś r . czw. od godz. 14 .3 0  

w w w .ginekolog-turek .p l
tel. 063 278 09 44

W Y P O S A Ż E N I E  

S K L E P Ó W  I B I U R

URZĄDZENIA chłodnicze
ceny producenta

okres gwarancji 2 lata 
ul. 3 Maja 106 
tel./fax 272-37-68
s k le p  c z y n n y : 1 0 .0 0  -  1 8 .0 0  
s o b o t y - p o  u z g o d n ie n iu

K M  1 1 6 6 /1 2

O B W IE S Z C Z E N IE  0  D R U G IE J  L IC Y T A C J I  U D Z IA Ł U  

1 / 2  C Z Ę Ś C I N IE R U C H O M O Ś C I  n r  K W  K N 1 T / 0 0 0 3 1 3 4 4 / 8
Komornik Sądowy przy Sądzie Rejonowym w Turku Tadeusz Malesza na podstawie art. 
953 kpc podaje do publicznej wiadomości, że w dniu ;

15 S tyczn ia  2 0 1 4 r. o go dzin ie  9 .00
w budynku Sądu Rejonowego w Turku mającego siedzibę przy Legionów 
Polskich 4 w sali nr 21, odbędzie się druga licytacja udziału 1/2 części 
nieruchomości- własnościowego prawa do lokalu mieszkalnego przy
sługującego Krzysztofowi Stasiakowi położonego na II piętrzę budynku 
przy ul.P.O.W. 2/16 w Turku, o łącznej powierzchni użytkowej 0,0839 
ha, dla której Sąd Rejonowy Wydział Ksiąg Wieczystych w Turku księgę 
wieczystą o numerze KW KN1T/00031344/8 z udziałem 5061/228470 
w częściach wspólnych nieruchomości KW KN1T/ 00030649/9 
Lokal składa się z 3 pokoi,kuchni,łazienki, przedpokoju oraz wc.
Do lokalu przynależy piwnica.
Suma oszacowania wynosi 42.061,50zl., zaś cena wywołania jest równa 2/3 oszacowania 
i wynosi 28.04 l,00zł.
Licytant przystępujący do przetargu powinien złożyć rękojmię w wysokości jednej dziesiątej 
sumy oszacowania, to jest 4.206,15zł.
Rękojmia powinna być złożona w gotówce albo książeczce oszczędnościowej banków 
uprawnionych według prawa bankowego, zaopatrzonej w upoważnienie właściciela ksią
żeczki do wypłaty całego wkładu stosownie do prawomocnego postanowienia sądu o utracie 
rękojmi. Rękojmię można uiścić także na konto komornika:
Powszechna Kasa Oszczędności Bank Polski SA O. C entrum  w Kole 03 1020 2762 
0000 1802 0026 8243

Komornik Sądowy Tadeusz Malesza

M  S u n  D A L I  " “ ^ n a . 1
Z d z is ła w  K r z e s i ń s k i  |  t e l .  6 3  2 8 0  2 0  2 4  

T u r e k ,  u l .  3  M a j a  8  ( D o m  S t r a ż a k a )

JEZIERSKIMARKOWE OKNA

O K N A  I DRZWI
PCV, ALUMINIUM, DREWNO

Dodatkowe RABATY na zimę!!!
AMBERTERM

rewolucja na rynku okien energooszaędnych

Uw=0 ,5 8 *
' dotyczy okna referencyjnego o wymiarach 1230x1480mm

Pakiet 
szybowy
SUNENERGY+ ^>e\

. - łQ0^I, .

62-730 DOBRA, ul. Kilińskiego 109 
t e l .  0 6 3  2 8 9  2 1  6 5  
f a x  0 6 3  2 7 9  9 8  9 2

A * cC° Zalety okien z firmy LANKO:

DRZWI WEWNĘTRZNE i ZEWNĘTRZNE i P.P0Z
'■ ]> 7g i w f j . l  i : ■ n  B Ł .f rA P O  'p , n a n - , o Ł  K M T  „ W Ę D  ** y . 1- '— '

BALUSTRADY, BRAMY GARAŻOWE, ROLETY

h tensa

be*V° 
a Yf°

...
- rabat do 47% - okno 865x1435mm w cenie T^WJ^ł netto
- najpopularniejszy system Deceunick z okuciami Roto
- podwyższona sztywność okna
- posiadają certyfikat że są wykonane ze 100% PCV
- posiadają certyfikat europejski CE
- na produkt udzielamy gwarancji

Z23/DK

http://www.salus-mtkowskt.pl
mailto:nowicki.przem@gmail.com
http://www.cho-mes.pl
http://www.ginekolog-turek.pl
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M i k o ł a j  w  t u r k o w s k i m  m a g i s t r a c i e ,  c z y l i . . .

Mimo że nie było śniegu wezwany przez burmistrza Zdzisława Cza
plę przez telefon, Mikołaj dotarł do Urzędu Miejskiego w Turku. Nie 
mogło być inaczej, bo turkowskie przedszkolaki specjalnie dla niego i 
pracowników magistratu przygotowały świąteczne jasełka.

Co rok, tuż przed świętami, mury 
turkowskiego magistratu odwiedza 
Święty Mikołaj. Zanim jegomość w 
czerwonym stroju wyciągnął z wor

ka prezenty, maluchy z Przedszkoli 
Samorządowych nr 3 i nr 7, w nie
pełnym składzie, bo zdziesiątkowa
ne przez szalejącą ospę, zaprezen-

g r o m a d a ]
WYJAZDY AUTOKAREM Z TURKU

Ferie rodzinne w Zakopanem
02.02-08.02.2014 -  670 zł/os

Wczasy w Międzyzdrojach
22.06- 28.06.2014 -747 zł/os 
09.08-16.08.2014-829 zł/os 
Wczasy w Solinie
20.07- 26.07.2014- 842 zł/os

Wycieczka Kraków - Oświęcim
11.07- 13.07.2014-483 zł/os
Wycieczka Góry Świętokrzyskie
01.08- 03.08.2014 -453 zł/os

Kontakt: BP GROMADA Turek 
www.aromadaturek.Dl

ul. Milewskiego 5 63/2785548

^ Ł N I A » S ,

PARAPETY, SCHODY 
BLATY KUCHENNE I ŁAZIENKOW E 
DUŻY W Y B Ó R  PŁYTEK GRANITOW YCH

P R O M O C JA
C3/a\  S E /S C G D t?

lito MI EM IOWAN Y I SZCZOT K OWAMiY,
P.P.H.U. .1 & O BEDNAREK Spółka Jawna

Yi i n a Ii  ■ ■ I %

Maluchy z Przedszkoli nr 3 i 7 
z radością przywitały Mikołaja.

Do Świętego zadzwoni! bur
mistrz Zdzisław Czapla zapew
niając, że dzieciaki były bardzo 
grzeczne.

towały swoją wersję jasełek. 
W piątek, 20 grudnia, przybyły 
na ulicę Kaliską z Marią, Jó
zefem, aniołkami, pasterzami 
oraz kolędami, pastorałkami i 
świątecznymi wierszykami, nie 
zabrakło gwiazdek i instrumen
tów muzycznych.

Po występach maluchy zło
żyły burmistrzowi Czapli ży
czenia, podarowały mu też bo
żonarodzeniowy stroik. Wtedy 
burmistrz telefonicznie wezwał 
Świętego Mikołaja. Maluchy 
chętnie i bez oporów otoczyły 
gościa, a każdy z nich otrzymał 
słodką paczkę. boxa

A L B E R T Ó W  1 3
p n -p t  9-17, s o b . 9-14

tel. 661 51 13 13
e-mail: agma117@wp.pl

PttHELE
promocja!!!

LISTWA
PRZYPODŁOGOWA

02flo

pkzu /i
• wewnętrzne
• zewnętrzne

a m m
• parapety

Z a k ła d  M UR ARSKI
- wykonawstwo RVszard Włodarczyk
- usługi koparko-ładowarką JCB
Materiały ogólnobudowlane:
cement, wapno, styropian, kleje, siatki, blachy, folie, systemy rynnowe, 
stal zbrojeniowa, płyty karton-gips i OSB. okna i drzwi PCV ...

Skład fabryczny KONBET
Nadproża typu L i strunobetonowe „  7 1 K

ń a i S  M I A t ji a /  s p r z e d a ż y  ^  j b g g a O t f w ®  - c e n * eW  s p r

. „ - i

„ w
K o

,  W  n a i , e P
s z e j

A L B E R
M H H H M M M nH M i

OO T u rok

PETECKI
I n s p i r u j e  n a s  d o s k o n a ł o ś ć

Wiodący producent stolarki okiennej i drzwiowej z PCVI ALUMINIUM
poszukuje  k a n d y d a tó w  na stanow isko:

SPECJALISTA ds. SPRZEDAŻY
na te re n ie  m iasta:

C h ra p c ze w a /D o b re j k. Turku
Opis stanow iska:
•  praca w  dziale handlow ym  w  zakładzie produkcyjnym  w  Chrapczewie
•  sprzedaż produktów  wchodzących w  skład o ferty  G rupy PETECKI
•  realizacja założonych p lanów  sprzedaży
•  doradztw o  techniczno-handlow e
•  przygotow yw anie dokum entacji i o fe rt handlow ych
•  kontrola i analiza transakcji

W y m a g a n ia :
•  w ykształcenie wyższe
•  m inim um  3-letn ie doświadczenie handlow e, preferow ane branże: budowlana, motoryzacyjna, finansowa
• bardzo dobra znajom ość języka francuskiego -  w ym ó g  konieczny
•  znajom ość języka angielskiego będzie dodatkow ym  atu tem
•  dobra znajom ość obsługi pakietu M S Office
•  um iejętność efektyw nej organizacji pracy
•  um iejętność prow adzenia negocjacji oraz naw iązyw ania trw ałych relacji z klientam i
•  odpow iedzialność, in icjatyw a i dyspozycyjność
•  praw o jazdy kategorii B
•  dośw iadczenie w  branży okiennej będzie dodatkow ym  atu tem  

W yb ran ym  kan d yd ato m  o fe ru je m y :
•  atrakcyjne w arunki pracy w  now oczesnej i reno m ow anej firm ie
•  m ożliwość podnoszenia kwalifikacji i rozw oju zaw odow ego
•  w ynagrodzenie ad ekw atn e do zajm ow anego stanowiska i osiąganych w yników  pracy
•  niezbędne narzędzia pracy

A p likac je  zaw ie ra jąc e  list m o tyw acy jn y , CV i a k tu a ln e  zd jęc ie  pros im y składać na adres  
F irm a  „PETECKI IN V E S T M E N T ", 6 2 -7 3 0  D o b ra  , C h rap c ze w  26a  

kad ry .c  h r ąpcze w(@ p ę te  ck i. e u
W  ty tu le  n a leży  w pisać nr re fe re n cy jn y : F R /1 1 /2 0 1 3

Prosimy o zamieszczenie klauzuli: „Wyrażam zgodę na przetwarzanie moich danych osobowych do celów rekrutacji 
zgodnie z Ustawą z 29.08.97 r. o ochronie danych osobowych (Dz. U. nr 133, poz. 883)".

z131/ceg

http://www.aromadaturek.Dl
mailto:agma117@wp.pl
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G i m n a z j a l i ś c i  z  P r z y k o n y  o  p o d r ó ż y  d o  T u r c j i

Sześcioro gimnazjalistów z Przykony odbyto pasjonującą 
wyprawę do Turcji. Wyruszyli tam jako uczestnicy projek
tu partnerskiego szkół z krajów Unii Europejskiej. Zwiedzili 
najpiękniejsze miejsca i zabytki Stambułu i Iznika. Wyruszyli 
w rejs po cieśninie Bosfor. Uczestniczyli w zajęciach wspól
nie z koleżankami i kolegami szkół UE i Turcji.

Zespół Szkół w Przykonie już 
od kilku lat uczestniczy w pro
jekcie partnerskim szkół Unii 
Europejskiej „Comenius”. Dwu
krotnie gościli tutaj uczniowie z 
wielu krajów UE. Tym razem to 
sześcioro gimnazjalistów z Przy
kony udało się do Turcji, wraz z 
nimi dotarły tam delegacje 
szkół z dziewięciu innych 
krajów. Podróż była długa, 
rozpoczynała się na lotni
sku Chopina w Warszawie, 
skąd odlatywał samolot do 
Monachium w Niemczech. 
Dopiero stamtąd grupa 
poleciała do Stambułu, 
a promem dopłynęła do 
Yalova -  ponad siedemdzie
sięciotysięcznego miasta 
położonego nad Morzem 
Marmara. Goście zostali 
zakwaterowani u gościn
nych rodzin tureckich. Go
spodarze przygotowali dla 
nich bogaty program wizy
ty. W szkole przyjęto euro
pejskich uczniów bardzo 
gościnnie. Zapoznano ich z 
tamtejszym systemem na
uczania i zaproszono na zajęcia. 
Tureccy uczniowie przygotowali 
wspaniały występ prezentujący 
ich kulturę i tradycje narodowe. 
Zorganizowano także wycieczkę 
do Izniku, czyli dawnej Nikeji, 
gdzie w roku 325 odbył się pierw
szy sobór chrześcijański. Cesarz

rzymski Konstantyn Wielki zwo
łał tam wielki zjazd ponad 300 
biskupów. Ustalono wówczas 
powszechnie do dzisiaj obowią
zujące wyznanie wiary tzw. Cre
do nicejskie. Drugi sobór miał 
tam miejsce w 787 i dotyczył 
spraw dyscyplinarnych. W Nikeji

uczniowie zwiedzili też muzeum 
i bazar ceramiki.

Kolejna wycieczka wiodła 
do Bursy w starożytnej krainie 
Bitynii. Tutaj europejscy go
ście odwiedzili Muzeum Sztuki 
Islamskiej, meczet Ulu Camii 
i miejscowy bazar. Nie obyło

się bez wycieczki do Stambułu, 
największego i najludniejszego 
miasta Turcji, zamieszkiwanego 
przez blisko czternaście milio
nów ludzi. A jeśli Stambuł, to 
Błękitny Meczet - największy i 
najbardziej wystawny spośród 
2691 meczetów tego miasta.

Obejrzeli też zbiory muzeum 
Hagia Sophia, dawnego kościoła 
Mądrości Bożej, przerobionego 
w czasach tureckich na meczet, a 
od 1935 roku na muzeum. Zeszli 
też do Cysterna Bazyliki zwanej 
również Podziemną Cysterną lub 
Pałacem Jerebatan. Jest to naj

większy z kilkuset starożytnych 
sztucznych zbiorników na wodę, 
które wciąż znajdują się pod mia
stem. Na zakończenie pobytu w 
Turcji, uczestnicy projektu wy
brali się w rejs po Bosforze, cie
śninie łączącej Morze Marmara z 
Morzem Czarnym. (art)

W i g i l i j n e  s t r a ż a c k i e  s p o t k a n i e

M i
W restauracji „Vega” pod Dobrą odbyło się opłatkowe spo

tkanie członków Zarządu Oddziału Miejsko-Gminnego ZOSP 
RP w Dobrej. Były podziękowania od władz samorządowych 
za nieustającą gotowość niesienia pomocy potrzebującym i 
życzenia wszystkiego, co najlepsze w nowym roku. Uczest
ników spotkania zaproszono na kolację wigilijną.

m inty/eiju

'rym razem opłatkowego spo
tkania Zarządu Oddziału Miej
sko-Gminnego Związku Ochot
niczych Straży Pożarnych RP 
w Dobrej nie zorganizowano w 
jednej z trzynastu strażnic, ale 
w restauracji „Vega” w poddo- 
brskiej Długiej Wsi. Przybyłych 
powitał Wiesław Ignaczak -  pre
zes zarządu. Byli wśród nich 
także strażaccy seniorzy oraz 
przedstawiciele władz gminnych 
i powiatowych. Gromkim chó
rem odśpiewano kolędę „Wśród 
nocnej ciszy”, a Piotr Gebler -  
prezes OSP Potworów odczytał 
fragment Ewangelii, mówiący o 
narodzinach Jezusa.

Burmistrz Andrzej Piątkowski 
powiedział, że wśród strażaków 
czuje się jak w rodzinnym gronie. 
Podziękował im nie tylko za działal-

Serdeczne uściski prezesów 
z Dobrej i Potworowa.

ność ratowniczo-gaśniczą, ale takie 
kulturalną i oświatową. Życzył im w 
nowym roku rozwiązania wszyst
kich problemów organizacyjnych 
oraz, aby w komplecie odliczyli 
się podczas przyszłorocznego

Strażacy odśpiewali kolędę.

spotkania. Ksiądz prałat Zygmunt 
Chromiński -  dziekan dekanatu 
dobrsłdego, podziękował za udział 
strażaków w uroczystościach ko
ścielnych w tym jubileuszu konse
kracji dobrskiego kościoła. Życzył 
im Bożego Błogosławieństwa, 
zdrowia i szczęścia w 2014 roku. 
Janusz Szelągowski -  komendant

Komisariatu Policji w Dobrej po
dziękował druhom za pomoc w 
zabezpieczaniu imprez. Podkreślił, 
że współpraca policji z OSP jest 
bardzo dobra. Życzył strażakom 
pomyślności i jak najmniej wyjaz
dów do akcji. Życzenia złożył też 
starosta Zbigniew Bartosik.

Minutą ciszy uczczono dru

hów, którzy w 2013 roku odeszli 
na wieczną służbę. Odmówiono 
modlitwę, a następnie łamano się 
opłatkiem składając sobie życze
nia. Na koniec wszyscy zasiedli 
do wigilijnej kolacji. Była zupa 
grzybowa, kapusta z grochem, 
smażona ryba i szereg innych 
potraw. (art)



Dzieci z Gminnego Przedszkola w Brudzewie wysłali pięk
ne, wykonane przez siebie laurki i kartki bożonarodzeniowe, 
do polskich żołnierzy na misji pokojowej w Afganistanie. Ini
cjatorami akcji był personel pedagogiczny przedszkola.

Brudzewskie przedszkolaki 
podczas spotkań z przedstawi
cielami Żandarmerii Wojskowej 
w Powidzu poznały specyfikę 
zagranicznych misji oraz rodzaj 
podejmowanych tam działań. Do
wiedziały się też, jak żołnierze 
tęsknią za swoimi rodzinami w 
kraju, w tym także dziećmi w ich 
wieku. Chcąc ulżyć im w samot
ności na obczyźnie, nauczycielki: 
Agata Kujawa, Bożena Głąb, Alicja 
Kostrzewska, Joanna Kowalska 
i Anna Śliwka, wystąpiły z inicja
tywą wysłania kartek do polskich 
żołnierzy stacjonujących w Afga
nistanie. Podczas zajęć w przed

szkolu, dzieci wykonały mnóstwo 
świątecznych kartek z życzeniami 
i laurek. Zebrane kartki oraz prze
piękny list napisany przez dzieci, 
zostały zapakowany i wysłane na 
adres Żandarmerii Wojskowej w 
Warszawie, a stamtąd paczka ode
słana zostanie do Afganistanu.

- M a m y  o g ro m n ą  n a d z ie ję , że  ta  
n a s za  w s p ó ln a , d z ie c i i  n a u c z y c ie 
l i  n ie s p o d z ia n k a , b ę dz ie  d la  ż o ł
n ie rz y  o tu c h ą  w  ty m  c ię ż k im  d la  
n ic h  o k re s ie , k ie d y  p rz e b y w a ją  z  
d a la  o d  ro d z in  i  d o m u . N a  d o d a 
te k  d la  naszych  p rz e d s z k o la k ó w  bę
d z ie  to  d o s k o n a ła  le k c ja  p a t r io t y 
z m u  -  mówi Agata Kujawa, (art)

Dla żołnierzy

\v Afganistanie J

Dzieci prezentują swoje kartki laurki dla żołnierzy w Afganistanie.

W
Ż y c z e n i a

esołych Świąt Bożego Narodzenia i Szczęśliwego Nowego 
Roku dla wszystkich a szczególnie dla Rolników

składa
Przewodniczący Związków Zawodowych Rolników „Ojczyzna" 

Zarząd Powiatowy w Turku inż. Eugeniusz Maciejewski
_______________________________________________________________________________________________________433

... Warych
córka Weroniki i Macieja 
ur. 22 grudnia, godz. 3.00 
waga 3650, długość 55 cm

ystkie pary małżeńskie 
z Turku i gminy Turek, 
które w 2014 roku obcho

dzić będą 50-lecie zawarcia małżeń
stwa i chcą otrzymać medale „Za

Nina Woźny
córka Pauliny i Mariusza 
ur. 21 grudnia, godz. 6.50 
waga 3540, długość 55 cm

Kacper Tomczyk
syn Moniki i Tomasza 
ur. 21 grudnia, godz. 7.55 
waga 3550, długość 56 cm
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Nadia Sałop
córka Eweliny i Radosława 
ur. 24 grudnia, godz. 0.55 
waga 3200, długość 54 cm

Lena Sypniewska
córka Sylwii i Macieja 
ur. 26 grudnia, godz. 18.40 
waga 3370, długość 53 cm
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długoletnie pożycie małżeńskie", 
przyznane przez prezydenta Rze
czypospolitej Polskiej, proszone są 
o zgłoszenie do Urzędu Stanu Cy
wilnego w Turku, mieszczącego się 
przy ul. Szkolnej 4. Można to zrobić 
osobiście lub za pośrednictwem 
rodziny, przedstawiając w USC do
wody osobiste obojga małżonków.

Dodatkowe informacje można 
otrzymać dzwoniąc pod numer 
telefonu 63 289 61 23. i ł

C 0 3  \Gzssnnifó
Z g o n y :
U SC  B r u d z e w : Krzysztof Ropka 
U SC  D o b ra :  Teresa Sekura 
U SC  M a la n ó w :  Mieczysław 
Ciechacki, Zdzisław Dymkowski 
U S C  P rz y k o n a : Elżbieta 
Wojakowska 
U S C  T u lis z k ó w : Helena 
Łodożyńska
U S C  W ła d y s ła w ó w :  Aleksy 

, Jesiołowski

ZAKŁAD POGRZEBOWY
J a r z y  P A C H O LC Z Y K
UNIEJÓW, TUREK, PLAC SIENKIEWICZA

Tel. 63  278  81 57
C A Ł O D O B O W A  O B S Ł U G A  pod nr. tel.: 63 288 85 54. 609 731 454

KOMPLEKSOWA OBSŁUGA POGRZEBU
- WŁASNA SALA UBIERAŃ I CHŁODNIA
- PR Z E W Ó Z  DO CHŁODNI NIEODPŁATNIE
• M OŻLIW OŚĆ PŁATNOŚCI PO  PO G RZEBIE
- PR ZY  KOM PLEKSOW EJ OBSŁUDZE ZN IŻK A  W  CENIE

C  S T O L T U R
JAN i MARIAN MILLER

z a ł .  1 8 9 8  n

Pogrzeby 
T rumny

Zakład Usług Pogrzebowych  
Turek, ul. Kolska Szosa 38 A 

te l .  (063) 280 26 30 
bom. 0601 490 344

• pełna organizacja i obsługa pogrzebu
• transport zwłok w kraju i zagranicą
• największy wybór w Polsce
• ceny producenta

P o g r z e b  z t r u m n ą  j u ż  o d  9 5 0 , 0 0  zł ( b ru t to )
Służymy Państwu pomocą i opieką w tym bardzo trudnym momencie całodobowo

Z A K Ł A D  P O G R Z E B O W Y  C A Ł O D O B O W Y
R adosław  K o s m o w s k i 

te l. 605 200 604 te l. 605 114 604 
T u l i s z k ó w ,  u l .  P o z n a ń s k a  6 ;  T u r e k ,  u l .  Ł ą k o w a  4

Usługi pogrzebowe: organizacjo i obsługa uroczystości pogrzebowych, 
duży wybór trumien, urny, krzyże, tabliczki, nekrologi, odzież żałobna, 

przewóz zmarłych, oprawa muzyczna uroczystości pogrzebowych, 
wieńce, wiązanki, konkurencyjne ceny, płatność w terminie 

dogodnym dla klienta, życzliwa i fachowa pomoc

d y r  U s ł u g i  P o g r z e b o w e

T u r e H ,  u l .  R o r t u c h o w n e  T
T R U M N Y  o ra z  K O M P L E K S O W A  O B S Ł U G A  P O G R Z E B U  
Przew óz w kra ju  i  poza  g ra n ica m i R P  
Przew óz na teren ie pow ia tu  tureck iego  - G R A T IS  
P ro fesjona lna  obsługa, życzliw ość i w szelka p o m o c  
P łatności w dogodnym  dla k lien ta  term in ie  (rów nież przelew em ) 
D y ż u r  c a ło d o b o w y :  tel. 6 3  2 7 8  4 1  2 5 . kom 6 0 1  8 7  1 6  9 0  

NAGROBKI sprzedaż* montaż
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